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skupna tv priloga 70.000 izvodov

Podravje
Ptuj � Težave z 
dostavo blaga v sta-
rem mestnem jedru
� Strani  8 in 9

67 let

Današnji kupon za 50 % popusta lahko uveljavite v 
Termalnem parku Term Ptuj vsak torek do vključno 22. 
decembra 2015. Kupon ne velja med zimskimi, prvoma-
jskimi, krompirjevimi počitnicami, ob praznikih ter na dan 
organiziranih prireditev. Kupon velja za nakup ene vsto-
pnice, izplačilo v gotovini in nakup darilnih bonov nista 
možna. Drugi popusti so izključeni in se ne seštevajo.

Torek: Tednikov kopalni dan
-50 %
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vstopnico
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Ptuj, Podravje � Štiri desetletja kopališkega turizma

Terme Ptuj so praznovale s kopalci

Na 40. rojstni dan Term Ptuj so v začetku tega tedna razrezali torto 
velikanko, s katero so se posladkali številni kopalci. Brezplačno 
so se tega dne lahko kopali vsi, ki so bili rojeni leta 1975. V 
jubilejnem letu so v Termah Ptuj uvedli tudi številne novosti, 
sicer pa so z letošnjim poletnim obiskom izjemno zadovoljni.

Strani 16 in 17

Podravje �

Perutninina barka zaradi 
poslov s Kordežem in Šrotom 
zadela ob ostre finančne čeri

� Strani  2 in 3
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Kdo smo, da lahko sodimo drugim?
Vse prevečkrat smo ljudje nagnje-

ni k obsojanju drugih, ne da bi se 
poskušali postaviti v čevlje nekoga 
drugega. V zadnjih dneh je bila od-
mevna zgodba, ko sta starša ob av-
tomobilu v gozdu pustila otroka, in 
medtem ko sta pobirala gobe, je sta-

rejši, 3-letnik, do smrti povozil 1 leto starega bratca. 
Vsul se je plaz kritik, družbena omrežja so preplavili 
izjemno negativno naperjeni komentarji o neodgo-
vornih starših, ki da jih je treba zapreti v dosmrtno 
ječo, očetu odrezat jajca in podobno. Le manjšina pa 
se je poskušala postaviti v kožo staršev.  

Vsaka mati, oče ali kateri koli drugi skrbnik, ki 
vsaj en dan pazi majhnega otroka, dobro ve, da so 
situacije, ko se primeš za glavo in zahvališ nekomu 
tam zgoraj, da se je končalo dobro, precej pogoste. Ne 
minuta, trenutek, sekunda je lahko dovolj, da svo-
jo odločitev obžaluješ vse življenje. In ravno to se je 
zgodilo v tem primeru, ko sta starša, ki sta bojda bila 
povsem blizu avtomobila, naredila usodno napako. 
Ključe naj bi dala v predal avtomobila, a jih je starej-
ši bratec našel in z njimi povzročil tragedijo.

Ne poskušam oprati dela krivde s staršev, še vedno 
menim, da nista ravnala pravilno, sprašujem pa se, 
ali je lahko komu drugemu za otročka in to grozno 
nesrečo bolj hudo kot njima. Gotovo ne. Njuna kazen 
bo življenje z vedenjem, da bi lahko bila bolj skrbna 
starša in da sta zagrešila nepopravljivo napako, za-
radi katere sta izgubila delček sebe.

Gotovo bi lahko kaj naredila drugače in na tega 
nesrečnega malčka pazila bolje v danem trenutku, a 
nista in to bo njun življenjski pečat, ki ga bosta na 
žalost nosila, dokler bosta živa. 

In niti slučajno jima ni in ne bo lahko. Razjezijo pa 
me negativno naperjeni, tudi brezčutni komentarji 
in očitki ljudi vseh sort, pametnjakovičev, ki si dajo 
pravico soditi drugim. Kdo smo mi, da pametujemo, 
obsojamo in očitamo nesposobnost drugim? Smo res 
tako popolni in nezmotljivi, da imamo to pravico? 

Dženana Kmetec

Uvodnik

Slovenija, Podravje � Perutninina barka zaradi poslov s Kordežem in Šrotom zadela ob ostre finančn

Delničarji oškodovani, preiskovalci »
Podatke, do katerih so nekateri delničarji Perutnine Ptuj (PP) poskušali več let priti s pomočjo posebnih revizij in pregleda odvetniške družbe, 
v znesku 43 milijonov evrov.
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Skupni znesek vseh poprav-

kov (slabitev kapitala in finanč-

nih odhodkov iz poslovanja v 

letu 2013) pa znaša slabih 60 

milijonov evrov, kar je več kot 

polovica celotnega kapitala 

družbe. Uprava Perutnine na 

čelu z Romanom Glaserjem po-

jasnjuje, da računovodske izka-

ze za leto 2013 popravlja zaradi 

napačne presoje poslovodstva. 

Kapital družbe se je v zadnjih 

petih letih več kot prepolovil. 

V Društvu mali delničarji Slo-

venije (MDS) so se na padec 

vrednosti kapitala ostro odzva-

li. Poudarili so, da so na potreb-

ne slabitve opozarjali že več let, 

a da se jih je vedno preslišalo. 

Lani avgusta so delničarji na 

skupščini na predlog Društva 

MDS ob podpori Perutninar-

ske zadruge Ptuj (PZP) in dr-

žavnega KAD-a sprejeli sklep, 

s katerim so upravi naložili, da 

mora z ljubljansko odvetniško 

družbo Šelih & partnerji skle-

niti pogodbo za pregled poslov 

iz minulih let (za katere so zdaj 

izvedli slabitve). Družba Šelih 

& partnerji bi na podlagi pre-

gleda poslovanja ugotavljala, 

ali je bila Perutnina Ptuj zaradi 

(Holding PMP) in v sode-

lovanju s še enim lastnikom 

(Derma iz Varaždina) zoper 

skupščinski sklep na Okrožno 

sodišče Ptuj vložila izpodbojno 

tožbo. Sodnik Tomaž Neudauer 

je odločil v prid PMP in Derme, 

sklep skupščine delničarjev 

razveljavil in s tem odvetniški 

družbi Šelih & partnerji priprl 

(ali pa morda zaprl) vrata, da 

bi v Perutnini opravila pregled 

poslovanja. Sodba še ni pravno-

močna. V Društvu MDS, ki so 

se v spor vključili kot stranski 

intervent,odločitve o tem, ali 

se bodo na razsodbo pritožili, 

še niso sprejeli.

Delničarji Perutnine so se 

lani sestali dvakrat. Prva skup-

ščina je bila maja, druga avgu-

sta. Tudi na majski skupščini je 

bil sprejet sklep, v skladu s ka-

terim bi revizijska hiša Deloitte 

s posebno revizijo preverila vo-

denje posameznih poslov. Med 

drugim naj bi Deloitte pregle-

dal poroštvo, ki ga je Perutnina 

2010 pri Probanki dala družbi 

Univit. Univit je danes v steča-

ju, v preteklosti je veljal za Pe-

rutnininega glavnega dobavi-

telja. Tudi tega sklepa skupšči-

ne uprava ni izvršila, temveč je 

v vlogi delničarja zoper sklep 

vložila izpodbojno tožbo. V 

tem primeru sta potem stranki 

(PMP kot tožeča in Perutnina 

Ptuj kot tožena) sklenili sodno 

poravnavo – v delu sklepa, ki 

se nanaša na pregled poroštva 

Univitu. S poravnavo mora zdaj 

soglašati še skupščina delničar-

jev. Poroštveno pogodbo sicer 

Perutnina na sodišču še izpod-

bija, saj je po Glaserjevem mne-

nju nična.

Lanska menjava 
nadzornikov 
neuspešna

Maja lani so delničarji na 

skupščini, ki je bila sklica-

na na zahtevo Društva MDS, 

O preiskavah in sodnih poteh
»Kljub temu da je NPU vzel pod drobnogled domnev-

no sporne posle, ki so bili že večkrat izpostavljeni, nas 
v Društvu MDS čudi, da več kot dve leti po prvih iz-
sledkih posebnih revizij in pričetku postopkov zbiranja 
informacij s strani NPU do sedaj še nismo dočakali 
ustreznega epiloga. Zato je danes (11. 8.) Društvo 
MDS na NPU poslalo poizvedbo, ali je morda NPU zbral 
dovolj dokazov o eventualnem oškodovanju družbe in 
delničarjev s posli, ki so bili le v ekonomskem interesu 
poslovodstva PP kot večinskega delničarja PMP Hol-
ding in ne v interesu več kot 9.700 delničarjev Peru-
tnine Ptuj. Mar res ni nič narobe, če oškoduješ družbo 
in delničarje za 60 milijonov evrov,« se sprašujejo v 
Društvu MDS in dodajajo: »Po naših večletnih prizade-
vanjih, da se preko sodišča dokaže sum oškodovanja 
družbe PP, se je uprava pod vodstvom Romana Gla-
serja spretno izmikala vsem našim zahtevam in vedno 
znova sama vlagala izpodbojne tožbe preko Holdinga 
PMP, ki ga ima v lasti, delničarji pa so medtem ostali 
brez več kot polovice premoženja.«

Kapital družbe po letih 
(v mio €)
2010 107
2011 108
2012 100
2013 90
2013* 47
2014 51

Vir: Poslovna poročila

*Popravek poslovnega poročila

V Društvu MDS so razočarani nad 
delom in odgovornostjo nadzornega 
sveta PP, na čelu katerega je Borut 

Bratina (na fotografiji), ugledni pravni 
strokovnjak, redni predavatelj korpora-

tivnega upravljanja na mariborski ekonom-
ski fakulteti in član upravnega odbora Združenja 
nadzornikov Slovenije. Poslovno poročilo leta 2013 
so nadzorniki označili kot verodostojni prikaz poslova-
nja in ga potrdili. Danes, dve leti za tem, pa v javnosti 
eskalira novica, da je uprava poslovno poročilo za leto 
2013 popravljala, izvedla slabitve kapitala v višini 43 
milijonov evrov, skupni popravki (vključno z odhodki iz 
poslovanja) so bili izvedeni v višini 60 milijonov evrov.
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Slabitev finančnih n
za poslovno leto 2

Merkur: 26 mio evrov

PP MI Zalog: 4,9 mio evrov

Infond Holding: 4,8 mio evrov

 Center Naložbe: 4,5 mio evrov

Ptujska klet: 2 mio evrov

Izpodboj-
ne tožbe na skup-
ščinske sklepe, ki 
niso po volji uprave

Da odločitve delničarjev, 

sprejete na skupščini, ne bi 

bilo treba izvršiti, je uprava 

izkoristila svojo vlogo lastnika 

določenih poslov oškodova-

na in ali obstajajo razlogi za 

vložitev odškodninskih tožb 

zoper odgovorne v upravi in 

nadzornem svetu. »Delničar-

ji želijo samo pridobiti prave 

informacije,« je o sprejetem 

sklepu maja lani povedal odve-

tnik PZP Rajko Vrečer. Izvršni 

sekretar Društva MDS Grega 

Tekavec je že takrat omenjal, 

da bo po njihovih izračunih 

kapital Perutnine treba slabiti 

za okrog 38 milijonov evrov. 

Uprava družbe slabitev ni pri-

znavala, saj da o teh tako ime-

novanih domnevnih spornih 

poslih še tečejo sodni spori in 

da ni nujno, da je bila Perutni-

na zaradi njih oškodovana.



potencialni vlagatelj dobi na-

tančen vpogled v našo poslov-

no pozicijo, ki jo je verificiral 

revizijski pregled pooblaščene 

revizijske hiše. Revizijsko mne-

nje potrjuje poslovanje brez 

zadržkov,« pravi predsednik 

uprave PP Glaser in kot razlog, 

da se je ptujski prehrambni 

velikan znašel v težki finančni 

situaciji, navaja nepričakovano 

gospodarsko krizo na eni stra-

ni in upravljanje pogojev ter 

razlogov za njeno odpravo na 

nacionalni ravni. Sicer pa prvi 

mož PP poudarja, da skupina 

PP posluje zelo dobro (lanski 

rezultat je 257 milijonov evrov 

prihodkov in dobrih 14 mili-

jonov dobička), letos v prvem 

polletju pa dobiček po njego-

vih besedah na ravni skupine 

znaša 3,1 milijona evrov.
Mojca Zemljarič
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ne čeri

»zaspali«, sodišče Glaserju prikimava
je zdaj uprava družbe razkrila sama – s popravki poslovnega poročila za leto 2013. Zaradi nasedlih naložb bo potrebna slabitev kapitala družbe 

Predsednik Društva MDS Rajko 
Stankovič je prepričan, da posel z 
Merkurjem, pri katerem je Perutnina 

izgubila 26 milijonov evrov, ni bil v in-
teresu družbe, temveč v izključnem inte-

resu menedžmenta na čelu s predsednikom 
uprave Romanom Glaserjem in njegovimi partnerji v 
Holdingu PMP. »Perutnina nikoli ne bo videla denarja, 
ki ga je aktualna uprava zapravila, nadzorniki pa še 
vedno vztrajajo pri tem, da je treba počakati na odlo-
čitev sodišča,« poudarja Stankovič.
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Lastnik      Trenutni delež (%)       Delež po dokapitalizaciji (%)

SIJ        -     45,0

Merkur v stečaju   24,3     13,6

PZP    23,6     13,2

Holding PMP   10,2       5,6

KAD      9,9       5,5

Probanka v likvidaciji    7,7       4,3

Zlata moneta II     7,3       4,1

Ostali lastniki   17,0       9,5

Deleži lastnikov po predvideni 40-milijonski dokapitalizaciji so preračunani okvirno.
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Društvo MDS: »9.733 

delničarjev bo po končani 
dokapitalizaciji deležnih 
prevzemne ponudbe, v 
okviru katere bo morala 
SIJ delničarjem ponuditi 
osem evrov za posame-
zno delnico, kar je sicer 
en evro manj, kot znaša 
trenutna knjigovodska 
vrednost delnice. Leta 
2007 je knjigovodska 
vrednost delnice PP zna-
šala 19,26 evra, danes 
znaša le še 9,01 evra. 
Kapital družbe je samo 
v letih od 2010 do 2014 
padel za 52 odstotkov 
in v vsem tem času, ko 
smo delničarji opozarjali 
na nepravilnosti, je upra-
va vedno znova iskala 
izraze, s katerimi bi nas 
označila za škodljivce.«

smo bili vedno znova označeni 

kot škodoželjni nagajači.«

Podatke o slabitvah, ki jih je 

na podlagi poslovnih poročil 

2013 in 2014 v javnost posredo-

valo Društvo MDS, je uprava PP 

označila za tendenciozno, ne-

strokovno, izkrivljeno in zavaja-

joče prikazovanje rezultatov ter 

za delničarje škodljivo početje. 

MDS-jeve objave so v Perutnini 

opisali kot ideološko in osebno-

stno obremenjene ter za druž-

bo škodljive. Takšno početje je 

po mnenju vodstva Perutnine 

neprofesionalno in celo kazni-

vo. V odzivu za STA je Roman 

Glaser zatrdil, da nikakor ne 

gre za kakršnokoli prikrivanje 

poslovnih rezultatov ali številk, 

ampak za transparentno objavo 

dejstev. Dodal je: »V družbi si 

ves čas prizadevamo za transpa-

rentno poslovanje in stalno ob-

veščenost vseh deležnikov tako 

o poslovnem rezultatu kakor o 

trendih in poslovnem položa-

ju družbe, zato v svojih letnih 

poročilih vsakokrat objavljamo 

celo več razkritij, kot jih pred-

pisuje zakonodaja. Uprava je z 

angažirano politiko izvajanja 

transparentnosti poslovanja že-

lela čim večje očiščenje bilanc.«
Društvo MDS o navedbah 

uprave PP pravi naslednje: 
»Uprava pri odzivu ni postregla 
z niti enim podatkom, ki bi ovr-
gel predstavljene številke, kar 
je seveda popolnoma razumlji-
vo, saj gre za številke, pod kate-
re se je sama podpisala. Obtožb 
Romana Glaserja smo v Dru-
štvu MDS navajeni. Njegovo iz-
razoslovje je enako žalostno kot 
številke, ki so zapisane v letnih 
poročilih Perutnine Ptuj.«

Kaj so še povedali v 
Perutnini

»Začasno prečiščenje bilanc 

predstavlja izključno računo-

vodsko kategorijo, ki ne vpliva 

neposredno na poslovno kon-

dicijo družbe. Je pa dejstvo, da 

bo to očiščenje svoj dokončni 

računovodski smisel dobilo ta-

krat, ko bodo in kadar bodo v 

prihodnosti končani pravdni 

postopki, ki bodo dali osnovo 

za tovrstno bilančno sliko. Se-

danjo začasno situacijo smo 

spodbudili, da znotraj veljav-

nih računovodskih standardov 

KAD in Probanke, poskušali 

spremeniti statut družbe, po-

sredno razširiti nadzorni svet 

in zamenjati nekatere člane, 

vključno s predsednikom Bo-

rutom Bratino. Navedeni pre-

dlog ni bil izglasovan. Prejel 

je premalo glasov. Predsednik 

Društva MDS Rajko Stankovič 

je takrat dejal, da jim je morda 

zmanjkal samo še kakšen dan 

za sklenitev dogovora s PZP. Je 

pa na Stankovičevo zadovolj-

stvo PZP na majski skupščini 

podprla predlog za posebno 

revizijo, ki bi ugotavljala do-

mnevno sporne posle iz prete-

klosti. Prav za ta sklep, v delu, 

ki se nanaša na Univit, sta PMP 

in PP po vloženi izpodbojni 

tožbi (kot pišemo zgoraj) skle-

nila poravnavo.

MDS in uprava PP 
vsak na svojem bregu

Mali delničarji so po razkri-

tju podatkov o slabitvah na 

nogah. Zato so skupaj s KAD 

za dnevni red letošnjega zase-

danja skupščine delničarjev, 

ki bo konec avgusta, predlaga-

li dodatno točko o podelitvi 

nezaupnice upravi, vlagajo pa 

tudi nasprotni predlog o ne-

podelitvi razrešnice upravi in 

nadzornemu svetu. »Uprava, ki 

jo vodi Roman Glaser, je mora-

la popravljati bilance družbe 

za leto 2013. Na to smo delni-

čarji opozarjali že več let in 



niji se je gozdnatost v zadnjih 

100 letih povečala z manj kot 

40 % na praktično 60 %, kar je 

seveda izrazito izboljšalo po-

goje za nekatere vrste divjadi 

(divji prašič, jelenjad, srnjad) 

in izrazito poslabšalo razmere 

za nekatere druge vrste kot so 

poljski zajec, fazan, poljska je-

rebica …,« je še pojasnil Mehle.

Odvzem divjadi 
se lahko glede na 
škodo tudi poveča

Nosilec načrtovanja in spre-

mljanja stanja divjadi je Zavod 

za gozdove Slovenije (ZGS). 

Krajevno pristojen odsek za 

lovstvo na ZGS skupaj z upra-

vljavci lovišča (lovsko druži-

no) pripravi osnutek letnega 

lovsko upravljavskega načrta 

za lovsko upravljavsko obmo-

čje. Sicer pa je odvzem divjadi 

v posameznem letu posledica 

več dejavnikov: številčnosti 

divjadi, stanja v populacijah 

divjadi, stanja škode v prosto-

ru, pojavljanje divjadi na novih 

območjih ali izginjanje s tradi-

cionalnih, stanja v sosednjih 

območjih ali celo državah …, je 

naštel Mehle. Osnutek načrta 

gre potem v javno predstavi-

tev, kjer lahko vsi zainteresira-

ni podajo nanj svoje pripombe. 

Realizacija načrtov je obvezna, 

predpisana pa so dopustna 

odstopanja. Pri živalih, ki pov-

zročajo večino škode v kmetij-

skem ali gozdnem prostoru, je 

to dopustno odstopanje ± 15 %.

Kmetijski zavod 
poziva kmete, naj 
prijavijo škodo

Priprava načrta temelji tudi 

na podatkih o škodi, ki jih pov-

zroči divjad. A kot ugotavljajo 

na KGZ Ptuj, kmetje škod v ve-

čini ne prijavljajo. »Zavedamo 

se, da je divjad sestavni del na-

šega prostora, ocenjujemo pa, 

da je na nekaterih delih prišlo 

do prevelike razmnožitve. Tako 

bi bilo treba narediti tudi več 

pri obveščanju kmetov, kako 

odvrniti divjad, na drugi strani 

pa manjkajo tudi podatki, koli-

ko divjadi je na določenih lovi-

ščih,« je povedal Rebernišek.

»Kmetje denarja za 
postavitev ograj 
nimajo«

Ob tem na zavodu lastnikom 

zemljišč priporočajo postavi-

tev zaščitnih ograj, pastirjev, 

kjer je to mogoče, ter dodaja-

jo, da naj se pred postavitvijo 

oglasijo na kmetijski svetovalni 

službi. A kot je opozoril Franc 

Obran iz Zabovcev, predstav-

nik kmetov v svetu ZGS, je 

postavitev ograj velik finančni 

zalogaj, ki si ga vsaj vinogradni-

ki ob odkupnih cenah, kot so, 

ne morejo privoščiti. Dodal je: 

»Očitno se premalo izvaja od-

stranjevanje živali, vsaj na ob-

močju Zabovcev, Šturmovcev. 

Konkretno na mojem zemlji-

šču so mi divje svinje uničile za 

en hektar nasada koruze. Kaj to 

pomeni? Da bi sicer na enem 

hektarju pridelal 10 ton koru-

ze, tona je približno 130 evrov, 

to pa je že kar škoda. Ne krivim 

lovcev, vendar očitno je divjadi 

preveč, enako v vinogradih.«

Za lažjo prijavo vse pogostej-

ših škod na kmetijskih zemlji-

ščih in gozdovih so na KGZS 

pripravili obrazce za prijavo 

škod po lovni divjadi na lovnih 

površinah, če v osmih dneh od 

prijave ne pride do sporazuma 

o poplačilu škode. Dodatne 

informacije v zvezi s škodami 

od divjadi je mogoče dobiti pri 

kmetijskem svetovalcu ali sve-

tovalni službi na KGZS. 

Lani divjad na ptuj-
sko-ormoškem ob-
močju povzročila za 
12.000 evrov škode

Iz aplikacije Lisjak za leto 

2014 izhaja, da so škodo po 

divjadi uradno prijavili kme-
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Škode na kmetijskih ze-

mljiščih zaradi divjadi so bile 

vedno prisotne. Kot opozarja 

Janko Mehle iz Zavoda za goz-

dove Slovenije (ZGS) sta večje 

število divjadi ter posledično 

obseg škod posledica razmer v 

okolju: »Samo za primerjavo naj 

povem, da je odvzem (odstrel) 

divjih prašičev, ki so trenutno 

daleč najbolj problematična vr-

sta zaradi povzročenih škod, v 

nekaterih nam bližnjih državah 

bistveno večji kot v Sloveniji. 

Tako je odstrel divjih prašičev 

na Madžarskem več kot deset-

krat višji na enoto površine kot 

v Sloveniji, na Češkem pa je ta 

številka še višja!«

Z gozdnatostjo se 
izboljšujejo pogoji 
za življenje divjadi

Prav divji prašiči so vrsta, 

ki se izjemno uspešno prila-

gaja na spremenjene pogoje v 

okolju – še posebej klimatske 

spremembe ter naraščanje de-

leža monokultur koruze, kjer 

najdejo obilo hrane in ideal-

no skrivališče. »Ob tem ima-

jo divje svinje izjemno visok 

prirastek, saj lahko polegajo 

do osem mladičev, izjemoma 

celo več. Prirastek pri tej vrsti 

je nekajkrat višji kot pri večini 

drugih vrst divjadi.. V Slove-

Podravje � Težave kmetov in vinogradnikov zaradi divjadi 

Škoda zaradi divjadi vedno večja, kmetje je
Kmetje že lep čas negodujejo nad škodo, ki jo divje živali povzročajo v vinogradih in na njivah. »Na nas se obračajo pridelovalci, ki menijo, da 
vanci škod ne prijavljajo. Zato prosimo in tudi stališče zbornice je, da lastniki škodo prijavijo, saj bomo tako lažje ukrepali,« je povedal direktor 

Majšperk � Komasacija in agromelioracija delno upravičili pričakovanja

Želijo si več gramoziranih poti in globlje jarke
Že več kot desetletje so si kmetje v majšperški občini prizadevali, da bi bili v Lešju in Majšperku izvedeni komasacija in agromelioracija. Konec maja se jim je s kon-
cem del na projektu agromelioracije želja izpolnila, vendar kot je povedal predstavnik komasacijskega odbora Milan Tacinger, z doseženim niso v celoti zadovoljni.

Predlog za začetek postopka 

komasacije kmetijskih zemljišč 

so podali lastniki kmetijskih ze-

mljišč. »Z vključitvijo smo zado-

voljni, saj so se vključili skoraj 

vsi lastniki kmetijskih zemljišč 

na območju komasacije, to je 

132 lastnikov,« je povedala žu-

panja Darinka Fakin. Tako je 

bila na območju, velikem 190 

ha, izvedena komasacija kme-

tijskih zemljišč, s katero se je 

zmanjšala razdrobljenost in 

razpršenost zemljišč. Vrednost 

komasacije je znašala 330.417 

evrov, od tega je 275.348 evrov 

prispevala EU, nekaj več kot 

55.000 evrov pa občina. Po 

komasaciji je bila izvedena še 

agromelioracija, s katero naj 

bi se zagotovila učinkovitejša 

uporaba kmetijskih površin.

V okviru agromelioracije se 

je uredilo 1,6 kilometra novih 

poljskih poti, izkopanih je bilo 

2,5 kilometra novih jarkov, 

očistilo se je 1,26 kilometra 

jarkov ter zasulo 5,7 kilometra 

obstoječih. Ob tem je projekt 

zajemal tudi izravnavo 37.299 

m2 terena oziroma skoraj štirih 

hektarjev. Dodatno so bili vgra-

jeni kanali v jarkih za dostop 

na vsako parcelo in očiščeni 

jarki, potrebni za delovanje ce-

lotnega odvodnjavanja in niso 

bili zajeti v projektu, je dodala 

županja. Projekt, ki je bil kon-

čan konec maja, je izvajal Jožef 

Žolger, s. p., skupna vrednost 

projekta pa je znašala 108.681 

evrov, od tega so evropska 

sredstva znašala 89.083 evrov, 

nekaj manj kot 20.000 evrov pa 

je prispevala občina.

Zaradi Nature ostali 
brez gramoziranih 
poti

Ker pa se je območje agro-

melioracijskih del prekrivalo 

z območjem Nature 2000, ali 

so bila ta območja v priobal-

nem pasu reke Dravinje, ali pa 

so prečkale varovalne pasove 

plinovoda in daljnovodov, so 

bili izvajalci soočeni z nekate-

rimi omejitvami. »Tako morajo 

nekatere poljske poti, ki niso 

bile zajete v projektu, ostati 

zelene in jih ne smemo gra-

mozirati. To pa pomeni, da bo 

ob dežju poljska cesta blatna, 

posledično bomo s traktorji 

na glavno cesto prinesli blato. 

To bo vznevoljilo ljudi, mi pa 

bomo plačevali kazni. Ob tem 

pa tudi agromelioracijski jarki 

niso dovolj globoki, v globi-

ni merijo pol metra ali manj. 

Ti jarki naj bi bili namenjeni 

izsuševanju zemljišč, ker pa 

niso dovolj globoki, bo to po-

menilo, da bodo zemljišča za-

močvirjena. Z bližnjih hribov 

Srne največ škode naredijo v vinogradih; 
vinogradniki (ob nizkih odkupnih 

Odstrel divjega prašiča je treba povečati
Predsednik lovske družine Dravinja Majšperk Branko Novak je glede števila divjih 

živali dejal, da po njihovih ugotovitvah število srnjadi stagnira, medtem ko se število 
divjih prašičev povečuje. »Lani smo odvzeli 200 srnjadi po načrtu in še 30 v okviru 
odstopanja, ki nam je dopuščeno, presegli smo tudi načrt pri odstrelu divjih prašičev in 
jih odstranili 40. Glede škod pa ugotavljamo, da srnjad povzroča minimalno škodo, več 
škode povzročajo divji prašiči. Del škod smo poplačali v gotovini, in sicer 1900 evrov za 
travno seme, zaščitne ograje, umetna gnojila …, ob tem pa smo opravili še 554 ur na 
površinah travne ruše, ki jih je razril divji prašič. Skupno je tako nastalo približno 4.100 
evrov škode. Kaj pomeni ta denar za društvo? Če bodo zadeve šle tako naprej, bomo 
pristali na robu rentabilnosti. Sicer pa druge rešitve ni kot povečati odstrel. Problem je, 
ker se je povečal stalež divjega prašiča v loviščih in tudi loviščih v sosednjih državah, 
divje živali pa ne poznajo mej.«

Foto: arhiv

Podatki o škodah, ki jih povzročata rastlin
2005 2006 2007 2008

Škode (EUR) 401.966 364.633 369.260 658.685

Ta škoda je nastala na kmetijskih in gozdnih kulturah ter so jo povrnile up
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e ne prijavljajo
so škode vedno večje, na drugi strani pa oškodo-
Kmetijskega zavoda Ptuj Andrej Rebernišek.

tje-oškodovanci z območja de-

vetih lovskih družin, od tega 

je osem lovskih družin iz UE 

Ptuj in ena lovska družina iz 

UE Ormož. »Najvišja škoda je 

bila povzročena zaradi divjih 

prašičev v skupaj ocenjenem 

in izplačanem znesku 9.089 

evrov, sledi ji škoda zaradi sr-

njadi (izplačana odškodnina 

1.805 evrov), nadalje je bila 

prijavljena in ocenjena ter iz-

plačana škoda po sivi vrani 

(1.197 evrov). Skupaj je torej 

bilo ocenjene in izplačane 

škode po divjadi 12.091 evrov, 

od tega 65 primerov – divji 

prašiči, šest primerov srnjad 

in 12 primerov siva vrana,« je 

povedal Mirko Obran z zveze 

lovskih družin Ptuj-Ormož.

Prašiči uničujejo 
koruzo, srnjad, 
vinograde

Kot še ugotavljajo v ptujsko-

ormoški lovski zvezi, so divji 

prašiči največ škode povzročili 

na posevkih koruze, nekaj ma-

lega na krompirju in travnikih. 

Škoda po srnjadi je povzročena 

z objedanjem vinske trte, škoda 

po sivi vrani pa se nanaša na ko-

ruzne posevke, takoj po sajenju 

koruze. »Lovske družine ugo-

tavljajo, da je številčnost divjih 

prašičev nekoliko v porastu. 

Številčnost srnjadi se bistveno 

ne povečuje, škode, ki nastajajo 

predvsem v vinogradih, pa so 

povezane z zaraščenostjo pod 

vinogradniškimi nasadi, od 

koder srnjad iz teh zaraščenih 

področij z grmovjem prehaja 

v vinograde in povzroča škodo 

na vinski trti, ki pa je največkrat 

premalo zaščitena in preventiv-

no varovana,« je pojasnil Obran.

Letos lovci ne pričakujejo 

povečanja škod po divjadi na 

kmetijskih kulturah, kot je ta 

bila v prejšnjih letih. »Lovske 

družine sprotno spremljajo 

številčnost divjadi v loviščih, 

predvsem divjega prašiča in sr-

njadi, ter s sodelovanjem lastni-

kov in upravljavcev kmetijskih 

zemljišč postavljajo zaščitne 

ograje z električnimi pastirji, z 

žičnimi mrežami ter kemična 

odvračala. Lovske družine tudi 

povečujejo odstrel divjadi na ti-

stih območjih, kjer pričakujejo 

škodo,« je zaključil Obran.
Mojca Vtič

Foto: Mojca Vtič

Foto: MV

možna zaščita je sicer ograda, a zanjo 
cenah grozdja) nimajo denarja.

se vsa voda steče ravno na to 

območje proti Dravinji, smo 

kot nekakšen bazen,« je ključni 

slabosti po končani agromelio-

raciji izpostavil Milan Tacinger. 

Je pa Tacinger, ki ima največjo 

kmetijo v majšperški občini, 

priznal, da so kmetje vendarle 

s komasacijo in agromelioraci-

jo pridobili, saj se je zmanjšala 

razdrobljenost parcel, ob tem 

pa bodo tudi cenejši obdelo-

valni stroški, vendar šele, ko si 

bodo kmetje uredili zemljišča. 

»Potrebnega je še ogromno 

dela, že več dni navažamo ze-

mljo na zemljišča, saj jih mora-

mo še izravnati,« je še povedal 

Milan Tacinger. 

Mojca Vtič

Pred dvema letoma se je 

Direkcija RS za infrastrukturo 

(DRSI) lotila obsežne sana-

cije plazov na dveh državnih 

cestah v občini Sveta Trojica. 

A so dela kmalu zaustavili, saj 

jim je zmanjkalo denarja. Pred 

začasno zaustavitvijo del so 

na odseku regionalne ceste 

Lenart–Sveta Trojica v dolžini 

slabih treh kilometrov zgradili 

pilotno steno, medtem ko del 

na drugi lokaciji, regionalni 

cesti Sveta Trojica–Cogetinci, 

v dolžini okrog 4,5 kilometra, 

niso začeli.

Direkciji povečali 
veljavni plan za 
15 milijonov evrov 

Letos so nadaljevali dela v 

skupni vrednosti dobrega mi-

lijona evrov. “Direkciji je bil 

prvega junija letos povečan 

veljavni plan oz. so ji bile dode-

ljene pravice porabe sredstev 

v višini 15 milijonov evrov. Iz 

naslova prejetih sredstev se 

med drugim nadaljuje sanacija 

plazov v občini Sveta Trojica na 

cestah Lenart–Sveta Trojica (v 

dolžini slabih treh kilometrov) 

in Sveta Trojica–Cogetinci (v 

dolžini 4,5 kilometra), kjer so 

bila dela zaradi pomanjkanja fi-

nančnih sredstev v preteklem 

letu začasno zaustavljena,“ so 

pojasnili z DRSI, ki sicer v celo-

ti financira dober milijon vre-

dno sanacijo. Na prvi lokaciji je 

izbrani izvajalec del gradbeno 

podjetje Slemenšek letos tako 

dokončal objekt, uredil povr-

šine za pešce in kolesarje, voz-

išče ter odvodnjavanje, na dru-

gi lokaciji pa je pričel sanacijo, 

uredil kamnito izložbo, vozišče 

ter odvodnjavanje.

Kot so še sporočili z direk-

cije, dela potekajo skladno s 

terminskim planom in bodo 

končana še v tem mesecu. Prav 

tako pa bo v tem mesecu tudi 

saniran usad, ki so ga zaznali 

izven območja gradbišča. Usad 

je zavarovan z začasno prome-

tno signalizacijo in ni zajet v 

okvir omenjene investicije.

Monika Levanič

Sveta Trojica v Slov. goricah � Izven gradbišča naleteli na usad

Po dveh letih zaključujejo milijonsko sanacijo plazov
V občini Sveta Trojica v Slov. goricah v teh dneh končujejo sanacijo plazov na dveh lokacijah, in sicer v naseljih 
Sveta Trojica ter v Oseku v skupni vrednosti 1.026.551 evrov, ki so se je sicer lotili že dve leti nazaj.

Foto: arhiv občine

Direkcija RS za infrastrukturo bo ta mesec končala sanacijo 
plazov na dveh državnih cestah v občini Sveta Trojica v skupni 
vrednosti 1.026.551 evrov.

Ptuj � Ob jezeru ornitološka opazovalnica

Postavili bodo kovinski stopl
Minuli petek se je iztekel rok za oddajo ponudb izvajalcev za gradnjo opazovalnega 
stolpa oz. ornitološke opazovalnice, ki jo bo Mestna občina (MO) Ptuj gradila na de-
sni strani Ptujskega jezera.

Dobrih sedem metrov visok 

kovinski stolp bodo zgradili 

v sklopu projekta LiveDrava. 

Namenjen bo opazovanju ptic 

na območju umetnih otočkov 

na Ptujskem jezeru. Konstruk-

cija opazovalnice bo jeklena, 

sestavljena iz dveh pokritih 

opazovalnih podestov, ki bo-

sta vsak posebej preko klan-

čin dostopna iz nasipa jezera. 

Opazovalni stolp ob Ptujskem 

jezeru bodo zgradili predvido-

ma do konca novembra 2015. 

Na postavki projekt LiveDra-

va, iz katere se bo financirala 

gradnja opazovalnice, je MO 

Ptuj v letošnjem proračunu 

(po podatkih NRP) zagotovila 

dobrih 66.000 evrov. Vredno-

sti ponudb, prispelih na javni 

razpis, so znašale od 41.000 

do 82.000 evrov (z DDV). Kot 

so sporočili iz MO Ptuj, je pri-

spelo osem ponudb, odločitev 

o izbiri izvajalca del bo pred-

vidoma izdana do konca tega 

meseca.
MZ

Foto: MZ

Za opazovanje ptic bo MO Ptuj v sklopu projekta LiveDrava na desnem bregu jezera zgradila 
ornitološko opazovalnico.

Trije mostovi so dotrajani 

do te mere, da so nevarni za 

uporabo in kličejo po obno-

vi. Četrti most pri športnem 

parku Zabovci je bil zgrajen 

nekaj let kasneje kot preo-

stali trije in je še v stabilnem 

stanju. Po naših informacijah 

naj bi Dravske elektrarne Ma-

ribor (DEM) v sodelovanju 

z lokalno skupnostjo kmalu 

pristopile k obnovi dotrajanih 

brvi. Do obnove bodo dostop 

do nevarnih brvi zavarovali in 

čez njih prepovedali prehod. 

Na DEM so povedali, da bodo 

kmalu začeli iskati rešitev, da 

bi se krona nasipa ob jezeru 

lahko tudi legalno uporabljala 

za rekreacijo (tek, hoja, kole-

sarjenje …). Na to temo naj bi 

se v začetku septembra pred-

stavniki DEM ter občin Ptuj in 

Markovci srečali na skupnem 

sestanku.
MZ

Ptuj, Zabovci � DEM napovedujejo sestanek

Dotrajane mostiče naj bi obnovili
Minuli petek smo poročali o problematiki lesenih mostičev, ki so bili pred 15 leti na-
meščeni čez potok Rogoznica ob levi strani Ptujskega jezera.

Foto: MZ

ojeda parkljasta divjad v evrih
2009 2010 2011 2012 2013 2014

462.968 391.082 422.684 599.236 778.315 480.622
Vir: ZGS

pravljavke z lovišči.
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Zavrč � V znamenju 19. občinskega praznika

Končana energetska prenova kulturne 
dvorane in zunanja ureditev
V občini Zavrč, kjer bodo konec tedna proslavili 19. občinski praznik, so zadovoljni, saj jim je kljub težkim gospodarskim 
razmeram uspelo realizirati večino zastavljenih projektov; po treh letih so končali energetsko prenovo kulturne dvorane 
in v celoti prenovili tudi njeno okolico.

Uspehov občine je posebej 

vesel župan Miran Vuk, ki ob 

prazniku dodaja: »Ker se kljub 

uspehom in napredku na ce-

lotnem območju občine med 

posamezniki pojavljajo kritike o 

smiselnosti posameznih projek-

tov, bi rad opozoril, da se mora-

mo v občini podrejati pogojem 

evropskih razpisov. Zato se kot 

dobri gospodarji lotevamo le 

tistih projektov, ki nam zagota-

vljajo sofinanciranje EU, čeprav 

se zavedamo, da bi bila sicer 

prednost realizacije verjetno 

drugačna. A tudi za te projekte 

vlagamo v občini velike napore, 

saj je pot do evropskih sredstev 

vedno težja.«

Sicer pa so od zadnjega ob-

činskega praznika opravili več 

pomembnih investicij. V minu-

lem letu so za gradnjo parkirišč 

in javne razsvetljave ob špor-

tnem parku Zavrč namenili 

okoli 250.000 evrov, od tega so 

prek 121.000 evrov prejeli iz 

EU. Prek projekta LAS Haloze 

so pridobili sredstva za posta-

vitev usmerjevalnih tabel, ki so 

veljale okoli 20.000 evrov. Opra-

vili so rekonstrukcijo javne poti 

Goričak–Petrovič, ki je veljala 

dobrih 43.000 evrov, od tega so 

34.000 evrov pridobili iz držav-

nih virov. Za položitev električ-

nih kablov so iz proračuna na-

menili nekaj čez 60.000 evrov. 

Opravili so tudi sanacijo plazu 

na lokalni cesti Borl–Zavrč, ki 

m gospodarskim 
kulturne dvorane

Foto: M. Ozmec

Župan občine Zavrč Miran Vuk: »Zagotavljanje sredstev za delova-
nje in razvoj občin je iz leta v leto težje.« 

Kot je povedal predsednik 

uprave družbe Pomurski sejem 

Janez Erjavec, bo letošnji sejem 

Agra sejem presežkov. »Letošnji 

presežki se odražajo s številom 

razstavljavcev, ki jih je letos kar 

1785, in obsegu razstavnega 

prostora, ki meri blizu 70.000 

Gornja Radgona � Približuje se sejem Agra

Sejem presežkov
Letošnji, že 53. mednarodni kmetijsko-živilski sejem Agra bo na razstav-
nem prostoru družbe Pomurski sejem vrata odprl v soboto, 22. avgusta.

in spoznanji o okolju prijazni 

pridelavi in predelavi zdrave 

hrane.

Njiva nadgrajuje 
biodinamični vrt

S strokovnimi razstavami in 

dogodki bo letošnji sejem Agra 

počastil mednarodno leto prsti. 

»Mladi rejci govedi, konjerejci 

in pridelovalci bodo opozarjali 

na pomen interdisciplinarnega 

pristopa. V vzorčnih vrtovih in 

ob razstavah živali bodo lahko 

obiskovalci na praktičen način 

pridobili najnovejša spoznanja 

o tem, kaj in kako lahko sami 

pridelajo ter na katere izmed 

avtohtonih sort in pasem ne gre 

pozabiti,« je na najpomembnej-

šo sejemsko prireditev na stiči-

šču štirih držav povabil Erjavec. 

Kot novost v mednarodnem 

Foto: Miha Šoštarič

Predsednik uprave družbe Pomurski sejem Janez Erjavec (desno) 
ter projektni vodja in vodja odnosov z javnostmi Miran Mate sta 
predstavila dogajanje na letošnjem, že 53. mednarodnem kmetij-
sko-živilskem sejmu Agra.

S Ptuja v Gornjo Radgono
Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano bo 

aktivno tudi na letošnjem mednarodnem kmetijsko-ži-
vilskem sejmu Agra v Gornji Radgoni. Med drugim bo 
organiziralo mednarodna srečanja z evropskimi kme-
tijskimi ministri, s ključnimi evropskimi ustanovami in z 
zamejskimi Slovenci. Dogajanje na najvišji ravni bodo 
začeli 21. avgusta na Ptuju s konferenco evropskih 
kmetijskih ministrov Kako ohraniti kmetijstvo v Evropi 
brez GSO in ga nadaljevali z obiskom ministrov na od-
prtju sejma Agra. Na radgonskem sejmu bo kmetijsko 
ministrstvo mednarodno leto prsti počastilo z razstavo 
Rodovitna tla za varnost preskrbe s hrano. Pripravili 
bodo tudi več strokovnih posvetov in okroglih miz.

je veljala dobrih 53.000 evrov, 
pri čemer so si 32.000 evrov za-
gotovili iz državnih virov. Letos 
pa so po treh letih dokončali 
največjo investicijo te občine, 
ureditev in energetsko prenovo 
kulturnega doma Zavrč – hiše 
festivala jabolk, ki je veljala do-
brih 640.000 evrov, od tega je 
dobrih 445.000 evrov zagotovi-
la EU. Investicijo so pričeli leta 
2013, z notranjo in zunanjo re-
ditvijo kulturne dvorane pa so 
zagotovili učinkovitejše pogoje 
za kulturne dejavnosti in tudi 
učinkovitejši dostop.

»V notranjosti kulturnega 
doma smo uredili sanitarne, 
kuhinjske in razstavne prosto-
re, uredili smo prezračevanje in 
hlajenje objekta, glavni prostor 
smo opremili z avdio-vizualno 
opremo, ki bo omogočala pred-
stavitveno dejavnost v okviru 
festivala jabolk. Vsekakor je po-
membno, da smo letos dokonč-
no sprejeli tudi občinski pro-
storski načrt. Ker se je po dežev-
ju v drugi polovici lanskega leta 
na območju naše občine sproži-

kvadratnih metrov, ter številnih 

obsejemskih dogodkih, tako 

strokovnih kot tudi komercial-

nih. Zgodilo se bo kar 150 raz-

ličnih prireditev v času sejma 

in to uvršča sejem med največje 

dogodke v Sloveniji.« Vse do če-

trtka, 27. avgusta, ko bo sejem 

zaprl svoja vrata, bodo razsta-

vljavci iz 30 držav obiskovalcem 

ponujali vse za kmetijstvo in ži-

vilsko predelovalno industrijo. 

Poleg vrhunske mehanizacije 

in opreme za kmetijstvo in pre-

hransko industrijo bo letos po-

udarek na lokalni in regionalni 

prehrani, vinih in ekoloških 

pridelkih. Organizatorji bodo 

s strokovnimi posveti poskrbe-

li, da se bo zainteresirana jav-

nost seznanila z novimi znanji 

letu prsti je izpostavil posebno 

urejeno njivo, na kateri bodo v 

času sejma prikazani postopki 

bogatenja zemlje z vsebnostjo 

humusa.. Njiva je nadaljevanje 

in razširitev vsebin permakul-

turno-biodinamičnega vrta, na 

katerem je začel sejem Agra pri-

kazovati okolju najbolj prijazno 

pridelavo vrtnin in skrb za do-

mač genski material s semenje-

njem avtohtonih sort. 

Na odprtju 
pričakujejo 
eminentne goste

Letošnji sejem bo odprl pred-

sednik države Borut Pahor, na 

otvoritveni slovesnosti pa bodo 

navzoče številne evropske de-

legacije in ministri. Odprtju 

sejma bo sledilo odprtje razsta-

ve živali in številne atraktivne 

predstavitve na maneži. Festival 

piva bo predstavljal dosežke 

malih pivovarjev, Agrina kuhi-

nja pa bo začela z živimi pred-

stavitvami priprave jedi ter ku-

linaričnim razvajanjem z regio-

nalnimi slovenskimi dobrotami.
Miha Šoštarič

lo vsaj 15 večjih plazov, smo izdelali projekte za 
sanacijo treh največjih. Sanacija plazu na igrišču 
naj bi veljala okoli 105.000 evrov, sanacija 
plazu na lokalni cesti Goričak–državna 
meja okoli 174.000 evrov, sanacija pla-
zu pri stanovanjski hiši Rihtarič pa 
okoli 66.000 evrov,« dodaja župan 
Miran Vuk.

Letos pa načrtujejo tudi rekon-
strukcijo 717 m dolgega odseka jav-
ne poti Hrastovec–König v višini 
125.000 evrov. Celotna investicija 
je razdeljena na tri faze, 1. faza v 
dolžini 260 m je predvidena še 
letos, izvedba 2. faze v dolžini 
260 m je predvidena v letu 2016, 
izvedba 3. faze pa v letu 2017.

»Vsekakor imamo več razlo-
gov za resnično veselje, zato ob 
našem skupnem prazniku iskre-
no čestitam vsem našim občan-
kam in občanom z željo, da bi 
bili tudi v prihodnje zadovoljni z 
vsakim dosežkom, saj je sredstva 
za delovanje in razvoj občin vse 
težje zagotavljati. Vse vljudno va-
bim na osrednjo proslavo, ki bo 
v soboto ob 17.30 v prenovljeni 
kulturni dvorani na Goričaku!«

M. Ozmec



izpod spretnih prstov Milene Furek 

in članic TD Breza, so bile letos raz-

stavljene tudi na slovenjebistriških 

sejmih na slovenski razstavi rož iz 

krep papirja na Vranskem. »Občutek 

imam, da se dojemljivost ljudi za to-

vrstno cvetje vrača. Doma imam en 

šopek. Karkoli naredim, dam naprej, 

podarim. Mnogi celo raje vidijo, da 

prinesem ta šopek kot rožice, ki ove-

nijo,« je povedala Furekova in en šo-

pek podarila tudi meni.

Sicer pa je Milena Furek na Pra-

gerskem dejavna že od 1. letnika 

srednje šole. »Vse proslave sem pri-

pravljala in števila vodenj prireditev 

ne bi znala prešteti. Vsaj 25 let vodim 

tudi božični koncert godbe na pihala 

Spodnja Polskava. Vsako leto rečem: 

ne bom več, vendar naslednje leto 

ponovno vodim,« je dejala in se na-

smehnila. Furekova je bila tudi čla-

nica sveta krajevne skupnosti. Kljub 

prigovarjanju pa se ni želela potego-

vati za drugi mandat. »Nisem politik. 

Niti p od politike ne bi smel biti pri-

soten na tem nivoju, saj delamo za 

kraj. Za kraj sem pripravljena nare-

diti karkoli in zato raje čas, ki bi ga 

porabila na sestankih, izkoristim za 

druge dejavnosti. Sem pa vselej pri-

pravljena pomagati, če komu moja 

pomoč koristi. Tako je med drugim 

naše društvo izdalo knjigo o Prager-

skem, sedaj pa se pripravljamo na 

deseto obletnico društva,« je svoje 

mnenje povedala Furekova. 
Mojca Vtič

Milena Furek je (upokojena) pro-

fesorica slovenščine. Lahko bi s tem 

stavkom tudi končala, vendar ker se 

dandanes že pojavljajo vprašanja, 

kdo je dober učitelj, bom nadaljeva-

la. »Od nekdaj, ko me je kdo vprašal, 

kaj bi želela biti, sem poznala odgo-

vor – učiteljica,« je v uvodu povedala 

Furekova, ki se je po 33 letih pouče-

vanja pred dvema letoma upokojila. 

A kljub temu da je šolski kateder že 

zapustila, jo nekdanji dijaki še vedno 

poprosijo za pomoč pri lektoriranju 

diplomskih nalog ali se nanjo obr-

nejo s kakšnim drugim vprašanjem. 

»Z dijaki nikoli nisem imela težav. 

Vedno sem rekla: 'Takrat ko delamo, 

delamo.' Zahtevala sem disciplino, 

našel pa se je tudi čas za pogovor, 

kajti kar dijaki odnesejo kot ljudje, je 

mnogokrat bolj dragocena življenj-

ska popotnica kot bisaga znanja, saj 

to še vedno lahko polnijo,« je pove-

dala Furekova. Ob tem je poudarila 

tudi pomen vpetosti učitelja v delo 

šole. »Na vsaki šoli, kjer učiš, moraš 

živeti s šolo, drugače ne moreš dela-

ti. In če živiš s šolo, lahko tak odnos 

vcepljaš tudi otrokom.«. In kakšen 

moto je bil njen sopotnik v času po-

učevanja in je njen sopotnik še zdaj? 

Povsem preprost – lepa beseda lepo 

mesto najde. »Dijakom sem vedno 

dejala: če boste naredili korak nazaj, 

ne mislite, da je to poraz, lahko bo-

ste naredili dva naprej. Ne iti z glavo 

skozi zid,« je povedala in dodala, da 

je v prvi vrsti potrebno razumevanje. 

Milenine rože, ki nikoli 

ne ovenijo

Poleg tega, da je Milena Furek 

živela za dijake, za šolo, je veliko 

pozornosti posvečala tudi svojemu 

kraju. Že od ustanovitve je predse-

dnica TD Breza Pragersko Gaj, ki 

pomembno oblikuje družbeno ži-

vljenje na Pragerskem. Ob tem, da 

predseduje društvu, je tudi vodja fol-

klorne sekcije, zelo aktivno pa deluje 

tudi v ročnodelski sekciji. Ljubezen 

do ročnih del se je razvila iz ljubezni 

do rož – rož iz krep papirja. »Ta de-

javnost me je pritegnila, tako da sem 

naredila seminarsko nalogo s tega 

področja, nato sem rože začela tudi 

sama izdelovati. Včasih so namreč 

rože iz papirja uporabljali ob vseh 

človekovih življenjskih prelomnicah 

– od rojstva do smrti. Sčasoma sem 

ugotovila, da lahko iz papirja marsi-

kaj narediš. Žal pa ljudje še ne znajo 

ločiti, kaj je kič in kaj domača obrt, 

ki se prenaša iz roda v rod. Zato sem 

naredila 16 rožic in jih poslala na go-

spodarsko zbornico v oceno in preje-

la certifikat Rokodelstvo art & craft 

Slovenija za izdelavo rož iz krep pa-

pirja,« je povedala. Rože, ki nastajajo 
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Milena Furek s Pragerskega

Ljubezen do rož iz papirja in svojega kraja
 »Marljiva gospa, rahlo stroga, vendar zelo zelo srčna,« je na prošnjo, daj mi povej nekaj o gospe Mileni Furek, odgovorila Dolores Amon s Ptujske Gore, ki je pred 

petimi leti obiskovala biotehniško šolo na Ptuju in ji je bila razredničarka slavistka in etnologinja Milena Furek s Pragerskega. 

»Z dijaki nikoli nisem imela 
težav. Vedno sem rekla: 'Takrat 
ko delamo, delamo.' Zahtevala 
sem disciplino, našel pa se 
je tudi čas za pogovor, kajti 
kar dijaki odnesejo kot ljudje, 
je mnogokrat bolj dragocena 
življenjska popotnica kot bisaga 
znanja, saj to še vedno lahko 
polnijo,« je povedala Furekova.

Alojzija Murko iz fare sv. Vida

Življenje kot ena sama dolga pesem
Za marsikoga pravimo, da mu je glasba položena v zibelko. Pri Krajnčevih iz Varej se je to polaganje v zibelko zgodilo devetkrat. Tudi 

ob rojstvu male Lojzike leta 1931.

Pri Kranjčevih - Buščevi so jim 

rekli po domače - se je neprestano 

pelo. In ko se je zaslišala pesem iz 

enajstih grl - tudi oče in mama sta 

rada pela -, je to že bilo nekaj poseb-

nega. »Je včasih kdo prišel k hiši in 

odzunaj slišal petje, pa ko je vstopil, 

je vprašal: 'Ja kje so pa sedaj tisti pev-

ci, ki sem jih slišal?' Ni mogel verjeti, 

ko je mama pokazala na nas, svoje 

otroke,« se spominja Buščeva Loj-

zika, ki smo jo obiskali na njenem 

domu na Selski cesti (na videmski 

strani, ne na hajdinski!).

»Peli smo doma, peli pri delu v go-

ricah, peli na svojih njivah na Polju, 

ko smo otroci pobirali klasje, ki so ga 

žanjice prezrle ob žetvi, da so nam 

potem gibanco spekli. Ni bilo igrač, 

ni bilo vsega tistega, kar imajo otro-

ci danes, ampak se mi zdi, da nam 

je bilo lepo. Saj res, da smo delali, 

ampak življenje smo si polepšali z 

različnimi druženji. Zlasti se spomi-

njam godovnih srečanj; takrat smo 

namreč bolj praznovali god kot roj-

stni dan. Zbrali smo se pri slavljencu 

in naenkrat je bila z nami glasba. 

Godci in pevci smo bili neutrudni,« 

nam je pripovedovala gospa Lojzika.

Tudi ko jih je življenjska pot po 

otroških letih popeljala po različnih 

slovenskih krajih, je pesem šla z nji-

mi. (»Le ena sestra po poroki ni več 

pela. Ji njen ni pustil. Še obleči se ni 

smela tako, kot bi sama hotela, am-

pak kot je on zahteval,« se je pošalila 

Lojzika.) Zlasti brat Albin, ki ga je 

pot vodila na Koroško, si je glasbo 

izbral kot svoj poklic.

Lojzika pa je pela v domačem 

okolju. Ko je hodila kakih deset let 

v službo, je sicer bilo malo manj časa 

in ni mogla: »Potem pa sem bila na 

nekem koncertu v Vidmu, pa me je 

prijelo in sem se vrnila k pevcem v 

cerkev.« Njen alt - danes pravi, da 

ima že kar bas - je nepogrešljiv pri 

cerkvenih pevcih, pa pri ljudskih 

pevcih Vinogradnikih Kulturnega 

društva Videm, pri selskih pevkah, 

pa tudi pri pevkah Folklornega dru-

štva Lancova vas: »Edino prosvetni 

zbor sem opustila (zbor KD Videm, 

op. avt.), ni več šlo. Pri ostalih pa še 

pojem in bom pela, dokler me bodo 

hoteli tam poslušati. Saj sem že kdaj 

rekla, da bom pri kateri skupini ne-

hala, zlasti tam, kjer že imajo mlajše 

pevce. Pa me zmeraj pregovorijo. 

Po drugi strani pa mi je to druženje 

všeč. Rada sem med ljudmi, rada 

grem med prijatelje na vaje, rada na-

stopam in poslušam druge.«

Koliko pesmi pozna, pravzaprav 

ni nikdar razmišljala. Ampak ko v 

veseli družbi zapojejo tisto »Lojzka, 

tvoja pesem je ...«, si izbere Zabuča-

le gore: »Kamen, še ta kamen v vodi 

se obrne, al mladost se moja nikdar 

več ne vrne ...« Ali pa tisto: »Sezidal 

sem si vinski hram ...« »Saj jih je pol-

no takih domačih, ki so mi všeč,« je 

Lojzka brskala po spominu.

Marsikateri spomin bi lahko z Bu-

ščevo Lojziko še obudila na njeno 

pevsko ljubezen, ki še kar traja in 

traja. »Pela bom, dokler mi bosta 

glas in zdravje služila,« je za konec 

povedala moja sogovornica.

Naj bo to še veliko let!
Jože Šmigoc

»Peli smo doma, peli pri delu v 
goricah, peli na svojih njivah 
na Polju, ko smo otroci pobirali 
klasje, ki so ga žanjice prezrle 
ob žetvi, da so nam potem 
gibanco spekli. Ni bilo igrač, ni 
bilo vsega tistega, kar imajo 
otroci danes, ampak se mi zdi, 
da nam je bilo lepo,« nam je 
pripovedovala gospa Lojzika.

Foto: JŠ

FOTO: Mojca Vtič

Priznam ...
... da sem grešil. Šefica 

nam je namreč naročila, naj 
poiščemo za Tednikov pogo-
vor nekoga iz »svoje« občine. 
Pri meni bi to pomenilo obči-
no Videm. Ampak uradno je 
moja tokratna sogovornica iz 
sosednje, ptujske občine. Ima 
pa videmske korenine, spada 
pod videmsko faro, poje v 
treh skupinah ljudskih pevcev 
iz videmske občine, pa še pri 
cerkvenem pevskem zboru 
fare sv. Vida. Je dovolj razlo-
gov, da jo imamo še naprej za 
»našo«, videmsko, ali je moj 
greh neodpustljiv?

Avtor J. Š.
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Vse od minule srede pa do petka so pote-

kale četrte Kolpingove poletne delavnice, ki 

se jih je udeležilo 15 otrok različnih starosti. 

Program delavnic, ki so potekale v popoldan-

skem času, je bil precej pester. Po besedah 

predsednika Kolpingove družine Velika Ne-

delja Matjaža Kosija pa so se tokrat posvetili 

tematiki hvaležnosti. „Skozi dneve smo preko 

ustvarjalnih delavnic, športnih iger in pogo-

vora prišli do spoznanja, da smo lahko hva-

ležni za veliko stvari. Za starše, za možnost 

šolanja, za hrano in obleko. Mnogi otroci po 

svetu tega nimajo, zato je pomembno, da tudi 

njim pomagamo,“ je povedal predsednik Kosi 

ter še dodal: „Vsak dan smo se tudi okrepča-

li z malico in sladkimi priboljški. Spletli smo 

nove prijateljske vezi, delavnice pa končali z 

otroško sveto mašo, ki so se je udeležili tudi 

starši otrok.“ 

Monika Levanič

Velika Nedelja � Četrte Kolpingove poletne delavnice

Prijetno in poučno preživljanje počitniških dni
Za prijetno in poučno krajšanje počitniških dni je v minulem tednu poskrbela Kolpingova družina Velika Nedelja, ki je letos organizirala že 
četrte Kolpingove poletne delavnice. Tokratno tridnevno druženje je potekalo na tematiko hvaležnosti.

Foto: Matjaž Kosi

Otroci so se v okviru Kolpingovih delavnic odpravili tudi na pohod.

Rebalans so na občini Juršinci 

pripravili zaradi zmanjšanja sred-

stev po 21. členu zakona o finan-

ciranju občin in zaradi zmanjšanja 

vrednosti investicije ceste v Rotma-

nu, ki je v zaključni fazi. Rebalans 

je bil potreben tudi zaradi nove 

postavke – zaradi prejetih sredstev 

iz državnega proračuna za sanaci-

jo plazu Mostje I. v višini 69.202 

evrov. Prihodki, ki so bili planirani 

v višini 1.892.328 evrov, so v reba-

lansu tako povečani na 1.936.885 

evrov. Tudi odhodki so se povečali, 

in sicer za okrog 45.000 evrov; z na-

črtovanih 1.807.962 evrov so v reba-

lansu povečani na 1.852.519 evrov. 

Med drugim so se za okrog 25.000 

evrov povišali transferi posamezni-

kom in gospodinjstvom in sicer za-

radi višjega regresiranja prevozov v 

šolo, oskrbe v domovih, subvencije 

stanarin ipd. 

Za več kot 70.000 evrov pa so se 

znižali investicijski odhodki. Do 

znižanja je prišlo zaradi ugodnejše 

ponudbe na podlagi javnega naro-

čila za dokončanje rekonstrukcije 

lokalne ceste v Rotmanu.

Kaučič: „ Pocenitev 
ne bo zmanjšala 
kakovosti“

Pocenitev investicije pa je pri sve-

tnikih zbudila dvom glede kakovosti 

izvedbe del. „Ali znižanje sredstev za 

cesto v Rotmanu pomeni zmanjša-

nje kakovosti storitve?“ je zanimalo 

svetnika Donalda Rusa. Višina pred-

videnega denarja za to cesto je bila 

namreč očitno okrog 170.000 evrov, 

najugodnejši ponudnik pa izdal po-

nudbo za rekonstrukcijo v višini do-

brih 95.000 evrov.

Župan Alojz Kaučič je zagotovil, 

da se kakovost ceste s tem nikakor 

ne bo zmanjšala. Po njegovem mne-

nju je do pocenitve prišlo zaradi 

nižjih cen nafte in konkurence: 

„Cesta bo odlična, široka. Je pa na-

stal en vmesen problem. Pri popisu 

del smo predvidevali 140 metrov 

robnikov, sedaj pa smo prišli na 

280 metrov. Ne vem, kaj bomo s to 

razliko. Gre za dodatno delo, tega 

denarja pa nimamo zagotovljene-

ga.“ Župan je še ocenil, da bi bilo za 

robnike potrebnih dodatnih 2.000 

evrov, pri tem pa še dodal, da nobe-

ne ceste doslej še niso gradili tako 

poceni.

„Vaščani Rotmana so skeptični 

glede kakovosti del. Dela so bila 

zelo hitro narejena,“ je nadaljevala 

svetnica Vesna Krampelj. Župan pa 

je zabrusil: „Čudim se, da jih moti 

znižanje. Garancijska doba za inve-

sticijo je pet let. Napaka je, da smo 

sploh šli delat to cesto. Morali bi 

delati tiste, kjer se ljudje vozijo še 

po blatu. Rekonstrukcije bi bila bi-

stveno bolj potrebna cesta v Lipov-

cu in druge. Ne vem, česa se bojijo. 

Naredili smo veliko cesto, ne da bi 

občani kaj prispevali. Oni pa so za-

skrbljeni, ker je investicija cenejša.“

Namesto za naložbe več 
denarja za socialo

Vročo debato je v nadaljevanju 

vnel svetnik Robert Horvat: „Skr-

bi me. Februarja smo obljubili, da 

bomo zagotovili nek del sredstev 

za cesto v Lipovcu. Zakaj smo vseh 

70.000 evrov zdaj namenili drugam 

in ne za naložbe? Sredstva, ki smo 

jih namenili za investicije, bi morali 

tam pustiti, del denarja pa zagotovi-

ti za cesto Lipovec.“

„Nikjer drugje ne moremo vzeti, 

razen pri investicijah. Sociala se po-

večuje, povišali so se šolski prevozi 

itd. Iz evropske blagajne zdaj ne do-

bivamo nič. Prejšnja leta smo dobili 

po milijon evrov za investicije. Edi-

ni razpis iz državnega proračuna 

je bil za plazove,“ je pojasnil župan 

ter še obljubil, da bodo cesto, ki je 

v razsulu, sanirali drugo leto: „Raču-

nam, da bo okrog 40.000 evrov pre-

sežka, a za Lipovec smo v tem tre-

nutku prekratki.“ Računovodkinja 

Ida Berlak pa je pri tem še dodala, 

da so za 17 % znižali investicije, na 

drugi strani pa za skoraj 15 % povi-

šali socialo.

Monika Levanič

Juršinci � S sedme redne seje

Občane skrbi pocenitev investicije ...
Juršinski občinski svet se je minuli teden sestal na sedmi redni seji. Osrednja točka je bila obravnava rebalansa proračuna 
občine za letošnje leto.

Foto: ML

Nekateri člani občinskega sveta so se na minuli seji spraševali o kakovosti investicije ceste v Rotmanu, ki se je pocenila za 70.000 evrov.

Ptuj � Težave z dostav

Urediti je
Z dostavo blaga se pojavljajo 
najbolj prometnih konicah. A 

Podravje � Slovenjebis

Projekti v 
Lokalne akcijske skupine (Las) v juliju 
Kot so zapisali v Las Dobro za nas, ki 
Zavrč, Gorišnica, Cirkulane, Videm, 
oblikovanju vsebine Las za finančno 

Dostava blaga je posebej problematična v Pre
stavnim vozilom enostavno čakati, da ta delo o

Kot pojasnjuje vodja medobčinskega re-

darstva Robert Brkič, so pravila o dostavi 

na Ptuju poleg zakonskih določb, ki ureja-

jo področje cestnega prometa, podrobne-

je določena v odloku o ureditvi cestnega 

prometa na območju MO Ptuj:

»Dostava blaga v Ptuju je v območju za 

pešce opredeljena v 5. členu tega odloka 

in je dovoljena v določenem dostavnem 

času. V obdobju od 15. maja do 15. septem-

bra je dovoljena le med 5. in 8. uro zjutraj, 

od 15. septembra do 15. maja pa med 19. in 

22. uro zvečer ter med 5. in 9. uro zjutraj. 

Takšna omejitev velja za dostavo v obmo-

čju za pešce v ožjem mestnem jedru, kjer 

se lahko s potopnim valjem omeji vstop za 

vozila za dostavo. Sicer pa je dostava mo-

žna tudi zunaj dostavnega časa, vendar le 

proti plačilu,« je najprej povedal Brkič. 

Dostava izven dovoljenega 
časa le na parkirnem mestu

V 31. členu odloka je tudi določeno, 

da je na prometnih površinah, kjer je s 

Član oziroma partner lokalne akcij-

ske skupine lahko postane kdorkoli, ki 

ga to področje zanima. Ni pa pogoj, da 

si član partnerstva, če se želiš prijaviti 

s projektom. In kakšne so pravice ter 

obveznosti partnerjev? Obveznosti 

niso obvezujoče, je pa smiselno, da 

član aktivno sodeluje pri delovanju 

Las. Njegove pravice pa so, da lahko 

voli v organe, da je lahko voljen ter da 

oblikuje razvojno strategijo, je pojasni-

la predsednica zadruge Las Dobro za 

nas Karmen Sadek Pučnik in dodala: 

»Razvojno strategijo bodo oblikovali 

na podlagi želja društev, posamezni-

kov, organizacij. Sicer pa je usmeritev 

delovanja Las v novem finančnem ob-

dobju, da se obstoječi infrastrukturi 

dodajo vsebine.«
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vo blaga v starem mestnem jedru

e treba prostore, rezervirane za dostavo
težave predvsem v starem mestnem jedru Ptuja, še posebej v enosmernih ulicah, kjer dostavna vozila ovirajo promet za sabo, včasih tudi v 
bi bilo težav manj, če bi se dostavljavci držali predpisov in omejitev oziroma dovoljenega časa dostave? Jih sploh poznajo?

istriški Las Dobro za nas in Las Haloze vabita k članstvu

okviru Las šele naslednje leto
in avgustu pozivajo društva, občane in občanke, zavode, podjetja k vključitvi v partnerstvo v okviru Las skupin. 
zajema občine Slovenska Bistrica, Makole, Poljčane in Rače-Fram, ter v Las Haloze, ki deluje na območjih občin 
Podlehnik, Žetale in Majšperk, vabijo k članstvu vse, ki želijo sodelovati pri razvoju tega območja in pomagati pri 
perspektivo 2014–2020.

FOTO: Las Dobro za nas

V minulem obdobju je bila obnovljena tudi več kot 200 let stara 
Kavklerjeva klet. Vrednost projekta je znašala 50.871 evrov, od 
tega 28.739 evrov Leader sredstev. Z obnovo in adaptacijo kle-
tnih prostorov so dosegli, da je izvajanje prireditev in dogodkov še 
kakovostnejše, predvsem pa se je ohranil zgodovinski videz kleti.

Foto: M. Ozmec

ešernovi ulici, saj morajo vozniki za do-
opravijo.

Ključna težava je bila 
pomanjkanje denarja

V preteklem obdobju je zadru-

go oblikovalo 67 članov, to pome-

ni, da so bila vključena skoraj vas 

društva, osnovne šole, vrtec, go-

spodarske družbe, občine in tudi 

posamezniki. In kaj je bila pogla-

vitna težava v preteklem finanč-

nem obdobju? »Premalo denarja 

za izvedbo vseh projektov,« je od-

govorila Sadek Pučnikova. Opazila 

je tudi, da imajo društva težave pri 

financiranju projektov. »Enako kot 

velja za državne pomoči, velja tudi 

za projekte, financirane z LAS, de-

nar za projekt je treba najprej za-

gotoviti, projekt izvesti, nato pa se 

vlagajo zahtevki za poplačilo. Dru-

Las? Županja Majšperka Darin-

ka Fakin je odgovorila: »Občina 

lahko v okviru Las izvede po-

memben del manjših investicij, 

ki jih realiziramo sami ali sku-

paj z društvi. V novi finančni 

perspektivi si želimo uresničiti 

kar nekaj projektov, in sicer 

nadaljevati posodobitev igrišč 

in centrov naselij, pomagati 

društvom pri nabavi opreme 

za njihove delavnosti, nabaviti 

opremo za domove krajanov in 

kulturno dvorano …«

Pred Lasi je sedaj, da se obli-

kujejo, da pridobijo člane ozi-

roma partnerje ter da pripra-

vijo strategijo. »Prva možnosti 

za prijavo strategije je 31. ok-

tober. In ko strategijo prijaviš, 

jo mora nato država potrditi in 

šele nato je omogočeno črpa-

nje denarja. Če bi uspeli prija-

viti strategijo do novembra, po-

tem bi lahko spomladi začeli s 

prvimi projekti,« je še povedala 

Sadek Pučnikova. Povedanemu 

je pritrdil tudi Jernej Golc iz 

Las Haloze. In koliko denarja 

naj bi bilo na voljo v novi fi-

nančni perspektivi? Oboji oce-

njujejo, da naj bi razpolagali s 

približno 1,4 milijona evri.
Mojca Vtič

predpisi ali prometnimi znaki 

prepovedano ustavljanje in par-

kiranje, izjemoma dovoljena do-

stava, a le v že navedenem času. 

Takšni primeri so v Slomškovi 

in Vodnikovi ulici in še kje, a 

ustavitev zaradi dostavljanja 

sme trajati le toliko časa, da se 

blago razloži ali naloži, največ 

pa 30 minut, pri čemer zaradi 

dostave ne sme biti oviran pro-

met drugih vozil. 

Na območjih lokalov v obmo-

čju plačljivega parkiranja, tako 

imenov ane modre cone, kjer 

je možno parkirati, lahko do-

stavljavec izvaja dostavo izven 

dostavnega časa, pri čemer pa 

mora poravnati znesek za parki-

ranje. V mestnem jedru je nujno 

treba označiti prostore, rezervi-

rane za dostavo v določenem 

časovnem obdobju, ki bi zago-

tavljali neoviran cestni promet 

v času dostave. Kazni za kršitelje 
dostavnega časa od 
40 do 100 evrov

Globe za kršitelje oziroma 

voznike, ki izvajajo dostavo v 

nasprotju z odlokom in predpi-

si, so za fizične osebe 40 evrov, 

kar je najnižja dovoljena predpi-

sana globa v skladu z zakonom 

o prekrških, ter 100 evrov za 

pravno osebo. Nasploh imamo 

v odloku največkrat predpisan 

najnižji znesek globe za posa-

meznika, to je 40 evrov. »Evi-

dence o kršiteljih, ki so storili 

prekršek zaradi izvajanja dosta-

ve, ne vodimo posebej, pač pa 

vodimo število prekrškov, kot 

denimo parkiranje v nasprotju s 

prometno signalizacijo, parkira-

nje na pločniku, neupravičeno 

parkiranje v območju za pešce. 

Smo pa večkrat opozorili dosta-

vljavce, ki so sicer imeli dovo-

lilnico za dostavo v dostavnem 

času, na predpisani čas dostave 

in zahtevali, da ga v bodoče spo-

štujejo ali izvajajo dostavo na ro-

kah ali z vozički, kot je to praksa 

v nekaterih ožjih mestnih sredi-

ščih drugod,« dodaja Brkič.

Omejitve veljajo tudi 
za odvoz odpadkov 
in čiščenje ulic

Brkič še dodaja, da je časov-

no določen tudi odvoz odpad-

Občini Lenart in Slovenska Bistrica 
brez omejitev dostave

V občinah Lenart in Slovenska Bistrica predpisov 
o omejeni časovni dostavi sploh nimajo oziroma ni 
nobenih omejitve za dostavljavce blaga do trgovin in 
lokalov.

V Občini Ormož je dostavni čas blaga na območju 
mestnega središča urejen z odlokom o ureditvi cestne-
ga prometa, ob delavnikih med 6. in 9. uro in po 17. uri, 
ob sobotah pa med 7. in 9. uro ter po 14. uri: „Dostava 
se opravlja izključno v dovoljenem dostavnem času; 
pri tem se ne sme ovirati rednega prometa na javnih 
cestah. Za enkratne dogodke, predvsem turističnega 
in družbenega (javnega) pomena, je dostava zunaj 
dovoljenega časa možna le s posebnim dovoljenjem 
pristojnega organa, v katerem so opredeljeni pogoji 
in način tovrstne dostave. Dostavo blaga podjetjem 
in občanom je praviloma treba opraviti z dvorišča ali 
manj prometne površine,“ so sporočili z občine.

ML, MV

območju mestnega jedra. Izje-

me veljajo za čiščenje in odvoz 

odpadkov po zaključku večjih 

javnih prireditev in sejmov.«

Do sedaj več krši-
tev zaradi napačne-
ga parkiranja

»Naše ugotovitve glede krši-

tev v prvem polletju letošnjega 

leta so v primerjavi z minulim 

letom dokaj podobne, opaziti 

je nekoliko povišano število 

kršitev s področja mirujočega 

prometa, medtem ko je število 

prekrškov prekoračitve hitrosti 

nekoliko upadlo. V letošnjem 

letu smo posvetili večjo pozor-

nost reševanju problematike 

na posameznih območjih MO 

Ptuj zaradi kršitev, ki so mote-

če za stanovalce posameznega 

dela mesta. V skladu z usmeri-

tvami občinske uprave bomo 

tovrstne, predvsem preventiv-

ne aktivnosti nadaljevali tudi v 

bodoče. Večje število kršitev je 

na območju Prešernove ulice, 

kjer po umiku cvetličnih korit 

s tega območja obravnavamo 

bistveno več kršitev zaradi par-

kiranja na pločniku.«

M. Ozmec

Foto: M. Ozmec

Dostava blaga s parkiranim dostavnim avtomobilom (in seveda s plačilom parkirnine) je možna tudi 
izven dovoljenega časa – na parkirnih mestih.

štva navadno še nimajo dovolj 

lastnih virov, zato se navadno 

povežejo z občino, ki jim denar 

založi,« je rešitev predstavila Sa-

dek Pučnikova. Sicer pa je bila 

prednost prijave projekta na 

poziv Las Dobro za nas ta, da 

ko se je posameznik prijavil, še 

ni potreboval na primer grad-

benega dovoljenja. »Rekli smo 

namreč, da je zelo malo verje-

tnosti, da bo projekt izbran in 

da si je nesmiselno delati do-

datne stroške. Ko pa je bil pro-

jekt izbran, smo dali nosilcem 

rok, do kdaj so morali zadeve 

dopolniti. Vsem strankam smo 

pomagali pri prijavi projektov, 

pri pridobitvi potrebnih doku-

mentov, pri vlaganju zahtevkov. 

Sicer pa so pri projektu v prvi 

vrsti pomembne ideja, vztraj-

nost in vzdržna finančna kon-

strukcija,« je povedala Sadek 

Pučnikova.

Las je priložnost za 
občine, da izvedejo 
pomembne manjše 
investicije

Na območju Podravja deluje 

tudi Las Haloze, ki je v obdobju 

2007 do 2014 izvedel sedem 

javnih pozivov, na katere je pri-

spelo 172 vlog. Da bi lahko odo-

brili vse vloge, bi bilo potrebno 

1,6 milijona evrov. Število odo-

brenih vlog je bilo 91 v višini 

sofinanciranja Leader 707.163 

evrov. Med odobrenimi in 

uresničenimi projekti je tudi 

ureditev športnega parka Maj-

šperk. Vrednost tega projekta 

je z DDV znašala 30.127 evrov, 

sredstva Las so znašala več kot 

polovico oziroma 16.000 evrov, 

za ta denar pa so se zgradile 

tribune, tri otroška igrala in 

podlaga pod igrali. In kaj za ob-

čine pomeni, da lahko v teh za-

ostrenih varčevalnih razmerah 

kandidirajo s projekti v okviru 

kov in čiščenje ter pranje pro-

metnih površin na območju 

ožjega mestnega jedra, ki ga 

omejujejo ulice Minoritski trg, 

Dravska ulica, Cafova ulica, 

Prešernova ulica, Muzejski trg, 

Slomškova ulica in Trstenjako-

va ulica: »Ta dela so dovoljena v 

času od 15. maja do 1. oktobra 

med 23.30 in 6. uro zjutraj, v 

času od 1. oktobra do 15. maja 

pa med 20.30 in 6. uro zjutraj. 

V primeru neupoštevanja te 

določbe se pravna oseba ka-

znuje z globo 200 evrov, odgo-

vorna oseba pravne osebe pa z 

globo 40 evrov. Čas je prilago-

jen glede na gostoto prometa, 

kakor tudi na prisotnost doma-

čih in tujih gostov v lokalih na 
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Z novim šolskim letom bodo 

lahko dijaki in udeleženci iz-

obraževanja odraslih prvič 

pridobili štipendijo za defici-

tarne poklice, katerih namen 

je spodbujanje vpisa na pro-

grame srednjega poklicnega in 

strokovnega izobraževanja.

Štipendije so namenjene vpi-

sanim kandidatom na srednje 

poklicno in tehniško izobraže-

vanje (deficitarna področja), 

in sicer na programih s podro-

čja računalništva, strojništva, 

elektrotehnike, kemije, gostin-

stva, zlatarstva, gradbeništva, 

lesarstva, naravovarstva ...

Za šolsko leto 2015/2016 so 

za omenjene štipendije zagoto-

vljena sredstva v višini 1,2 mili-

jona evrov, posamezna štipen-

dija bo znašala 100 evrov me-

sečno, kar pomeni, da jih bodo 

razdelili predvidoma 1000.

„Štipendijo za deficitarne 

poklice je možno združevati 

tudi z nekaterimi štipendijami, 

npr. z državno, Zoisovo in dru-

gimi štipendijami, ni pa zdru-

žljiva npr. s kadrovsko štipendi-

jo, zato naj se vlagatelji, ki pre-

jemajo druge štipendije, pred 

vložitvijo vloge pozanimajo o 

združljivosti obstoječe štipen-

dije s štipendijo za deficitarne 

poklice pri obeh štipenditor-

Ptuj � Razpisane štipendije za deficitarne poklice

Dijaki, lahko si pridobite štipendijo!
100 evrov mesečne štipendije bodo odslej lahko dobili tisti, ki se bodo vpisali na programe, ki so opredeljeni kot deficitarni. 
Razpis je že objavljen, sredstva pa bodo podeljevali do porabe sredstev oziroma najdlje do oktobra.

Fo
to

: D
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Prihajajo vinski vitezi in kraljice
Z odprtjem drugega sklopa obnove Košarkine 

hiše so se minulo soboto na Kogu začeli tradicio-
nalni Dnevi turizma, ki v ta predel ormoške občine 
privabijo številne obiskovalce. Prireditve se bodo 
končale ta konec tedna. Danes (petek) dopoldan bo 
na Kogu tradicionalno kegljanje, zvečer ob 18.30 
bo vinsko-kulinarično doživetje v obnovljenih kletnih 
prostorih Košarkine hiše, zvečer ob 20.30 pa se bo 
začel še nočni turnir v malem nogometu. Jutri ob 
14. uri bo vinski festival s prihodom vitezov vina in 
vinskih kraljic, podeljena bodo priznanja vinogra-
dnikom, obiskovalci pa bodo lahko uživali ob vodeni 
degustaciji kogovskih vin. Prav tako jutri popoldan 
bo na Kogu tekmovanje v kuhanju kisle žüpe, po-
stavljali pa bodo tudi klopotec. V nedeljo popoldan 
bodo Dneve turizma končali z vinogradniško-vaški-
mi igrami.

Gre za značilno kogovsko 

gosposko hišo, v kateri je med 

drugim prebivala Ana Košar, 

žena učitelja Roberta Košarja. 

Hišo sta v drugi polovici 19. 

stoletja zgradila Benedikt in Fi-

lomena Zenkovich. »Gre za av-

strijsko rodbino, ki se je usta-

lila v Ljutomeru in je na Kogu 

imela obširno posest vinogra-

dov. Za kogovske razmere je 

tako zrasla mogočna hiša z go-

spodarskim poslopjem s prešo 

in obokano kletjo. Mogočnost 

hiše je poudarjal stolpič, ki je v 

osrednjem delu stanovanjske-

ga dela zgradbe,« je predsta-

vitev zgodovine te hiše pričel 

zgodovinar Anton Luskovič.

Pozneje se je v hišo naselil 

učitelj Robert Košar, ki se je 

najprej poročil z vdovo Fi-

lomeno, po njeni smrti pa z 

Ano Ackerl, ki je tako postala 

Ana Košar. Košar je umrl tik 

pred začetkom druge svetovne 

vojne, Ana Košar pa je ostala 

na Kogu in še naprej obdelo-

vala vinograde na posestvu. 

Košarkina hiša je bila v ob-

streljevanjih Koga ob koncu 

druge svetovne vojne precej 

poškodovana in deloma poru-

šena. »S pomočjo dobrih ljudi 

je Ana Košar deloma obnovila 

gospodarsko poslopje in sta-

novanjski del hiše, tako da je 

bilo v njej mogoče bivati. Ko 

je Ana Košar leta 1964 umrla, 

je zgradba nekaj časa ostala 

prazna, nato pa je služila za 

učiteljska stanovanja. Pozneje 

so v njej stanovali še drugi sta-

novalci,« je dodal Luskovič. Do 

Kog � Obnova Košarkine hiše

Fascinantni kletni prostori
Končan je drugi sklop obnovitvenih del Košarkine hiše na Kogu. Prenovljene kletne prostore 
so predstavili v sklopu tradicionalnih Dnevov turizma.

Foto: Miha Šoštarič

V drugem sklopu obnovitvenih del Košarkine hiše na Kogu so pre-
novili kletne prostore.

Otrok in knjiga
Te dni je izšla dvainde-

vetdeseta številka edine slo-
venske revije, ki se ukvarja 
z vprašanji mladinske knji-
ževnosti, s književno vzgojo 
in z mediji, ki so povezani 
s knjigo. Počasi se iztekajo 
počitnice in misel na šolske 
klopi je vse bližja. Počitni-
ško branje bodo nadome-
stile šolske knjige, priročni-
ki, učbeniki, delovni zvez-
ki, poučne knjige, vendar 
je nujno tudi prostočasno 

branje med šolskim letom, seganje po leposlovju, prozi in po-
eziji je enako pomembno, če ne bolj, kot prebiranje knjig, ki 
jim je edini namen poučevanje. Kakšno je sožitje med knjigo 
in otrokom, kako nastane in se razvija ter plemeniti, katere so 
knjige, ki spremljajo sleherno odraščanje, kdo so avtorji knjig za 
otroke in kaj sami menijo o pisanju za otroke, katere so najbolj-
še izvirne slovenske knjige, kakšne so novosti na knjižnem trgu 
za mlade, kaj se najde med knjigami za mlado bralsko občin-
stvo po svetu, katere in kakšne so literarne zvrsti za otroke … 
Na ta in mnoga druga vprašanja odgovarjajo avtorji v reviji 
Otrok in knjiga. Le-ta izhaja od leta 1971 in pod okriljem Ma-
riborske knjižnice. Zraven tega krog ustvarjalcev revije Otrok in 
knjiga (spletna stran: www.mb.sik.si) organizira tudi simpozije 
in okrogle mize, v zvezi s tem pa tudi tematske revijalne izda-
je. Urednica je Darka Tancer Kajnih z uredniškim odborom: 
Blanka Bošnjak, Meta Grosman, Darja Lavrenčič Vrabec, Maja 
Logar, Tanja Mastnak, Vanesa Matajc, Peter Svetina in sekretar 
uredništva je Robert Kereži. Revija Otrok in knjiga je stro-
kovna serijska publikacija, vendar je po svoji obliki in vsebini 
priporočljiva vsem, ki so jim ljube dobre  knjige in želijo vedeti 
več s področja mladinske književnosti doma in po svetu.
Oglejmo si torej nekoliko pobliže pravkar izšlo številko:

Dragica Haramija in Janja Batič predstavljata literarno in 
likovno govorico Prešernove Zdravljice v slikanici Damijana 
Stepančiča. Zdravljica je nastala leta 1844, ob stoletnici je doži-
vela bogato ilustrirano izdajo in leta 2013 je prvič izšla v slikani-
ški obliki, ki je navdušila tudi strokovno javnost. Njena odlika 
je med drugim tudi izvrsten, nevsiljiv domoljubni poduk in 
zavedanje pomembnih Slovenk in Slovencev. To ni le knjiga za 
otroke, marveč odlična darilna knjiga tudi odraslim.

Igor Škamperle v članku z naslovom Mladi ljudje, knjige in 
odprti svetovi poudarja pomen branja. Med prve vzvode bra-
nja, pravi, da sodita miselni užitek in veselje ob samem bralnem 
dejanju, ki nagovarja bralčev duh in spodbuja domišljijo. Tilka 
Jamnik je svoj prispevek naslovila Mnogo kultur ena zgodba 
in pravi, da ob številnih možnostih pri vzgoji mladih dandanes 
nikakor ne smemo pozabiti na urjenje življenjsko pomembnih 
sposobnosti, kot so branje, sposobnost srečevanja z literarnimi 
domišljijskimi svetovi in oblikovanje verbalne pripovedi. Branje 
namreč vpliva na celoten otrokov razvoj. Nina Seitl v svojem 
prispevku analizira štirinajst del pisatelja Ivana Sivca, ki sodi po 
podatkih Cobissa med pet najbolj branih domačih piscev. V 
rubriki Pogled na svoje delo je tokrat spregovoril Aleš Šteger 
in naslovil svoja razmišljanja: O kurentu in povezanih rečeh.

Rubrika Odmevi na dogodke prinaša poročilo s posveta Per-
spektive poučnih knjig, o poljudnoznanstvenih knjigah skozi 
oči znanstvenice, o petem bralnem festivalu vrvež, o Levstiko-
vih nagradah in jubileju založbe Mladinska knjiga. Poseben 
prostor revija Otrok in knjiga namenja IBBY (mednarodno 
združenje ustvarjalcev in poznavalcev knjig za otroke) novicam 
ter knjižnim ocenam in poročilom, nagradi desetnica, Prešer-
novi nagradi. V reviji Tanja Pogačar natančno predstavi avstrij-
sko revijo za književnost s prijetnim, vabljivim, asociativnim 
naslovom 1000 in 1 knjiga.

Revija Otrok in knjiga šteje 96 strani z naslovnimi in kazali 
vred, prinaša tudi portrete literarnih nagrajencev in »za ilustra-
cijo je ilustrirana«.

Revija, ki ne bi smela manjkati v nobeni šolski in kulturni 
ustanovi, morala bi biti dostopna v splošnih in šolskih knjižni-
cah v več izvodih, izhaja v 700 izvodih, njena celoletna naroč-
nina je pičlih 17 EUR (info:revija@mb.sik.si).

Prijetno branje in druženje s knjigami želi
Liljana Klemenčič

Tednikova knjigarnica

Sredstva v proračunu RS namenjena za štipendije 
Leto 2010 2011 2012 2013 2014 2015
Višina sredstev 108686749 115982750 98622505 76478900 89628680 97426455

*Od leta 2010 naprej so se sredstva za štipendije zniževala, za leto 2015 pa so v primerjavi z lanskim letom zagotovljeni višji 
zneski. Največji delež se namenja za državne štipendije.

jih,“ so pojasnili na Ministrstvu 

za delo, družino, socialne zade-

ve in enake možnosti.

Razpis za pridobitev štipen-

dije za deficitarne poklice je 

objavljen na spletni strani Jav-

nega sklada RS za razvoj kadrov 

in štipendije, štipendije pa 

bodo na voljo do porabe sred-

stev oz. najdlje do vključno 30. 

10. 2015.

Vlagatelji, katerih vloge 

bodo izpolnjevale pogoje jav-

nega razpisa, bodo za štipen-

diranje izbrani po vrstnem 

redu prispelih popolnih vlog, 

glede na datum in uro vložitve 

posamezne popolne vloge, do 

porabe sredstev, kar pomeni, 

da je smiselno prijavo poslati 

čim prej.
Dženana Kmetec

ditev vseh prostorov v pritli-

čju. Dokončno obnovljena 

Košarkina hiša bo pomenila, 

poleg cerkve in šole, zaklju-

ček urejanja Kogovske vedute. 

Odprtja obnovljenega dela Ko-

šarkine hiše se je udeležil tudi 

ormoški župan Alojz Sok, ki se 

zaveda, da bodo nadaljnja ob-

novitvena dela velik zalogaj za 

občinski proračun, zato tudi 

ni vedel natančno napovedati, 

kdaj se bodo dela nadaljevala. 

Številni obiskovalci, med njimi 

je bil tudi domačin, častni ob-

čan občine Ormož in legenda 

slovenskega vinogradništva 

Stanko Čurin, so bili ob ogledu 

obnovljenih kletnih prostorov 

fascinirani, v pritličju hiše pa 

so si med drugim lahko ogle-

dali razstavo pogrinjkov, ki so 

jo pripravile članice Aktiva 

kmečkih žena. 
Miha Šoštarič

leta 2012 je bila hiša deležna 

le nujnih vzdrževalnih del in 

je počasi klavrno propadala. 

Vodstvo občine Ormož je sku-

paj z domačini ves čas snovalo 

obnovo. Zaradi pomanjkanja 

sredstev so se odločili za ob-

novo po sklopih. V prvem 

sklopu sta bila obnovljena dva 

prostora v gospodarskem delu 

objekta in preša, zdaj v drugi 

fazi pa še kletni prostori hiše. 

V bližnji prihodnosti pred-

videvajo dokončno ureditev 

kletnih prostorov, preostali 

del ostrešja in fasado ter ure-
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gič. Domači strateg je nato 

do 65. minute opravil vse tri 

menjave, kar se mu je kmalu 

obrestovalo. V 69. minuti je 

domači vratar poslal žogo na 

stran Zavrčanov, po odbiti 

žogi je do nje poleg neodloč-

nega Rogača pričel Eleke in 

dosegel gol – 1:0. To je bil za-

četek konca za goste, ki so do 

konca prejeli še dva zadetka. 

Najprej je svojega drugega na 

tekmi v 79. minuti zabil Ele-

ke, piko na i pa je v 86. minuti 

postal Jogan.

Goričani so slavili četrtič 

zapored in še naprej ostajajo 

najprijetnejše presenečenje 

dosedanjega dela prvenstva. 

Zavrčani so na drugi strani 

zabeležili drugi zaporedni 

poraz, naslednjo tekmo pa 

bodo šele v ponedeljek igrali 

v Celju.
JM

1. SNL, 6. krog: Celje – Zavrč, 
ponedeljek, 17. avgusta, ob 20.15 v Celju

S Celjani šele v ponedeljek
Prvoligaška karavana bo večino tekem 6. kroga odigrala ko-

nec tedna, le tekma Celje – Zavrč bo na sporedu v ponedeljek. 
Tako sta se med sabo dogovorila oba kluba. 

Nekoliko daljši premor bo morda celo bolj dobrodošel za Za-
vrčane, ki v zadnjih dveh krogih niso našli rešitve za dosego 
zadetka. »Iskreno upam, da bomo na naslednji tekmi prema-
gali ta urok, ki nas je spremljal proti Krki in Gorici. Lahko bi bili 
zelo zaskrbljeni, če si ne bi pripravljali številnih priložnosti, a 
preprosto ni tako. Naši igralci prihajajo v situacije za dosego 
zadetka, a namesto v štiri metre praznega gola jo usmerjajo 
v tisti meter, kjer stoji njihov golman,« je povedal pomočnik 
glavnega trenerja Miran Emeršič.

Situacijo z učinkovitostjo bi zagotovo lahko bistveno omilil 
Zlatan Muslimović, a šele okreva po poškodbi stegenske mi-
šice, ki jo je dobil v Velenju. »Zagotovo bi lahko bilo drugače, če 
bi bil popolnoma zdrav in 100 % pripravljen za igro. Po napo-
vedih naj bi začel trenirati ta petek, nato pa bomo videli, kako 
prenaša napore,« je še dodal Emeršič.

Celjani so po petih odigranih krogih na zadnjem mestu pr-
venstvene lestvice in so še edino moštvo v ligi, ki ni zabele-
žilo zmage (2 remija in 3 porazi). Tudi celjski strateg Simon 
Rožman se iz tedna v teden pritožuje nad veliko neučinkovi-
tostjo svojih igralcev, nazadnje so brez doseženega zadetka 
minimalno izgubili v Mariboru. Glede na doslej prikazano se v 
ponedeljek v Celju obeta dvoboj, ki ga bodo lahko spremljali le 
navijači z močnimi živci … Bo tekmo odločil en sam zadetek? 
Bo sploh dosežen zadetek? Se lahko strelcem obeh ekip od-
pre prav v ponedeljek?

V uvodnem srečanju 5. kro-
ga je v Novi Gorici gostoval 
Zavrč. Tradicija je bila v tem 
primeru povsem na strani 
Primorcev – 4 tekme, 4 zma-
ge Gorice –, tako je ostalo 
tudi po torkovem dvoboju … 
Nadaljevala se je še ena tradi-
cija: Zavrčani v Gorici v vseh 
petih srečanjih niso dosegli 
zadetka.

A priložnosti so imeli to-
krat zares veliko, med njimi 
tudi takšnih, ki jih je bilo tež-
je zgrešiti kot zadeti. Igralci v 
rumeno-zelenih dresih pa so 
tokrat za junaka naredili do-
mačega vratarja, 19-letnega 
Gregorja Sorčana. To je po 
tekmi pošteno priznal tudi 
domači strateg Srebrnič: »V 
prvem delu nismo bili pravi, 
nikakor se nismo uspeli prila-
goditi na igro Zavrča – igrali 
smo pod svojimi zmožnost-
mi.«

Že samo za opis 100 % pri-
ložnosti gostujoče ekipe bi 
lahko porabili eno stran, po 
vrstnem redu pa so se vrstile 
takole: 

- 12. minuta: po podaji 
Poliča se je Matjašič zna-
šel sam pred Sorčanom, a 
je streljal točno v njega;

- 16. minuta: Glavica je 
podal s strani, na drugi 
vratnici je bil sam Cvek, 
ki je neoviran iz sedmih 
metrov zadel – Sorčana …;

- 26. minuta: tokrat se je 
sam pred Sorčanom zna-
šel Glavica, a je okleval 
tako dolgo, da se je do-
mači vratar pobral in mu 
strel ubranil;

- 39. minuta: Glavica je 
preigraval v kazenskem 
prostoru, nato lepo podal 
do Batrovića, ta pa je stre-
ljal točno … v Sorčana. 

Kakšnih 700 gledalcev je 
bilo zelo na trnih v 35. minu-
ti, ko je za domačine prodiral 
Martinović, sodnik Marko 
Podgoršek je nasedel nje-
govemu teatralnemu padcu 
v kazenskem prostoru in po-
kazal na 11-metrovko. Tokrat 
je vratar Kovačič z odlično 
obrambo popravil sodniško 
napako in strel samega Mar-
tinoviča ubranil. Po prikaza-
nem bi morali Zavrčani v pr-
vem delu voditi z vsaj dvema 
zadetkoma razlike, a so na od-
mor s psihološko prednostjo 
odšli domačini.

V 2. polčasu so bili boljši 
Primorci, za katere je dva-
krat nevarno zapretil Bur-

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Zavrča tudi v petem obračunu z Gorico v gosteh niso dosegli zadetka. Na fotografiji je 
Lovro Cvek. 

REZULTATI 5. KROGA:
Gorica – Zavrč 3:0 (0:0); strelca: Eleke 69., 79., Jogan 86.;
Rudar – Krško 1:1 (1:1); strelca: Prašnikar 12.; Đukić 33.; rdeča 

kartona: Knezović 45., Babič 45./oba Rudar;
Krka – Domžale 0:4 (0:2); strelci: Podlogar 29., Črnic 45., 58., 

Mance 90;
Olimpija – Luka Koper 4:1 (2:1);: strelci: Djermanović 26., Krona-

veter 40., Henty 50., 73.; Rahmanović 33.;
Maribor – Celje 1:0 (0:0); strelec: Tavares 68.

1. GORICA 5 4 0 1 11:8 12
2. OLIMPIJA  5 3 1 1 10:4 10
3. MARIBOR 5 3 1 1 8:4 10
4. DOMŽALE 5 3 0 2 9:5 9
5. KRŠKO 5 2 1 2 4:7 7
5. KRKA 5 2 1 2 4:7 7
7. ZAVRČ 5 1 2 2 4:6 5
8. RUDAR VELENJE 5 1 1 3 5:7 4
9. KOPER 5 1 1 3 6:10 4
10. CELJE 5 0 2 3 4:7 2

Najboljši strelci: 4 zadetki: Luka Prašnikar (Rudar); 3 zadetki: 
Amel Džuzdanović (Gorica), Blessing Eleke (Gorica), Rok Kronaveter 
(Olimpija).

Nogomet � 1. SNL, 5. krog

Kraljestvo za strelca!
Miran Emeršič, pomoč-

nik trenerja Zavrča: »V pr-
vem polčasu smo domači-
ne popolnoma nadigrali, o 
čemer so zgovorno pričali 
tudi žvižgi domačih navi-
jačev s tribune. Ne samo 
po številu priložnosti, tudi 
v sami igri smo bili bistve-
no boljši. Tega dejstva ne 
spremeni niti zastreljana 
enajstmetrovka za domači-
ne, ki je bila – milo rečeno 
– zelo sporna. Nato smo 
znova prejeli 'smešni gol 
iz ničesar' in posledično 
na koncu zabeležili poraz. 
Povsem realno bi bilo, da 
bi bili mi sedaj na vrhu, saj 
smo bili v zadnjih dveh sre-
čanjih v igri boljši tako od 
Krke kot od Gorice, a smo 
obe izgubili. Samo zaradi 
neučinkovitosti ostajamo 
pri petih točkah in v spo-
dnjem delu lestvice.«

Gorica – Zavrč 3:0 
(0:0)

STRELCA: 1:0 Eleke (69.), 2:0 
Eleke (79.), 3:0 Jogan (86.)

GORICA: Sorčan, Celcer, Ši-
rok, Burgić (od 65. Nunić), Ar-
čon, Kolenc (od 54. Humar), Ele-
ke, Kavčič, Džuzdanović, Jogan, 
Martinović (od 65. Škarabot). 
Trener: Miran Srebrnič.

ZAVRČ: Kovačič, Cvek, Ro-
gač, Polić (od 76. Zorko), Gla-
vica, Matjašič, Antić, Datković, 
Pihler, Novoselac, Batrović (od 
76. Castellanos). Trener: Ivica 
Solomun

Gorica je slavila četrtič zapored in je ob tem dosegla tudi največ 
zadetkov med vsemi prvoligaši. Za Primorci sta dva največja sloven-
ska kluba, Maribor in Olimpija, ki se bosta v nedeljo ob 20.15 v Ljud-
skem vrtu pomerila med seboj. Odlična napoved je tudi, da sta oba 
slavila v tem krogu in lahko mirno pričakujeta »večni derbi« 

Maribor je iz brezna žvižgov domačih navijačev znova potegnil 
Marcos Tavaraes. Kapetan je na videz počasen, a ima še vedno 
to, kar nekaterim klubom v tem trenutku kronično primanjkuje – in-
stinkt za dosego zadetkov. Celjani so v štajerski prestolnici pretili, 
zadeli tudi dve prečki (Ivan Firer), a na koncu odšli v knežje mesto 
brez točk … So še edino moštvo 1. lige, ki nima zmage.

Olimpija je proti Kopru prikazala učinkovito predstavo, potek pa je 
bil identičen kot na tekmi z Gorico v 1. krogu. Tudi tokrat je odločilni 
zadetek na tekmi prispeval Rok Kronaveter. Številni Štajerci bi ga 
v takšni podobi raje videli v dresu vijoličastih, a v nedeljo bo eden 
največjih adutov Olimpije …

Predvidljivo se je končalo srečanje v Novem mestu, saj sta ekipi 
Krke in Domžal doslej vse točke osvojili v gosteh. Tako je ostalo tudi 
po sredinem srečanju, na katerem je dva zadetka dosegel Matic 
Črnic. Zelo razburljivo je bilo srečanje v Velenju, kjer so gostovali 
novinci iz Krškega. Pri izidu 1:1 so v 45. minuti domačini po sporni 
situaciji v kazenskem prostoru protestirali tako žolčno, da so prejeli 
kar dva rdeča kartona. Krčani v 2. polčasu tega darila niso uspeli 
izkoristiti, čeprav je tudi točka pred lokalnim derbijem s Krko zanje 
dobra popotnica.

JM

Nogomet � 1. SNL

Olimpija in Maribor 
nabrušena pred derbijem

Iz Slovaške prišel vratar, Škvorc odšel
Zavrčani imajo na začetku sezone precejšnje težave z vra-

tarji, saj sta poškodovana tako Sašo Dreven kot Dominik 
Picak. Edini zdravi vratar je Matija Kovačič, zato so v klubu 
reagirali in pripeljali 23-letnega Pavla Bajza. Gre za 1,95 m 
visokega Slovaka, ki je iz Slovaške že leta 2012 odšel v Italijo. 
Tam je branil za Parmo (1. liga) in Crotone (2. liga). Med dru-
gim je v dresu Parme štiri nastope opravil tudi v najmočnejši 
italijanski Serie A.

Istočasno so iz Zavrča sporočili, da so sporazumno prekinili 
pogodbo s Filipom Škvorcem. 24-letni hrvaški igralec zvezne 
vrste je edini nastop v dresu Zavrča opravil na prvi tekmi v 
Mariboru (v 76. minuti je zamenjal Jureta Matjašiča).
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Športni novički

Nogomet � Matej Pučko iz 
Kopra v Španijo

21-letni Matej Pučko se je v slovenskem 
nogometnem prostoru v članski konkuren-
ci uveljavil v dresu Aluminija, ko je v sezoni 
2010/11 v 2. ligi odigral 22 tekem in dose-
gel 5 zadetkov. Prvo tekmo za člansko ekipo 
Aluminija je odigral še pred dopolnjenim 17. 
letom.  Nogometno pot je nadaljeval v Kopru, 
kjer je v štirih letih odigral 134 tekem ter na 
njih dosegel 23 zadetkov. 

Po štirih letih igranja za Koper je sedaj dobil 
priložnost za prestop v 2. špansko ligo. Izkori-
stil jo je in tako bo naslednje leto kot posojen 
nogometaš igral za ekipo Osasune. Gre za dol-
goletnega španskega prvoligaša, ki pa mu v 
zadnjih letih zaradi slabega finančnega stanja 
ni šlo najbolje in se je lani boril za obstanek 
v 2. ligi. Prvenstvo v 2. španski ligi se prične 
22. avgusta.

Nogomet � Reprezentanca 
U-19: Slovenci v Slovenski Bistrici 
boljši od Makedoncev

SLOVENIJA – MAKEDONIJA 4:0 (2:0)
STRELCI: Repas 7., Alomerovikj 22./ag, Iv-

kič 49., Šušnjara 78.
SLOVENIJA: Janžekovič, Klemenčič, Dedič, 

Ahec, Ivkič, Škrbec, Ogrinec, Repas, Ome-
rovič, Žužek, Kramarič. Igrali so še: Tijanič, 
Kerec, Flis, Šušnjara, Marinič, Šporn, Aljec. 
Selektor: Igor Benedejčič.

Slovenska reprezentanca do 19 let je v 
Slovenski Bistrici v torek odigrala prijateljsko 
tekmo z vrstniki iz Makedonije. Izbranci Igorja 
Benedejčiča so bili boljši in so slavili z rezulta-
tom 4:0. Med strelce so se vpisali Jan Repas, 
Dominik Ivkič, Luka Šušnjara in Din Alomero-
vikj – slednji je dosegel avtogol.

Slovenci so bolje začeli v obeh polčasih, ko 
so v prvem najprej hitro prišli do vodstva, nato 
pa v drugem do povečanja le-tega. Piko na i 
je v zaključku tekme postavil Luka Šušnjara, 
član italijanske Atalante.

V dresu s slovenskim grbom sta nastopila 
tudi dva člana Aluminija: vratar Luka Janže-
kovič in Tilen Ahec. 

JM, NŠ

Drugoligaški ples je NK 
Drava pričel minulo nedeljo 
s tekmo s Šenčurjem, kjer so 
bili modri ob koncu tekme 
blizu zmagi, na svoj konto pa 
so po remiju vknjižili prvo 
točko. Ta je bila spodbuda 
za delo na treningih v tem 
tednu.

S polno obremenitvijo je 
trenirala večina igralcev, saj 
se je po manjših zdravstvenih 
težavah na zadnji tekmi v tre-
nažni proces vrnil tudi Alen 
Romih, ki bo med kandidati 
za nastop na sobotni tekmi 
proti TKK Tolminu. Na tej 
bo trener Franc Fridl lahko 
računal tudi na Dana Krajn-
ca, ne bo pa zraven zaradi 
poškodbe Davida Tomaži-

ča Šeruge (trenutno trenira 
po posebnem programu) in 
Roka Letonja, ki ni več član 
ptujske ekipe. Okrog nje je v 
strokovnem delu pred krat-
kim prišlo še do novosti, saj 
je vlogo športnega direktorja 
prevzel Marko Barun. Ta bo 
skrbel za igralski kader, ki je 
dobro pripravljen na Tolmin-
čane. 

Trener Franc Fridl je pred 
sobotno tekmo, ki se na Me-
stnem stadionu na Ptuju 
začne ob 17.30, povedal: »Po-
novno bomo igrali na zmago, 
a se zavedamo, da nas čaka 
zahteven tekmec. Našo igro 
moramo graditi glede na pri-
kazano v drugem polčasu na 
tekmi proti Šenčurju, vseh 90 

minut bomo morali za uspeh 

odigrati na zelo visokem ni-

voju.« 

Tudi iz organizacijskega vi-

dika so se pri Dravi lotili pro-

jekta 2. liga na visokem nivo-

ju in bodo v sezoni 2015/16 

pred, med in po tekmi pri-

pravili številne dogodke in 

presenečenja. Prvo presene-

čenje bo izvedeno že pred 

sobotno tekmo Drava – TKK 

Tolmin, saj bo med 12. in 17. 

uro pred Mestnim stadionom 

na Ptuju potekal nevsakdanji 

in precej drzen car wash – 

pranje avtomobilov. Organi-

zatorji obljubljajo zanimivo 

in atraktivno dogajanje …
David Breznik

Namiznoteniška sezona se 
bo sicer zares začela šele v 
začetku oktobra, vendar so 
klubi že aktivni in sestavljajo 
ekipe za prihajajočo sezono. 
V tem položaju je tudi NTK 
Ptuj, ki je lani v 1. ženski ligi 
s svojo ekipo zasedel 6. me-
sto (med sedmimi ekipami), 
z moško ekipo pa je tekmo-
vanje v 2. ligi končal na za-
dnjem, 10. mestu.

V prihajajoči sezoni v 
ptujskem namiznoteniškem 
kolektivu ne bo bistvenih 
sprememb. »Situacija se za 

nas ni spremenila, saj je v 1. 
moški ligi prišlo do nekaterih 
izstopov (Letrika, Cirkovce, 
Kema II), zaradi česar smo 
lahko zadržali lanski status. 
Tako bomo tudi v naslednji 
sezoni z dekleti igrali v 1., s 
fanti pa v 2. ligi,« je povedal 
Boris Šegula, predsednik 
NTK Ptuj, ki se je dotaknil 
tudi sestave ekip: »Glavno 
breme pri dekletih bodo še 
naprej nosile Anja Bezjak, Ka-
tja Krajnc in Daniela Toma-
nič Butkovska, pri fantih pa 
Luka Krušič, Marsel Šegula, 

Darko Drčič, Sašo Malovič in 
Jernej Masten Toplak. Slednji 
sicer odhaja v srednjo šolo v 
Maribor, kjer bo tudi bival, 
zato bo zagotovo težje uskla-
jevati treninge in šolo. Sicer 
pa v našem klubu še naprej 
dajemo poudarek domačim 
igralcem in igralkam in jim 
po najboljših močeh pomaga-
mo pri njihovem nadaljnjem 
razvoju.«

Obema ekipama bodo za-
gotovo v pomoč pridobljene 
izkušnje iz lanske sezone.

JM

Pred novo sezono je največ 
sprememb doživela obramb-
na vrsta Aluminija, saj sta na 
mestu centralnih branilcev 
Mateo Damiš in Vedran 
Turkalj zamenjala Davida 
Lonzariča in Leona Leušteka. 
Postavna hrvaška branilca sta 
proti Tolminu dobro opravila 
svoji nalogi. »Obrambna lini-
ja je delovala dokaj suvereno, 
predvsem je dobila vse ključ-
ne dvoboje ena na ena. Neko-
liko slabši je bil le zaključek, 
dve tri globinske žoge so nam 
povzročile nekaj težav,« je 
igro branilcev na kratko oce-
nil trener Aluminija Damijan 
Romih. 

»Star sem 27 let in v svoji 
dosedanji karieri sem spo-
znal, da je vsaka prva tekma 
v novem klubu najtežja. Pri-
jateljske tekme so eno, pr-
venstvene pa nekaj povsem 
drugega. Upam, da bomo iz 
kroga v krog igrali še boljše,« 
je povedal Vedran Turkalj, 
ki prihaja z Reke, nazadnje 
pa je branil barve hrvaškega 
drugoligaša NK Bistra. »Pri-
pravljeni smo dobro, ob tem 
imamo v ekipi dobro kombi-
nacijo mladih in izkušenejših 

igralcev. Vsekakor si želimo 
osvojiti končno 1. mesto. 
Zame je pomembno, da me 
je ekipa dobro sprejela in da 
ji lahko pomagam po najbolj-
ših močeh. Ob tem bi rad re-
kel, da so pogoji za življenje 
in treniranje tukaj v Kidriče-
vem odlični. Ni mi žal, da sem 
se odločil za Aluminij.«

Podobnega mnenja je 
tudi Mateo Damiš, ki prav 
tako prihaja iz Reke, podob-
na je tudi njegova športna 
pot. »Zame je olajševalna 
okoliščina, da imam ob sebi 

Vedrana, s katerim se po-
znava že od prej in sva na-
zadnje skupaj igrala v Bistri. 
Zelo mi je pomembno tudi 
to, da so me soigralci in vsi 
ostali v klubu lepo sprejeli. 
Zaradi vseh sem vesel, da 
se je prva tekma končala z 
našo zmago. Za prvo tekmo 
je bilo kar v redu, lahko bi 
bili zmagali tudi z višjo raz-
liko. Sedaj bo treba zago-
toviti kontinuiteto dobrih 
iger in rezultatov,« je pove-
dal 22-letnik.

Jože Mohorič

Foto: Črtomir Goznik

22-letni Mateo Damiš je nogometno šolo izku-
sil pri Reki, nato pa je igral še za Pomorac in 
Bistro. 

Nogomet � NK Drava Ptuj

Drava vabi na tekmo in ... 
atraktiven car wash ...

Namizni tenis � NTK Ptuj

Dekleta še naprej v 1., fantje v 2. ligi

Nogomet � Vedran Turkalj, Mateo Damiš

Iz Bistre skupaj v Aluminij

petek � 14. avgusta 2015

Z Ankaranom že prvi derbi
V soboto bodo Kidričani gostovali v Ankaranu. Ekipa 

trenerja Vlada Badžima je v 1. krogu pripravila največje 
presenečenje z zmago v Dobu, a je pri tem plačala vi-
sok davek: izključeni so bili kar trije njihovi nogometaši 
(Luka Badžim, Roy Rudonja in Matej Zemljak)! 

»Igrišče v Ankaranu je specifično, saj je nekoliko manj-
še, ob tem tudi igralna površina ni najboljša. Pričakujem 
povsem drugačno igro kot proti Tolminu, več bo dolgih 
podaj in 'skok igre'. Tudi v tem elementu igre imamo svo-
je adute, od fantov pa pričakujem predvsem veliko želje 
in energije. Ta bo potrebna, saj so tudi igralci Ankarana 
po zmagi v Dobu zagotovo dodatno motivirani,« je pred 
zahtevnim gostovanjem na Obali napovedal trener Alu-
minija Damijan Romih.

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Drave v pozitivnem vzdušju pričakujejo prvo domačo tekmo sezone v 2. ligi.

Foto: Črtomir Goznik

27-letni Vedran Turkalj je na dosedanji športni 
poti igral za Reko, Pomorac, Solin, Zrinjski Mo-
star in Bistro.

Foto: Črtomir Goznik

Tudi v prihajajoči sezoni bodo mlada dekleta NTK Ptuj nastopala v 1. ligi.

Matej Pučko je nogometno pot začel v 
Veržeju, kjer se je ž žogo srečal še kot pred-
šolski otrok. Treniranje je nadaljeval pri so-
boški Muri, od tam pa ga je pot zanesla na 
Štajersko, k Aluminiju.



Uh, le še dva tedna in spet bo življenje začelo teči drugače�... Ne glede na to, ali se podamo na dopust ali ne, so poletni meseci vendarle 
nekoliko drugačni od preostalih delov leta. Bolj umirjeni, šolarji so doma, vrtci so bolj prazni, na delovnih mestih nas je manj. Večina se 
nas teh mesecev izjemno veseli, ker si vsaj za teden ali dva oddahnemo od vsakdanjih skrbi. A kaj, ko prehitro mine.

Čeprav se zdi, kot da so se vrata šol zaprla včeraj in so s tem naznanili začetek počitnic, se bodo že kmalu ponovno odprla. In ja, 
ponovno bo treba poprijeti za knjige. Čeprav morda odrasli nimamo tega občutka, se večina otrok veseli ponovnega snidenja s sošolci, 
prijatelji. Tudi to ima svoj čar. V šoli je pač vsega po malo. Prijaznih učiteljev, težkih predmetov, dobrih in slabih ocen, simpatij, skrbi in 
lepih trenutkov. Naj bo ravno teh v zadnjih tednih počitnic največ. Po 1. septembru bo pač treba poprijeti tudi za knjige.

Dženana Kmetec

Jaz (ne) grem v šolo Kolofon
Priloga Gremo v 
šolo, 14. avgust 
2015

Urednica priloge: 
Dženana Kmetec

Avtorji prispevkov: 
Dženana Kmetec, 
Martin Ozmec, 
Majda Goznik, 
Mojca Vtič, 
Monika Levanič

Fotografije: 
Martin Ozmec, 
Črtomir Goznik, 
Mojca Vtič
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Iztekajo se zadnji počitniški 
dnevi. V šolah bolj ali manj 
končujejo priprave na zače-
tek novega šolskega leta. 
Prav posebno doživetje pa je 
začetek šolskega leta za prvo-
šolce, šestletnike, ki so se po-
slovili od vrteškega obdobja.
Kot pravijo naše sogovorni-
ce, učiteljice prve triade v OŠ 
Ljudski vrt, Renata Blagovič, 
Nataša Cerovič in Mima Ter-
buc, je za vsakega otroka pri-
hod v osnovno šolo posebno 
doživetje. Eni se ga veselijo, 
drugi so prestrašeni, tretji ra-
dovedni. Učiteljice to spreje-
majo kot izziv. „Delo v šoli jim 

moramo približati na prijazen, 
zanimiv in poučen način,“ po-
vedo. Pri tem je izjemnega 
pomena odnos med oddelč-
nimi učiteljicami in vzgojite-
ljicami. Sodelovanje gradijo 
na korektnem in spoštljivem 
odnosu, ki se nanaša na tim-
sko delo.
„V prvem razredu jih pred-
vsem navajamo na samostoj-
nost. Gre za samostojnost pri 
urejenosti šolskih potrebščin, 
nošenju torbic, rutic, preo-
buvanju, oblačenju, vezanju 
vezalk, uporabi jedilnega pri-
bora, ločevanju odpadkov. V 
začetku leta jim pri nekate-
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Za vsakega otroka je prihod 
v osnovno šolo posebno doživetje
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vezalk, učiteljice ne moremo 
vezalk vezati sem 28 otro-
kom. To je sicer čista tehnič-
na stvar, ki pa te zmoti. Tudi 
napotki staršev otrokom ob 
prihodu v učilnico so pogosto 
napačni, ko jim rečejo, imej 
se lepo, uživaj v šoli. Njiho-
vo osrednje napotilo bi mora-
lo biti, naj v šoli poslušajo, da 
bodo imeli potem manj dela 
doma. Mejo pa je vendarle 
treba postaviti, zato je to za-
nje stres, ker so še resnično 
majhni. Vse te težavice, krize, 
ki se pojavijo, odpravljamo z 
veliko mero ljubezni, potrpe-
žljivosti, nežnosti, spodbuja-
nja. Pogosto nas pokličejo še 
z mami, ati, ali pa se postavijo 
pred nas in rečejo: zaveži mi. 
To kot učiteljice prvega ra-
zreda moramo vzeti v zakup. 
V veliko pomoč pa so nam 
vzgojiteljice, ki so z nami tri 
šolske ure. Brez njih bi bilo 
težko,“ so povedale Renata, 
Nataša in Mima, ki opažajo, 
da nekateri otroci v 1. razred 
prihajajo vedno bolj nesamo-
stojni, z več govornimi in ve-
denjskimi težavami, imajo 
težave s postavljenimi meja-
mi, sprejemanjem odgovor-
nosti za svoja dejanja, veliko 
težav je tudi s kratkotrajno 
pozornostjo in koncentraci-
jo. „Vse zaznavajo kratkotraj-
no, tako je vse tudi pri njih 
doma, risanka je minuta, igri-
ca je minuta. Skratka, vse je 
zelo hitro. Ko je treba sedeti 
in poslušati, pa četudi je pra-
vljica še tako privlačna, jim 
pade koncentracija. Občutek 
imamo, da je bilo tega vča-
sih manj, morda tudi zato, ker 
so prihajali v prvi razred sta-
rejši. Morda tudi preveč se-
dijo pred mediji, namesto da 
bi se gibali, ker kot pravijo, je 
gibanje zibelka inteligence. Z 
gibanjem se namreč razvija 
tudi inteligenca. Več pa ima-
jo splošnega znanja, poglo-
bljenega znanja na nekaterih 
področjih in o uporabi infor-
macijske tehnologije.“

V prvem razredu se učen-
ci opismenijo, osvojijo veli-
ke tiskane črke. Začnejo z 
bralnimi minutkami. V pre-
teklem šolskem letu so pri-
pravile roditeljski sestanek s 
predavanjem o branju. S tem 
so starše seznanile, da je za 
otroka dobro, da vadi branje 
in pisanje tudi doma. „Ne na-
redimo vsega v šoli, črke jim 
res predstavimo in nauči-
mo, vaditi pa morajo še tudi 
doma.“
„Starši včasih potožijo, da 
je 1. razred zahteven, težak, 
da so delovni zvezki obširni, 
tempo dela hiter. Razložimo 
jim, da so naloge diferenci-
rane. Med seboj se razliku-
jejo po stopnjah težavnosti. 
Učencem ni treba rešiti vse-
ga, otrokom prilagajamo tudi 
domače naloge, vmes se po-
igramo, sprostimo z dihalni-
mi vajami. V lepem vremenu 
smo vsak dan zunaj, ker so 
igralne površine tik ob učilni-
cah. Po pouku učenci obisku-
jejo raznovrstne dejavnosti v 
oddelku podaljšanega biva-
nja in napišejo domačo na-
logo. Vključujejo pa se tudi v 
različne interesne dejavnosti 
na šoli,“ še povedo učiteljice 
Renata, Nataša in Mima, ki 
imajo rade svoj poklic,zanje 
je poslanstvo in se že veselijo 
novega šolskega leta, vsako 
je po svoje izziv. V počitnicah 
si naberejo potrebno energijo 
za novo šolsko leto.
V prvem razredu otroke na-
vajajo tudi na strpnost do 
drugih otrok, sprejemanje 
drugačnosti, medsebojno 
sodelovanje, spoštljiv odnos 
do vseh ljudi, na govorni na-
stop pred občinstvom. Pred 
poukom imajo zjutraj jutra-
nji krog (sedenje v krogu na 
blazinah), v katerem se se-
znanijo z dejavnostmi v šoli, 
opisujejo svoja doživetja, se 
poslušajo ali ob slikanici pri-
povedujejo zgodbe za Bralno 
značko.

Učiteljice prve triade v OŠ Ljudski vrt: Renata Blagovič, Nataša Cerovič in Mima Terbuc.

V razredih je že skoraj vse pripravljeno na sprejem 
prvošolcev.
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rih opravilih pomagajo starši, 
sčasoma pa se otroci navadi-
jo sami opraviti določene na-
loge. Prizadevamo si, da bi se 
to zgodilo v prvih štirih mese-
cih šolskega leta, da bi sami 
prihajali v učilnico, se pre-
oblačili. Starši so včasih re-
snično bergla otrokom, ki se 
trudijo, da bi bili čim prej sa-
mostojni. Na primer vezanje 



Obšolske dejavnosti zagoto-
vo pomembno vplivajo na ra-
zvoj otroka, saj ponudijo nekaj 
več, česar pri pouku otroci ne 
morejo razviti, spoznati v toli-
kšnem obsegu, kot bi si mor-
da želeli. Vendar se ob tem 
najverjetneje staršem poraja-
jo vprašanja, kdaj otroka vklju-
čiti v obšolske dejavnosti, v 
katero dejavnost vključiti otro-
ka, kdaj je obšolskih dejavno-
sti preveč.
Odgovore na ta vprašanja je 
podala pedagoška svetovalka 
na Zavodu RS za šolstvo Ur-
ška Margan. Povedala je, da 
naj bo izhodišče za vključeva-
nje otroka dejavnost otrokov 
spontano izkazan interes, pre-
poznane danosti, zmožnosti 
ali sposobnosti in želja po do-
ločeni aktivnosti. »Seveda pri 
tem nimamo v mislih nadarje-
nosti v ozkem smislu, saj vsa-
ka dejavnost zmožnosti otroka 
razvija, usmerja in krepi. Pri 
tem je pomembno, da ima 
otrok možnosti izbire (tudi me-
njavanje interesnih dejavnosti 
v šoli, kar sistem omogoča!). 
Na ta način mu omogočamo, 

Koliko in kdaj izbrati obšolske 
dejavnosti? Odločajo naj tudi otroci
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da spoznava različna podro-
čja dejavnosti, ki ga bodo sča-
soma lahko pripeljale tudi do 
oblikovanja poklicne usmeri-
tve in trajnejših interesov, ki 
mu bodo bogatili življenje,« 
je pojasnila. Sicer pa meni, 
da otroci, vključeni v dejav-
nosti, ki jih zanimajo, razvijajo 
svoj um, pridobivajo nova zna-
nja in razvijajo ustvarjalnost, 
različne telesne, praktične in 
govorne veščine ter sposob-
nosti poslušanja, pogajanja, 
komunikacije in sodelovanja. 
»Tovrstne dejavnosti so po-
memben varovalni dejavnik 
v otrokovem psihosocialnem 
razvoju. Dejstvo je, da so de-
javni otroci z močno razvitimi 
interesi v mladostništvu manj 
ogroženi pred zlorabo drog in 
preizkušanjem tveganih oblik 
vedenja,« je povedala.
Glede starosti otroka pri vklju-
čevanju v dejavnosti pa je Ur-
ška Margan dejala, da naj 
starši otroka vključijo v de-
javnost, ko izrazi željo (lahko 
po zgledu vrstnikov, staršev, 
sorojencev) in izkaže pripra-
vljenost, da bo sprejel od-
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O pomenu obšolskih dejavnostih in kaj se v okviru teh na-
učijo, smo vprašali Matejo Vouk, ki je preteklo šolsko leto 
na 2. OŠ Slovenska Bistrica izvajala mladinske delavnice. 
»Šola mora ponujati nabor interesnih dejavnosti, saj je tre-
ba razvijati učenčeve potenciale. Zagotovo je razlika med 
učenci, ki obiskujejo le pouk, in tistimi, ki si z interesnimi 
dejavnostmi zapolnijo prosti čas. Vodim mladinske delav-
nice, kjer gre za skupno preživljanje časa učencev osmega 
in devetega razreda. Vsak teden je na sporedu ena od po-
membnih življenjskih tem, ki jih spoznavajo prek socialnih 
iger, pogovora. Učenci se na teh urah običajno zelo odpre-
jo, zaupajo, izkažejo prava čustva in uživajo ter dojemajo 
šolski prostor kot nekaj prijetnega, neprisiljenega, smisel-
nega za življenje. Ob tem smo se v okviru mladinskih dejav-
nosti družili tudi izven šole. Osvojili smo nakup železniške 
in avtobusne vozovnice, učili smo se torej samostojnosti, 
obiskali kino, adrenalinski park, se učili bontona. V učilnici 
pa smo spoznavali teme: komunikacija, prijateljstvo, star-
ši, avtoriteta, ko bom velik, bom …, spolnost. Ob vsem tem 
smo posneli še film na temo solidarnost, s katerim smo do-
bili finančno nagrado na slovenjebistriški ljudski univerzi. 
Seveda pa je pomen obšolskih dejavnosti v največji meri 
odvisen od mentorjev,« je povedala Mateja Vouk.

govornosti in napore, ki jih 
dejavnost vključuje.
Ob tem pa je seveda po-
membno, da se otroka ne 
preobremeni. Pedagoška sve-
tovalka tako priporoča: »Če 
naredimo preprosto primer-
javo z našimi dnevnimi obve-
znostmi, pridemo zlahka do 

sklepa, da je poleg šolskih ob-
veznosti, za katere otroci po 
naših raziskavah tudi na pred-
metni stopnji ne porabijo ve-
liko več kot eno uro dnevno, 
še ena ura dnevno za izbrano 
dejavnost dovolj. To z drugi-
mi besedami pomeni dve de-
javnosti pri mlajših in morda 

tri pri starejših osnovnošolcih. 
Ne smemo pozabiti, da otrok 
potrebuje čas za prosto igro, 
počitek, premišljevanje … Naj 
sklenem: želje po raziskova-
nju, učenju, druženju in zabavi 
izhajajo iz otrokovih naravnih 
potreb in najboljše naj bi nare-
dili iz njih!«
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Zoisove 
štipendije

Javni sklad Republike Slo-
venije za razvoj kadrov in 
štipendije je že konec juni-
ja objavil Javni razpis za do-
delitev Zoisovih štipendij za 
posamezno raven izobra-
ževanja za šolsko oziroma 
študijsko leto 2015/2016. 
Poziv velja tudi za nadaljnje 
prejemanje Zoisove štipendi-
je, torej za tiste, ki so jo do-
slej že imeli.
Za dodelitev Zoisove štipen-
dije morajo vlagatelji poleg 
izpolnjevanja splošnih pogo-
jev izkazati ustrezen izjemni 
dosežek in ustrezen šolski ali 
študijski uspeh, kamor spa-
dajo zlata matura v Republiki 
Sloveniji ob prehodu iz sre-
dnje šole na študij, uvrstitev 
med najboljših pet odstot-
kov študentov v svoji gene-
raciji ali ustrezna povprečna 
ocena.
Za nadaljnje prejemanje 
Zoisove štipendije morajo 
štipendisti poleg izpolnje-
vanja splošnih pogojev iz-
kazati še izpolnjevanje vsaj 

enega izmed naslednjih po-
gojev: povprečna ocena, pri 
čemer se upoštevajo ocene 
iz šolskega oziroma študij-
skega leta 2014/2015, uvr-
stitev med najboljših 5 % 
študentov in izjemni do-
sežek, pri čemer mora biti 
izjemni dosežek na posame-
znem področju družbenega 
življenja dosežen v zadnjih 
dveh šolskih oziroma štu-
dijskih letih (2013/2014 in 
2014/2015).
Poziv pa ni namenjen šti-
pendistom, ki jim je bila Zo-
isova štipendija podeljena 
po ZŠtip-1, torej v šolskem 
oziroma študijskem letu 
2014/2015. Kot pojasnjuje-
jo na skladu, štipendisti, ki se 
izobražujejo v Sloveniji in že-
lijo nadaljnje prejemanje šti-
pendije uveljavljati s prvim 
dnem šolskega ali študijske-
ga leta, morajo vlogo za na-
daljnje prejemanje z dokazili 
vložiti pri skladu vsako leto 
do 31. 8. (za dijake) oziroma 
do 30. 9. (za študente). 
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Rok prijave za pridobitev oziroma 
podaljšanje Zoisove štipendije je za dijake 

4. 9., za študente pa 7. 10.



Študij v Avstriji dražji, a bolj 
praktično naravnan
V Sloveniji je četrtina brezpo-
selnih oseb na Zavodu RS za 
zaposlovanje mladih. Kot so 
na zavodu že pred leti ugoto-
vili, je najpogostejša omejitev 
mladih ob vstopu na trg dela 
pomanjkanje formalnih de-
lovnih izkušenj. Ko se je pri-
pravljala sprememba zakona 
o visokem šolstvu, je bil pre-
dlog šolskega ministrstva, da 
bi morale fakultete intenziv-
neje sodelovati z gospodar-
stvom. In medtem ko so v 
Sloveniji profesorji dejali, da 
to pomeni komercializacijo 
akademske sfere, je sodelo-
vanje fakultete in gospodar-
stva v Avstriji (tudi pri nas na 
tehniških smereh) splošno 
sprejeta praksa.
Diplomantka novinarstva iz 
Zgornje Velke pri Sladkem 
Vrhu Lea Dvoršak se je od-
ločila, da študij nadaljuje na 
avstrijski fakulteti na smeri 
mediji in oblikovanje, kjer je 
pol leta preživela že v okvi-
ru dodiplomskega študija. Za 
avstrijsko šolo se je odločila, 
ker je želela nadgraditi svo-
je znanje, ker je upala spre-
jeti izziv, ki ji je bil postavljen 
na pot. O razliki med študi-
jema je povedala: »Izhajam 
iz akademskega sistema na 
prvi stopnji na FDV, torej iz 
teoretičnega masovnega sis-
tema. Magistrski študij opra-
vljam na avstrijski fakulteti, 
kjer je program zelo praktič-
no in projektno naravnan. 
Delamo v manjših skupinah 
pod vodstvom predavateljev, 
ki imajo v večini delovne iz-
kušnje. In sicer predavanje 
poteka tako, da on predava 
o snovi, ki jo nato vključu-
ješ v svoje projektno delo, s 
tem dokazuješ, da si znanje 
tudi usvojil. V Avstriji je mi-
selnost, da kar se naučimo, 
je treba čim prej uporabiti in 
čim prej iztržiti. Pri magistr-
ski nalogi nas spodbujajo, 
da si najdemo organizacijo 
ali podjetje, za katerega bi 
projekt oziroma magistrsko 
nalogo izvedli. Kot bi rekel 
moj mentor, da bo tudi druž-

ba imela nekaj od tega, kar 
smo študentje dve leti dela-
li. Spodbujajo nas, da stopi-
mo izven fakultetnih zidov, 
da vidimo, kakšni in kateri so 
realni problemi,« je povedala 
Dvoršakova. Poudarila je tudi, 
da se profesorji povezovanja 
z gospodarstvom ne bojijo, 
ne bojijo se razvrednotenja 
akademske sfere. »Študij je 
usmerjen tako, da je diplo-
mant pripravljen na trg, da 
postane delovno aktiven člo-
vek, ko zaključi program,« je 
dejala. Tako so že skozi ves 
letnik pripravljali projekte in 
torej svoje znanje uporabili 
v praksi. Zadnji projekt je bil 
priprava vizualnih animacij in 
projekcij za festival elektron-
ske glasbe. Kljub temu pa je 
bila izbira povsem drugačne 
smeri zanjo izziv. »Delujem v 
skupini, kjer je marsikdo bolj 
tehnično podkovan kot jaz. 
Kljub temu pa nisem nikoli 
imela občutka, da bi moji so-
šolci v skupini dvomili, da ne-
kaj zmorem. Drži, veliko dela 
je bilo potrebnega, vendar če 
slučajno česa nisem zmogla, 
mi je ekipa pomagala z na-
sveti, zato sem tudi ogromno 
napredovala v tem letniku,« 
je priznala. 

»Profesor je most 
med gospodarstvom 
in študenti«
Kot veliko razliko med FDV 
in avstrijsko fakulteto je Lea 
izpostavila tudi vlogo profe-
sorjev. »Na naši fakulteti je 
profesor most med zunanjim 
partnerjem in nami. Profesor-
ji so na voljo 24 ur na dan, 
lahko ga pokličeš, če gre kaj 
narobe. To pogrešam na FDV, 
saj ko se konča delovnik, pro-
fesorja ne moreš dobiti, na 
odgovor na mail pa čakaš več 
dni. Tu je odnos bolj nefor-
malen, kličemo se po oseb-
nih imenih, izmenjali smo si 
telefonske številke. Na drugi 
strani pa ogromno zahteva-
jo od nas, vendar študentje 
vemo, da so upravičeno pri-
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čakovanja tako visoka, saj so 
pripravljeni dati nekaj več, 
svoj prosti čas, celo svoje pri-
vatne veze investirajo v pro-
jekt zaradi želje, da bi dobro 
uspel,« je vlogo profesorjev v 
tujini opisala Lea. K poveda-
nemu je dodala, da kljub po-
manjkljivostim slovenskega 
študija na FDV nima slabih 
spominov. Je pa opozorila, 
da je na novinarski katedri 
potrebna reforma študija, saj 
da slovenski diplomanti novi-
narstva niso konkurenčni av-
strijskim in drugim kolegom, 
ki imajo mnogo več tehnične-
ga znanja.

Avstrijci 
študentskih bonov 
ne poznajo
Študij v tujini je torej izziv za-
radi jezika, drugačnega nači-
na dela, seveda pa tudi zaradi 
stroškov, ki so praviloma viš-
ji kot v Sloveniji. »Gradec ni 
oddaljeno mesto, vendar se 
vidi, da je standard drugačen, 
v prvi vrsti se to odraža v viši-
ni najemnine. Če bi v Avstri-
ji živela v študentskem domu, 
bi me soba stala 250 evrov. 
Tudi zdaj plačujem najemni-
no za sobo v stanovanju v 

PO DOSTOPNIH CENAH

Zašèita Ptuj d.o.o., Rogozniška c.13
MALOPRODAJA vsak delovnik med 7. in 16.uro

DIJAKI IN ŠTUDENTI
oblecite se za šolske vaje in prakso

višini približno 250 evrov, s 
tem da sem v najnižjem ran-
gu. Imam stanovanje izven 
centra mesta, a blizu fakul-
tete, saj je tudi ta na obrobju 
mesta,« je povedala. In med-
tem ko se slovenska študent-
ska organizacija poteguje, da 
bi se čas koriščenja študent-
skih bonov za prehrano po-
daljšal, teh v Avstriji nimajo. 
»Študentje so navajeni, da 
si hrano skuhajo doma in jo 
prinesejo s sabo ali živijo na 
sendvičih. Na kosila praktič-
no ne gredo. Najcenejša glav-
na jed s solato v menzi je šest 
evrov, kar se ne izplača. Pre-
voz je delno subvencioniran, 
in sicer v višini 40 %. Konkre-
tno za šest mesecev je višina 
vozovnice za tramvaj in avto-
bus 160 evrov, kar je več kot 
v Sloveniji,« je povedala.

Študentsko delo da, 
ampak največ 20 ur 
na teden
Sicer pa je Leina osnova za 
plačevanje življenjskih stro-
škov v Avstriji Zoisova štipen-
dija. Z dodatkom za bivanje 
njena štipendija znaša 360 
evrov na mesec, s čimer si 
pokrije najemnino in prevo-

zne stroške. Dodaten denar 
si je služila z delom na fa-
kulteti, kjer je skrbela za vse 
družbene programe (Facebo-
ok, Twitter itd.), promovirala 
program s pripravo in obja-
vo videov, letakov, objavljala 
je učni material na spletu in 
skrbela za komunikacijo pro-
grama s Slovenijo in Hrvaško. 
Študentskega dela v takšni 
obliki, kot je pri nas, v Av-
striji ni, omejeno je namreč 
z urami. Tako lahko avstrijski 
študentje preko študentske 
pogodbe oddelajo 20 ur te-
densko.
Sicer pa si Lea želi, da bi lah-
ko na svoji poklicni poti zdru-
žila znanje (ki ga je usvojila 
na FDV in ki ga ima že od nek-
daj) delanja zgodb z multime-
dijskimi veščinami. »Trenutno 
se mi obeta skok v pripove-
dovanje skozi multimedijo za 
marketinške namene,« je po-
vedala. Dodala je, da je izbra-
la magistrski študij v Avstriji. 
»Dobila sem povsem druga-
čen pogled na novinarstvo, 
spoznala sem, na kako različ-
ne načine se lahko pripove-
duje vsebine, ob tem pa sem 
dobila tudi vtis, da z novinar-
stvom ne gre zgolj navzdol,« 
je še povedala Lea Dvoršak.



G
R

EM
O

 V
 Š

O
LO

Špela Pušaver, 22 let, 
Pedagoška fakulteta 
Maribor
Špela Pušaver iz Makol je 
končala dodiplomski študij 
predšolske vzgoje v Maribo-
ru. »Na izbiro študija je vpli-
vala predvsem ljubezen do 
otrok. Ni me prepričal pro-
gram fakultete, ker se mi še 
vedno zdi precej neupora-
ben, saj ne ponudi znanja, 
ki ga nato potrebuješ pri sa-
mem delu,« je povedala Špe-
la Pušaver.

Anja Pšeničnik, 23 let, 
Veterinarska fakulteta 
Ljubljana
Anja Pšeničnik iz Kočnega 
pri Zgornji Polskavi je štu-
dentka veterine v Ljubljani. 
»Za študij, ki traja šest let, 
sem se odločila, ker je poklic 
veterinarja zanimiv, ker me 
veseli delo z živalmi. Edini po-
mislek pri izbiri študija je bila 
oddaljenost, saj je ta študij 
zgolj v Ljubljani, sedaj pa še 
spoznavam, da ob vpisu ni-
sem pričakovala, da bo študij 
tako zahteven. Snovi, ki jo je 
treba preštudirati, je namreč 
res veliko, ob tem pa je pogoj 
za napredovanje v višji letnik, 
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Anketa: kaj vpliva na izbiro 
srednje šole in študija

G
R

EM
O

 V
 Š

O
LO

GREMO V ŠOLO, oglasna priloga Štajerskega tednika

da so opravljeni vsi izpiti,« je 
povedala Pšeničnikova.

Laura Fišer, 24 let, 
Fakulteta za varnostne 
vede Ljubljana
Laura Fišer iz Majšperka se 
je po končani gimnaziji vpisa-
la na Fakulteto za varnostne 
vede. Zakaj se je za študij v 
Ljubljani odločila, je pojasni-
la: »Študij varstvoslovja sem 
si izbrala zaradi zanimive-

ga predmetnika, na primer 
zaradi psihologije, krimino-
logije, forenzike, kriminalisti-
ke in upanja, da se bo med 
študijem vendarle pokazala 
kakšna priložnost za zaposli-
tev.«

Anja Kores, 15 let, II. 
gimnazija Maribor
Anja Kores iz Globokega pri 
Makolah bo v jeseni prvič pre-
stopila vrata II. Gimnazije Ma-

ribor. »Za vpis na II. Gimnazijo 
Maribor sem se odločila, ker 
sem si postavila izziv – iti v 
drug kraj, spoznati novo oko-
lje. Splošno gimnazijo sem 
izbrala, ker me zanima ogro-
mno stvari in se zanimam za 
veliko različnih študijev. V teh 
štirih letih pa bom imela čas 
spoznati, kateri je resnično 
pravi. Všeč mi je občutek, da 
imam po uspešno končani gi-
mnaziji odprta vsa vrata.«

Špela Kitak, 15 let, 
Gimnazija Slovenska 
Bistrica
Špela Kitak iz Mostečnega pri 
Makolah se je odločila za na-
daljevanje izobraževanja na 
gimnazijskem programu Sre-
dnje šole Slovenska Bistrica. 
O izbiri je povedala: »Odloče-
na sem bila, da grem na gim-
nazijo. Nato pa sem lahko na 
vsakem koraku slišala vpraša-
nja in mnenja drugih o gim-
nazijskem programu, ki pa so 
bila seveda predvsem nega-
tivna. Ob tem so mi postavlja-
li vprašanja: kaj pa boš ti po 
štirih letih šolanja, kaj pa, če 
boš obupala in šolanja ne boš 
nadaljevala, zakaj ne izbereš 
raje poklicne šole. Zato sem 
veliko razmišljala, kaj želim 
postati, kje se vidim, kaj ozi-
roma kdo hočem biti. Ko sem 
si odgovorila na ta vprašanja, 
sem ugotovila, da je gimnazi-
ja pravzaprav moja edina in 
najhitrejša pot (če odmisli-
mo dejstvo, da bi lahko opra-
vljala splošno maturo tudi ob 
koncu poklicne šole, kar mi 
je šolska svetovalna delavka 
odsvetovala). Torej gimnazi-
ja. Ampak katera? Kakšne so 
sploh razlike? Tako je na izbi-
ro srednje šole veliko vplivalo 
mnenje dijakov, ki obiskuje-
jo to šolo, predlogi in nasve-
ti šolske svetovalne delavke, 
družine ... Seveda pa je bil po-
memben tudi vtis na informa-
tivnih dnevih, kjer sem svojo 
odločitev sprejela še dokonč-
no. Upoštevala sem seveda 
še druge dejavnike, kot so 
prevoz ter čas, ki ga zanj po-
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rabim ... Sedaj mi ni žal, kako 
sem se odločila in upam da 
se to ne spremeni.«

Lana Božičko, 16 let, 
Srednja šola za 
gostinstvo in turizem 
Maribor
»V jeseni bom dijakinja dru-
gega letnika Srednje šole za 
gostinstvo in turizem Mari-
bor. Sicer pa sem se za to 
šolo odločila zaradi želje po 
potovanjih, spoznavanju tujih 
držav in kultur, pa tudi zato, 
da se naučim čim več tujih 
jezikov,« je povedala Lana 
Božičko iz Stogovcev pri Maj-
šperku.

Žiga Meško, 22 let, 
Strojna šola Ptuj
Žiga Meško je v minulem 
šolskem letu končal zadnji, 
5. letnik Strojne šole Ptuj. 
Na vprašanje, kaj je vplivalo 
na izbiro programa srednje 
šole, je odgovoril: „Zato, ker 
smo se s prijatelji odločili, 
da gremo v strojno šolo. Ni 
bilo nekega posebnega ra-
zloga.“ Kot je še povedal, pa 
šolanja po končani srednji 
šoli ne namerava nadalje-
vati: „Imam že službo. Poleg 
tega pa v nadaljnjem šola-
nju – študiju ne vidim nekih 
prednosti in ne boljših mo-
žnosti za službo.«

Simon Kostanjevec, 18 
let, Lesarska šola Maribor
Simon Kostanjevec je dijak 
Lesarske šole Maribor. Na 
naše vprašanje, kaj je vpli-
valo na izbiro programa sre-
dnje šole, je odgovoril: „Za 
šolanje v Lesarski šoli Mari-
bor sem se odločil, ker mi je 
všeč obdelava lesa.“

Katarina Horvat, 24 let, 
Medicinska fakulteta 
Maribor
Katarina Horvat je študent-
ka Medicinske fakultete 
Maribor. „Za ta študij sem 
se odločila, ker me je že od 
otroštva nekaj vleklo v to 
smer. Čutila sem neke vr-
ste poslanstvo. Moj notranji 
glas je povedal svoje mne-
nje,“ je odločitev o izbiri štu-
dija pojasnila Katarina.

Patrick Petrovič, 17 let, 
Šolski center Ptuj – 
Elektro in računalniška 
šola
Patrick Petrovič je dijak 
Računalniške šole Ptuj. Na 
naše vprašanje, kaj je vpli-
valo na izbiro programa 
srednje šole, je odgovoril: 
„Ko sem izbiral srednjo šolo, 
sem se najbolj videl ravno v 
računalništvu. Na tem po-
dročju sem želel pridobiti 
čim več znanja in sem se 
zato vpisal v računalniško 
šolo.“



Čas poletnih počitnic dijaki 
in študentje izkoristijo tudi 
za opravljanje študentske-
ga dela, s katerim zasluži-
jo kakšen evro. Zato smo na 
ptujski poslovalnici Študent-
skega servisa Maribor pre-
verili, katera dela študentje 
najpogosteje opravljajo, ka-
kšne so urne postavke in ka-
kšna je trenutna ponudba 
študentskih del.
Kot so pojasnili na ptujski 
poslovalnici Študentskega 
servisa Maribor, se med raz-
pisanimi deli pojavljajo tako 
lažja kot tudi težja fizična 
dela, razna administrativna 
dela, prodaja in promocija. 
Največkrat pa gre za strežbo 
v gostinskih lokalih, prodajo 
v trgovinah, nalaganje na po-
lice, anketiranje in pomožna 
dela na gradbiščih. V času 
dopustov pa opažajo tudi več 
proizvodnih del, promocij v 
hipermarketih in raznih se-
zonskih del itd.

Še vedno ni dovolj 
velike ponudbe, da 
bi vsi zainteresirani 
dobili študentsko 
delo
Na drugi strani pa študentje 
največ povprašujejo po delu 
v pisarnah, selitvah, prodaji v 
trgovini in delu v proizvodnji. 
Medtem ko je strežba med 
študenti najmanj zaželeno 
delo. Pri tem nas je še zanima-
lo, kako je s ponudbo v času 
poletnih počitnic in ali morda 
opažajo, da je v tem času več 
prostih mest: „V času poletnih 
počitnic se bolj kot obseg po-
nudbe del poveča dvig samih 
napotnic, saj večina podjetij 
v počitnicah zaposli otroke 
svojih zaposlenih, znancev … 
Medtem pa se razpis del sicer 
bistveno ne poveča.“
Tudi na ptujski poslovalnici v 
času poletnih počitnic bele-
žijo bistveno večje povpraše-
vanje po delu: „A žal ni dovolj 

velike ponudbe, da bi vsi za-
interesirani dobili delo. Pred-
vsem je problem pri dijakih, 
ki še niso polnoletni, saj veči-
na del in delodajalcev zahteva 
polnoletnost.“
Kaj pa urne postavke? Kako 
je torej plačano študentsko 
delo? „S 1. 2. 2015 je bila 
sprejeta minimalna urna po-
stavka za študentsko delo, ki 
znaša 4,5 EUR/h bruto in ve-
čina podjetij študentom in di-
jakom plača teh 4,5 EUR/h, 
redko več,“ so pojasnili na 
ptujski poslovalnici.

„Neplačniki so in žal 
vedno bodo“
Zanimalo nas je tudi, kako 
je s plačilno (ne)disciplino 
ponudnikov dela in kako po-
gosti so primeri, ko deloda-
jalci ne plačajo opravljenega 
dela: „Neplačniki so in žal 
vedno bodo. Glede na koli-
čino samega študentskega 
dela delež plačnikov ni velik, 

Največ ponudb za strežbo v gostinstvu, 
ki je med študenti najmanj zaželena

Zavarovanje otroka je smiselno
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a vseeno je nekaj takšnih. Z 
njim se ukvarja naša pravna 
služba, ki neplačniku zakon-
sko pošlje tri opomine in nato 
gre v tožbo. Velikokrat že s 
samimi opomini oziroma te-
lefonskimi klici dosežejo, da 
podjetje plača dolg. Ker če 
podjetje ne plača dolga, ne 
more razpisati prostega dela 
in študentje za takšno podje-
tje ne morejo dvigniti napo-
tnice.“
Za konec smo še povpraša-
li po odzivih študentov glede 
spremenjenega zakona o štu-
dentskem delu. Poleg spreje-

te minimalne urne postavke 
dela morajo namreč študen-
tje po novem plačevati tudi 
prispevke za invalidsko in 
pokojninsko dobo, ki znaša-
jo 15,50 % od bruto zneska: 
„Mnenja so deljena. Nekateri 
so zadovoljni s tem, da se jim 
začne odbijati 15,5 % od bru-
to zneska in bodo tako začeli 
vplačevati za svojo pokojnin-
sko dobo že v času šolanja. 
Veliko pa je takšnih, ki so pre-
pričani, da jim zdaj država 
vzame in da od tega ne bodo 
imeli nič. In s tem ukrepom se 
seveda ne strinjajo.“

Tudi v novem šolskem letu 
2015/2016 bodo zavaroval-
nice osnovnim šolam ponu-
dile možnosti za nezgodno 
zavarovanje otrok. V Zavaro-
valnici Maribor so nam zaupa-
li, da bodo šolarjem ponudili 
zavarovanje Hula Hop ter ne-
godno zavarovanje mladine, 
dijakov in študentov Hip Hop.
Starši in skrbniki bodo lahko 
v tem primeru izbirali med 
vnaprej pripravljenimi kombi-
nacijami zavarovalnih rizikov. 
Kritja za nezgodno zavarova-
nje otrok do 14. leta starosti 
so razvidna v spodnji tabe-
li, pri starejših od 14 let pa je 
zraven naštetih zavarovalnih 
rizikov tudi nezgodna smrt.
Sicer pa bodo tudi letos omo-
gočali sklenitev večletne za-
varovalne police, kar velja za 
zavarovanje, oblikovano po 
meri, ki je ni treba vsako leto 

obnavljati. V primeru skleni-
tve večletnega zavarovanja 
pred pričetkom novega zava-
rovalnega leta pošljejo le pla-
čilni nalog.
Sicer pa so vse potrebne po-
drobnosti o nezgodnem za-
varovanju HULA HOP in HIP 
HOP na voljo na spletnem 
mestu Zavarovalnice Maribor.

Podražitev zavar-
ovalnih premij ne 
načrtujejo
Kot so sporočili iz Zavaroval-
nice Maribor, premije za le-
tošnje leto še niso določene, 
vendar dodajajo, da ne načr-
tujejo podražitev zavaroval-
nih premij. Sprememba bo le 
zaradi spremembe davka na 
promet od zavarovalnih po-
slov, ki se povišuje s 6,5 % na 
8,5 %.
Ob tem še dodajajo, da ne-

Zavarovalni riziki / Kombinacije A B C D

Progresivna invalidnost do 100 % 25.000,00 12.000,00 48.000,00 20.000,00

Progresivna invalidnost 100 % * 50.000,00 24.000,00 96.000,00 40.000,00

Mesečna nezgodna renta 200,00 100,00 200,00 100,00

Dnevna odškodnina 6,00 4,00 / /

Bolnišnični dan 6,00 4,00 / /

*Izplačilo samo pri 100-odstotni invalidnosti. Premije in zavarovalne vsote so v evrih, veljajo za eno osebo ter vse-
bujejo 6,5 % DPZP. Zavarovanec se lahko zavaruje samo po eni kombinaciji.
Če želijo starši oziroma skrbniki za svojega otroka sestaviti zavarovanje po njihovi meri, lahko to storijo pri za-
stopniku ali v kateri izmed poslovalnic Zavarovalnice Maribor po Sloveniji. Zavarovanje lahko sklenejo tudi pre-
ko spleta.
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zgodni zavarovanji Hula Hop 
in Hip Hop, ki ju ponujajo, po-
leg rizikov, ki so navedeni v ta-
beli, vključujeta tudi:
• mesečno nezgodno ren-

to, ki poskrbi, da se upra-
vičencu, v primeru 30- ali 
večodstotne nezgodne in-
validnosti v obdobju 5 let 

izplačuje dogovorjena me-
sečna renta;

• drugo zdravniško mnenje 
Best doctor's, ki zavaro-
vancu omogoča pridobi-
tev drugega zdravniškega 
mnenja, ki ga pripravijo pri-
znani zdravstveni strokov-
njaki družbe Best doctor's, 

za novo ali že postavljeno 
diagnozo.

Žal pa ne razpolagajo s po-
datkom, kolikšen je delež šo-
larjev, ki se v posameznem 
šolskem letu v povprečju za-
varujejo, zagotovo naj bi ga 
imeli na Slovenskem zavaro-
valnem združenju.
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sa. Črni sandali z visoko peto so iz 
Alpine. Oblika sandala vsekakor 
doda piko na i celotnemu stajlin-
gu in še dodatno poudari nogo, ki 
jo razkriva dolžina obleke. Verja-
mem, da je Vilma uživala tistih 
nekaj trenutkov, ko je v novem 
videzu stopila pred fotografski 
aparat in za nekaj časa postala mo-
del,“ je stilistka Sanja Veličković 
predstavila Vilmino preobrazbo.

Vilma si je v kozmetičnem 
studiu Olimpic izbrala masažo 
hrbta. Masaža je najstarejša in 
najpreprostejša oblika zdravlje-

nja. Ravno masaža je bila za sta-
rogrške in starorimske zdravnike 
eno najpomembnejših sredstev 
za zdravljenje in lajšanje bolečin. 
Oče medicine Hipokrat je zapisal: 
„Zdravnik mora znati marsikaj, 
še zlasti pa drgniti, z drgnjenjem 
lahko utrdimo razmajani sklep 
in zrahljamo otrdelega.“ Šved 
Per Henrik Ling (1776-1839) je 
utemeljitelj moderne masaže in 
kinezoterapije. Tehnika, ki jo je 
razvil, se danes imenuje švedska 
masaža. Združil je svoje znanje o 
gimnastiki in fi ziologiji ter kitaj-
ske, egipčanske, grške in rimske 
tehnike. „Z masažo dosežemo 
sprostitev in/ali poživitev telesa. 
Blagodejen vpliv ima pri migreni, 
glavobolu, napetostih, mišičnih 
krčih ...Masaža izboljša krvni pre-
tok, zato blagodejno vpliva tudi 
na stanje kože, kosti in vezi. Pri 
klasični masaži maser gladi, gne-
te, drgne, kroži, treplja po goli 
koži. Posledično velike mišične 
skupine ponovno postanejo gibč-
ne, prožne, voljne. Masaža je zelo 
priporočljiva po kateri koli telesni 
aktivnosti, uporablja se za sprosti-
tev ter normalizacijo delovne spo-
sobnosti utrujenih mišic,“ je bla-
godejne učinke masaže predstavila 
kozmetičarka Silva Čuš.

MG

Vilma ima mastno kožo, ki 
zahteva veliko mero potrpežlji-
vosti in doslednosti pri negi. V 
kozmetičnem salonu Neda so ji 
kožo površinsko očistili, s pilin-
gom odstranili odmrle celice in ji 
uredili obrvi ter priporočili obča-
sno globinsko čiščenje v kozme-
tičnem salonu. V poletnem času 
naj uporablja tudi zaščitno kremo 
za obraz.

V frizerskem salonu Stanka Jo-
žice Pepelnik je za novo Vilmino 
pričesko poskrbela nosilka dejav-
nosti. Črno barvo las je posvetlila 
oz. razgibala z rjavimi prameni. 
Postrigla jih je precej na krajše, 
oblikovala pa s fenom.

Vizažistka Minka Feguš je li-
čenje pričela z nanosom pudra, s 
katerim je enakomerno prekrila 
celoten obraz. Veke je poudarila z 
rožnatimi in svetlo zelenimi toni. 
S črnim črtalom je tanko obrobila 
spodnjo in zgornjo veko, z maska-
ro pa še poudarila trepalnice. Na 
ličnice je nanesla marelične tone, 
ustnice pa poudarila z glosom.

„Vilmo sem se odločila obleči 
v oblačilo, v katerem lahko gre 
v službo, na poslovni sestanek 
ali pa kratko malo na klepet ob 
čaju ali kavi s prijateljicami. To-
krat sem pobrskala kar po omari 

svojega ateljeja in se odločila za 
obleko iz džersija. Material ima 
zelo zanimiv geometrijski vzorec v 
zanimivi barvni kombinaciji bele, 
rumene, bež in črne. V zgornjem 
delu je obleka oblikovana po liniji 
telesa, v bočnem delu na sprednji 
strani pa je nesimetričen drapiran 
detajl, ki nakazuje viseče žepe. 
Obleka, ki je po dolžini nesime-
trična, na zadnjem delu pa ima 
poglobljen izrez, poudari žensko 
telo. Z detajlom na sprednjem 
delu in nesimetrično dolžino do-
bimo novo dimenzijo oblike tele-

Foto: Črtomir Goznik

Vilma je zasijala v aktualnem poletnem modelu kreatorke Sanje 
Veličković, čevlji so iz Alpine.

Iščete svoj stil

Vilma je zasijala v obleki za različne priložnosti
Vilma Angel je Hajdinčanka, stara 39 let, mama dveh punčk, po poklicu turistična delavka, zaposlena v Termah Ptuj. Prostega časa ima bolj malo, posveča 
ga družini in prijateljem. Za akcijo Iščete svoj stil jo je prijavil partner. Izziv je sprejela. „Rekla sem, da bi šla, če bi bila izžrebana, in tako se mi je izpolnila 
želja,“ je povedala Vilma.

10 % popust v   juliju

Foto: Črtomir Goznik

Vilma prej ...
Foto: Črtomir Goznik

... in pozneje

UGANKARSKI SLOVARČEK: ALURA = vedenje (star.), ELIADE = romunski pisatelj (Mircea), ESTE = italijanska knežja rodbina, GALIS = grški košarkar (Nikos), KULIČ = slovenski hokejist na travi (Janko), NAGANA = afriška bolezen 
živali, OSTENK = naselje nad Trbovljami, VESAAS = norveški pisatelj (Tarjei).  

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: nakop, alura, galis, amiet, ponočnik, fleksura, trobelika, resnost, im, celofan, ostenk, prisesnik, la, noe, aleatorika, gis, tv, design, posodovka, miler, laikat, vesaas, anatole, serija, enns, na-
žetek, trakec, moto.



Od 20. avgusta bo objavljen razpis za pri-
javo v drugem vpisnem roku na fakultete. 
Naredili smo primerjavo stroškov med Lju-
bljano, Mariborom in Mursko Soboto.

Bodoči študenti so že prejeli obvestila, ali so 
sprejeti na fakultete, ki so si jih izbrali za bo-
dočo izobraževalno pot.

Ljubljana 550 EUR, Maribor 
370 EUR, Murska Sobota 
340 EUR
Bodoča študentka Ana iz Ljutomera si želi 
študirati zdravstvene vede, saj ima tako re-
koč zagotovljeno službo po končanem študi-
ju (medicinskih sester namreč primanjkuje 
tako doma kot v tujini). Odloča se med študi-
jem zdravstvene nege v Ljubljani na Fakulteti 
za zdravstvene vede, v Mariboru na Fakulteti 
za zdravstvene vede ali na samostojnem vi-
sokošolskem zavodu Alma Mater Europaea – 
ECM v Murski Soboti. V Ljubljano bi potovala 
s prijateljico, razdelili bi si strošek prevoza, 
torej štirikrat na mesec relacija Ljutomer–
Ljubljana–Ljutomer, kar znese okoli 80 EUR. 
V Ljubljani bi si najela stanovanje, ki bi ga de-
lila skupaj s še dvema študentkama, s stroški 
vred bi jo to stalo okoli 350 EUR. Prehranje-
vala bi se na bone, torej dodatnih 120 EUR. 
Mesečno bi to oslabilo proračun njenih star-
šev za okoli 550 EUR. Če študira v Mariboru, 
bi se vsak dan vozila na predavanja z avto-
mobilom, in sicer v eno smer okoli 45 minut. 
Za gorivo bi tako porabila okoli 250 EUR na 
mesec. Za študentsko prehrano pa okoli 120 

EUR, skupaj okoli 370 EUR. Če se odloči za 
študij v Murski Soboti, kjer je študij samo-
plačniški, je strošek šolnine mesečno dobrih 
280 evrov, ker študij poteka popoldan in ko-
nec tedna, pa strošek prevoza mesečno okoli 
60 EUR, prehranjuje se lahko doma, skupaj 
torej 340 EUR. V Murski Soboti naj bi prido-
bili tudi koncesijo za izvajanje študija, kar po-
meni, da bi strošek šolnine krila država.

Najvišja omejitev za študij 
fi zioterapije
Sicer pa so študenti 24. junija po pošti že 
prejeli odločbe, ali so sprejeti na želene fa-
kultete. 
Po podatkih visokošolske prijavno-informa-
cijske službe je največ zanimanja letos za 
študij na prvi stopnji pri naravoslovnih pred-
metih, in sicer dentalna medicina, medicina, 
fizioterapija, zdravstvena nega, biokemija, 
farmacija ... Letos najvišja omejitev je na pro-
gramu fizioterapije na Univerzi v Ljubljani, in 
sicer kar 97 točk.
Od vseh prijavljenih je bilo v prvem roku 
sprejetih dobrih 72 odstotkov vpisanih. Po-
datki o še prostih vpisnih mestih bodo obja-
vljeni 20. avgusta 2015 na spletnem portalu 
eVŠ, na spletnih straneh visokošolskih prijav-
no-informacijskih služb Univerze v Ljubljani, 
Univerze v Mariboru, Univerze na Primor-
skem, Univerze v Novi Gorici in na spletnih 
straneh zasebnih visokošolskih zavodov. Štu-
dijski proces v novem študijskem letu pa se 
začne 1. oktobra.

Katarina Pernat

8

Največ zanimanja za 
zdravstvene študije
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Ekipa Elana v postavi Ro-
man Karun, Peter Balta, Se-
nad Salkič, Borut Erjavec in 
Matej Bečan je na tekmi sve-
tovnega pokala v italijanskem 
Bellunu v skokih na cilj osvo-
jila prvo mesto.

245 padalcev in padalk iz 
24 držav se je na četrtem tek-
movanju za svetovni pokal v 
skokih na cilj potegovalo za 
najvišja mesta in stopničke, 
na koncu pa so bili najbolj 
veseli Slovenci. Ekipa Elan, 
katere član je bil tudi Ptuj-
čan Peter Balta, je delova-
la suvereno od začetka do 
konca; s tekmeci, ki so sicer 
tudi skakali odlično, se niso 
obremenjevali, kar jim je na 
koncu prineslo nov odličen 
dosežek. S to zmago so se še 
utrdili na prvem mestu v sku-
pnem seštevku svetovnega 
pokala, kjer jih čakata še dve 
tekmovanji.

»V Bellunu so pogoji za vse 
enaki, obenem pa smo v Ita-
lijo prišli visoko motivirani, 
kajti z našimi skoki nismo bili 
v tej sezoni preveč zadovolj-
ni, predvsem zavoljo preveli-
kega števila zgrešenih centi-
metrov v posameznih serijah. 
Tokrat smo to izboljšali, ska-
kali smo precej konstantno, 
brez nihanj, kar nam je na 
koncu zadoščalo za zmago, 
ki je zelo sladka,« je tekmova-
nje ocenil Matej Bečan, ki je 

bil tudi najboljši posameznik 
med Slovenci, končal je na 
sedmem mestu.

Ekipa Elan je tako pred 
prihajajočim evropskim pr-
venstvom v dobri formi, kar 
je dober obet pred potjo v 

Bolgarijo na prvenstvo Stare 
celine. »Pred odhodom v Ita-
lijo smo se zavedali, da bodo 
predvsem domačini visoko 
motivirani, toda to ni bilo 
naše breme. Mi smo pred-
vsem izboljšali naše skoke, 

ki so bili na že dokaj visoki 
ravni, toda niso še optimalni. 
Tekmovanje lahko ocenimo 
kot zelo uspešno in upam, da 
bomo v podobni formi tudi 
na evropskem prvenstvu in 
na zadnjih dveh tekmovanjih 
v svetovnem pokalu,« pa je 
črto pod nastop v Italiji pote-
gnil Roman Karun.

Ekipa Ptuja tokrat ni dose-
gla odmevnejšega izida, saj 
je tekmovanje končala na 17. 
mestu.

Pred padalci v naslednjem 
mescu ne bo počitka, saj jih 
že čez deset dni čaka pot 
v Bolgarijo, kjer bodo na 
evropskem prvenstvu branili 
dve zlati medalji, septembra 
pa sledita še preostali dve 
tekmovanji za svetovni pokal 
v Avstriji in Švici.

sta
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Svetovni pokal v Bellunu, 
rezultati:

ekipno: 1. Elan (Karun, Bal-
ta, Salkič, Erjavec, Bečan) – 
34 cm, 2. INT (Italija) – 38, 3. 
Dukla (Češka) – 47 ... 17. Ptuj 
(Vindiš, Veselič, Korpar, Čuš, 
Gregorič) – 105 ...

posamezniki: 1. Tresoldi 
(Italija) – 0 cm, 2. Al maqbali 
(Oman) – 1, 3. Toth (Švica), 
Marchet (Italija) – 2 ... 7. Bečan 
(Slovenija) – 5 ...

Plavalna zveza Slovenije je 
organizacijo letošnjega zdru-
ženega državnega prvenstva 
prepustila kranjskemu pla-
valnemu društvu Zvezda. Na 
tekmovanju je v štirih dneh 
nastopilo 348 plavalcev iz 26 
slovenskih klubov, med njimi 
pa tokrat ni bilo naših naj-
boljših plavalcev in plavalk, 
saj so nastopali na svetovnem 
prvenstvu v Kazanu. 

V Kranju je imel Plavalni 
klub Terme Ptuj tokrat skro-
mno zastopstvo, saj je tekmo-
vala le Klara Benko, spre-
mljal jo je njej klubski trener 
Igor Sternad. Mlada plavalka 
je imela precej natrpan pro-
gram, saj je plavala v šestih 
disciplinah. Tekmovanje je 
potekalo tako, da so bila do-
poldan na sporedu predtek-
movanja, popoldan pa finala 
A, B in C (A – absolutno odpr-
to, B – mladinsko, C – kadet-
ski finale, op. a.). Že prvi dan 
tekmovanja je Benkova poka-
zala veliko željo po dokazova-
nju in si je z odličnim plava-
njem v predtekmovanju ter 
z osebnim rekordom 1.23.79 
na 100 metrov prsno zasluži-
la še nastop v popoldanskem 
C- finalu. V tem je z malce 
slabšim plavanjem osvojila 7. 
mesto. Uvodnemu nastopu je 

kmalu sledil start na 50 me-
trov hrbtno, kjer je prav tako 
odplavala svoj najboljši čas 
do sedaj 36.36. Za kaj več je 
bilo premalo odmora, da bi 
se lahko odpočila in si pripla-
va še en finalni nastop. 

V naslednjih dneh je tek-
movala še na 100 metrov pro-
sto, kjer je svoj osebni rekord 
popravila na 1.08,42, in na 50 
metrov prsno, kjer se ji na-
stop ni najbolje posrečil in je 
zaostala za svojim najboljšim 
časom. Velika želja po doka-
zovanju je bila usodna na 50 
metrov delfin, saj je zaradi 
nervoze na startu ostala brez 
zabeleženega osebnega re-
korda. Tega pa je kar dvakrat 
popravila zadnji dan tekmo-
vanja v disciplini 200 metrov 
prsno. V predtekmovanju je 
odplavala čas 3.04.48, med-
tem ko je popoldan v finalu 
ta rezultat še izboljšala na 
3;02,23 in je osvojila 5. mesto 
v C- finalu in absolutno 20. 
mesto v Sloveniji. 

Klara Benko je letos začela 
trenirati petkrat tedensko, 
kar se je tudi poznalo na re-
zultatih, saj je v tej plavalni 
sezoni na 19 različnih tek-
movanjih skupno osvojila 12 
medalj.

David Breznik

Plavanje � DP v Kranju

Številni osebni 
rekordi Klare Benko

Padalstvo � Svetovni pokal v skokih na cilj

Peter Balta v zmagoviti ekipi Elana

Peter Balta

Igor Sternad in Klara Benko (PK Terme Ptuj)

Rokometaši Jeruzalema 
so po napornih treh tednih 
priprav, ki jih opravljajo pri 
Veliki Nedelji, odigrali prvo 
pripravljalno tekmo proti av-
strijskemu drugoligašu Grad-
cu. 

Prvi imeni avstrijske za-
sedbe sta bivši slovenski re-
prezentant Aleš Pajović in 
bivši član Jeruzalema Alen 
Melnjak: »Za nas je to druga 
pripravljalna tekma in smo 
veseli zmage nad Ormožem. 
Mojim bivšim soigralcem se 
še pozna utrujenost po fi-
zičnih pripravah, saj žoga še 
ni stekla tako hitro, kot je to 
značilno za ormoško ekipo, 
ki je sestavljena iz izkušenih 
in mladih igralcev. Gre le za 
pripravljalno tekmo, ki ni 
merodajna glede kakovosti 
ormoške in graške ekipe,« je 
v uvodu povedal Melnjak, ki 
prihaja iz Vidovca blizu Vara-
ždina. Gre za igralca, ki ima 
izkušnje iz hrvaške, sloven-
ske in zdaj še avstrijske lige: 
»Na Hrvaškem je prva misel 
igralca, da si najde klub v tuji-
ni. V Ormožu sem najbolj na-
predoval, saj igralcem posve-
čajo veliko pozornosti. Pred-
vsem sem napredoval v igri v 
obrambi. Spomini na Hardek 
so lepi, čeprav sem tu staknil 
poškodbo kolena. Slovenija 
je prava odskočna deska za 
mlade igralce. V Avstriji je 
finančno stanje za rokome-
taše precej boljše kot na Hr-
vaškem in v Sloveniji, vendar 
je kakovost igre precej nižja. 
V avstrijski ligi je ogromno 
tujcev, predvsem z območja 

naše bivše skupne države. 
Sem drugo sezono v Avstriji 
in za zdaj sem zadovoljen tu-
kaj, čeprav se vsak dan vozim 
na relaciji Varaždin–Graz.«

Prvi polčas so Avstrijci 
pred okrog 50 gledalci v špor-
tni dvorani pri Veliki Nedelji 
dobili z izidom 14:16, tekmo 
pa uspešno končali z zmago 
z izidom 26:31: »Odigrali smo 
slabo tekmo in doživeli zaslu-
žen poraz. Naredili smo ogro-
mno tehničnih napak, kar je 
posledica ‘težkih rok in nog’. 
Nič neobičajnega, bi rekel, 
saj smo z žogo opravili le dva 

ali tri treninge. Pred nami je 
veliko dela, tako kot vsako 
leto, da na igrišču sestavimo 
do podrobnosti naš mozaik, 
ki bi moral zadostovati v prvi 
vrsti za obstanek v ligi. Verja-
mem, da bo ekipa po petih ali 
šestih pripravljalnih tekmah 
izgledala precej bolje in bo 
mirno začela prvenstvo,« je 
povedal trener Ormoža Saša 
Prapotnik.

Vratarja sta na tekmi proti 
Gradcu dobila vsak po polčas. 
Tomislav Balent je zbral 8, 
Marin Šutalo 3 obrambe. 
Prvi strelec Jeruzalema je bil 

Dejan Veselko s šestimi goli 
(met 6/6), David Bogadi 
in Rok Žuran (met 11/4) 
sta dosegla po štiri zadetke, 
Danijel Mesarić in Bojan 
Čudič (met 9/3, dve zgrešeni 
sedemmetrovki) sta dosegla 
po tri zadetke, Siniša Raduj-
ković, Miha Kolmančič ter 
Tilen Kosi so se med strelce 
vpisali po dvakrat.

V petek, 14. avgusta, ob 
18.45 bo pri Veliki Nedelji 
na sporedu nova pripravljal-
na tekma proti 1. B-ligašu iz 
Ptuja.

Uroš Krstič

Rokomet � RK Jeruzalem Ormož

Gradec s Pajovičem uspešnejši od Ormožanov

Rokometaši Jeruzalema Ormoža so v pripravljalni tekmi izgubili z ekipo Gradca. 

Tenis � OP Portoroža 2

Nika Strašek do četrtfinala Portoroža
Vzporedno z največjim turnirjem v Sloveniji, moškim pro-

fesionalnim challengerjem z nagradnim skladom 42 tisoč 
dolarjev, v Portorožu potekajo turnirji v mlajših kategorijah. 
Med deklicami U-14 so TK Terme Ptuj zastopale Nika Stra-
šek, Taja Lončarič, Ana Teja Tabor in Tara Gorinšek. Prve 
tri so letnice 2003, slednja 2002.

Prvi krog glavnega turnirja sta uspešno preskočili Taja in 
Nika, slednja je bila uspešna tudi v drugem. Tako se je pre-
bila do četrtfinala, kjer jo je z rezultatom 5:7, 1:6 ustavila 2. 
nosilka Alea Bubek (Nova Gorica). 

JM



Kasaške dirke v Lenartu
Petnajsti tekmovalni dan letošnje kasaške sezone je pripravilo 

KD Slovenske gorice Lenart. Na hipodromu Polena je v sedmih 
točkah sporeda nastopilo 56 konjev iz vseh slovenskih kasaških 
klubov in društev.

Največ uspeha so imeli predstavniki KK Komenda s tremi zma-
gami, dvakrat so slavili Ljutomerčani, po enkrat pa KK Posavje 
Krško in domače kasaško društvo. Edino zmago gostiteljem je  
prikasal Tomaž Osterc z Umo Combo (1;19,6). Za ljutomerski 
klub sta 1. mesto osvojila Jože Sagaj ml. s kobilo Fistrina Way na 
1600 metrov (1:20,3) in Darko Sodec s Florkom na 2100 metrov 
(1:17,1). Nina Lovrenčič (KD Slov. gorice Lenart) je z žrebcem Pery 
Joejem na 1600 metrov osvojila 2. mesto (1:16,7). 

NŠ

Član Kolesarskega kluba 
Perutnina Ptuj Luka Sagadin 
od nedelje do petka nastopa v 
slovenski reprezentanci mlaj-
ših mladincev na dirki Asko 
Asko Radjugentour 2015. Ob 
odličnem mladem ptujskem 
kolesarju v dresu slovenske 
reprezentance tekmujejo še 
Nik Čemažar, Aljaž Jarc, Aljaž 
Omrzel, Pavel Cizelj in Anže 
Skok. 

Mladi Slovenci so se izkaza-
li že prvi dan na najmočnejši 
etapni dirki za to starostno ka-
tegorijo v Evropi, ki se odvija 
v okolici Dunaja, saj so zma-
gali na 16 kilometrov dolgem 
ekipnem kronometru. Sloven-
ci so progo prepeljali v času 
21.21 minute, medtem ko so 
drugouvrščeni Nemci zaosta-
li za 28 sekund, tretjeuvršče-
ni Luksemburžani pa za pol 
minute. Na ekipnem krono-
metru so naši mladi kolesarji 
pokazali svojo moč in po prvi 
etapi je roza majico vodilnega 
oblekel Luka Sagadin, belo 
majico za najboljšega mlade-
ga kolesarja pa je nosil Anže 
Skok. Ponedeljkovo prvo eta-
po dirke po Avstriji v dolžini 
82,5 kilometra je dobil Švicar 
Til Steiger, ki je pred kratkim 
tudi zmagal na olimpijskem 
festivalu evropske mladine 
v Tbilisiju. Vodilni na dirki 
Sagadin je v cilj pripeljal kot 
13. in je bil najbolje uvrščeni 
Slovenec. Druga etapa je bila 
dolga 77 kilometrov in je bila 
zelo razgibana ter jo je dobil 
Italijan Patrick Job. Članu KK 
Perutnina Ptuj Luki Sagadinu 
v tej etapi ni šlo najbolje, saj 
jo je končal na 82. mestu. Sku-
pno je po bil treh etapah uvr-
ščen na 26. mesto, v vodstvu 
pa je bil Švicar Til Steiger.

Škafar, Kramberger 
in Roškar v Italiji

V sklopu reprezentance 
Slovenije so se 3. memoria-
la »Pedalando Con Roberto« 

udeležili tudi trije člani KK 

Perutnina Ptuj, in sicer Matej 
Škafar, Luka Kramberger 
in Tim Roškar. Na izredno 

zahtevni dirki, ki je imela tri 

gorske cilje in je potekala pri 

hudi vročini 37 stopinjah Cel-

zija, se je okrog 150 kolesarjev 

podalo na 123 kilometrov dol-

go progo. Zahtevnost proge 

in razmere so pomenile, da 

je v cilj uspelo prikolesariti 

le kakšnim 50 tekmovalcem. 

Izmed ptujske trojice je prišel 

v cilj Tim Roškar. Ta je poka-

zal borbeno vožnjo in je bil 

na koncu uvrščen okrog 49. 

mesta.

Ptujčani v Avstriji, 
na Hrvaškem in v 
Nemčiji

Kolesarji Perutnine Ptuj so 

in bodo v teh dneh zelo ak-

tivni na mednarodnih dirkah, 

saj Luka Sagadin končuje tek-

movanje na Asko Asko Radju-

gentour 2015 v Avstriji,  med-

tem ko bo ta konec tedna od 

petka do nedelje Žan Žnidar 

kot reprezentant Slovenije v 

kategoriji dečki C tekmoval 

na neuradnem evropskem pr-

venstvu v Berlinu – Kids Tour 

Berlin. Nekateri ptujski kole-

sarji bodo prihodnjo nedeljo 

tekmovali na 45. memorialu 

Stjepana Grgaca v Ivanić Gra-

du na Hrvaškem. 
David Breznik

Žrebcu Florku 
odvzet šampionat 
Slovenije

Dopinška afera v sloven-
skem kasaškem športu! Pre-
povedane substance so se 
namreč pojavile v urinu se-
demletnega žrebca Florka (na 
posnetku), ki je v lasti člana 
KK Ljutomer Zvonka Sod-
ca. Po končani junijski rejski 
dirki Šampionat Slovenije v 
Krškem, kjer so nastopili naj-
boljši slovenski kasači, so vzo-
rec urina odvzeli zmagovalcu 
Florku in ga posredovali v po-
seben laboratorij v Francijo. 
Florkov urin je bil pozitiven, 
saj je vseboval prepovedano 
substanco bupivakain. Sledile 
so dokaj stroge sankcije. Flor-
ku je odvzet naziv šampion 
Slovenije, skupno je lastnik 
ostal brez 2.000 evrov iz na-
gradnih skladov v Krškem in 
Ljutomeru, kjer je po odkritju 
dopinga konj nastopil. Žrebec 

v mesecu juliju ni smel na tek-
movalne steze, sodniški zbor s 
kasaških dirk v Krškem pa je 
sklenil, da se Boruta Sodca, ki 
je trener Florka, kaznuje s 500 

evri, ob tem pa ne sme nalog 
trenerja opravljati tri mesece.

Po diskvalifikaciji Florka 
je letošnja lovorika iz rejske 
dirke Šampionat Slovenije pri-

padla 11-letnemu Leonidasu 

OZ (voznik Jože Sagaj ml. – 

lastnica Maja Klemenčič, KK 

Ljutomer).
NŠ
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Kolesarstvo � KK Perutnina Ptuj

Ptujski kolesarji uspešni v reprezentancah Nogomet � 1. SNL
PARI 6. KROGA – SOBOTA ob 17.45: Krško – Krka; SOBOTA 

ob 20.15: Luka Koper – Rudar, Domžale – Gorica; NEDELJA 
ob 20.15: Maribor – Olimpija; PONEDELJEK ob 20.15: Celje 
– Zavrč.

2. SNL
PARI 2. KROGA – PETEK ob 17.30: Kalcer Radomlje – Zarica 

Kranj; SOBOTA 17.30: Drava Ptuj – TKK Tolmin, Ankaran – Alu-
minij; SOBOTA ob 19.00: Šenčur – Farmtech Veržej; NEDELJA 
ob 17.30: Triglav Kranj – Roltek Dob.

23. Memorial Janeza Petroviča v 
Podvincih

Nogometni klub Podvinci v nedeljo, 16. 8., na igrišču v Pod-
vincih organizira 23. tradicionalni turnir v spomin Janezu Pe-
troviču. Ob 14.30 bo odprtje turnirja, sledijo tekme po nasle-
dnjem razporedu:

ob 15.00: Podvinci – Dornava, 
ob 16.30: Dornava – Grajena,
ob 18.15: Podvinci – Grajena.

David Breznik

Športni napovednik

Luka Sagadin je na dirki v Avstriji po ekipnem kronometru oblekel 
roza majico. 

Zmaga Slaviča na Madžarskem
Na mednarodnih kasaških dirkah v Budimpešti je član KK 

Ljutomer Mitja Slavič osvojil 1. mesto. S Sangerjem MS je do-
segel kilometrski čas 1:18,9.

Konjeniški šport

Tudi v kasaštvu ne gre brez dopinga

Konec tedna se je začelo 
prvenstvo v 1. mladinski in 
kadetski ligi. Mladi Kidričani 
so gostovali v Ljubljani in pro-
ti Olimpiji vknjižili polovični 
izkupiček. Kadeti so pod vod-
stvom trenerja Dušana Dimiča 
zmagali, mladinci pa pod vod-
stvom trenerja Bojana Špeho-
nje izgubili. K porazu je veliko 
pripomogla zgodnja izključitev 
Nejca Brodnjaka, ki je že v 
24. minuti prejel drugi rumeni 
karton.

Srečanje kadetov je močno 
zaznamovala poškodba Tea 
Miliča, ki je nesrečno trčil z do-
mačim vratarjem in obležal na 
zelenici s poškodovano glavo 
in ramenom. Mlademu repre-
zentantu želimo čim hitrejše 
okrevanje.

1. SML
REZULTATI 1. KROGA: Olim-

pija Ljubljana – Aluminij 2:0 
(1:0), Maribor – Rudar Velenje 
2:1 (0:1), Bilje – Krško 0:0, 
Krka – Interblock 0:0, Šampi-
on – NOGA Triglav 1:4 (0:1), 
Bravo Publikum – Koper 0:0, 
Gorica – VOC Celje 2:3 (0:3), 
Farmtech Veržej – Domžale 
0:5 (0:1).

OLMPIJA – ALUMINIJ 2:0 (1:0)
STRELCA: 1:0 Beširevič (33.), 

2:0 Omerovič (66., iz 11-m)
ALUMINIJ: Pungartnik, Lon-

čarič, Mesarič, Ahec, Šiljič (od 
75. Šošterič), Jager (od 61. 
Panikvar), Bohak (od 80. Mur-
ko), Brodnjak, Križan, Klanjšek, 
Ploj. Trener: Bojan Špehonja.

1. SKL
REZULTATI 1. KROGA: Olimpi-

ja Ljubljana – Aluminij 0:3 (0:1), 
Maribor – Rudar Velenje 7:1 
(2:0), Šampion – NOGA Triglav 
1:3 (0:2), Krka – Interblock 1:0 
(0:0), Bravo Publikum – Koper 
2:2 (2:1), Bilje – Krško 0:2 (0:2), 
Gorica – Celje 2:1 (0:0), Farmte-
ch Veržej – Domžale 0:2 (0:0).

OLIMPIJA – ALUMINIJ 0:3 
(0:1)

STRELCI: 0:1 T. Milič (2.), 0:2 
T. Milič (48.), 0:3 Medved (63., 
z 11-m)

ALUMINIJ: A. Milić (od 50. 
Rozman), Kovačec, Kučič, 
Pšajd, Pivec, Flajšman, Perger 
(od 68. Ovčar), Bračko (od 50. 
Grandovšek), Vajda (od 50. 
Klinc), Medved, T. Milič (od 50. 
Prelec). Trener: Dušan Dimič.

JM

Nogomet � Mlajše selekcije

Kidričani iz Ljubljane pretreseni 
s poškodbo Tea Miliča in 
s polovičnim izkupičkom

Konjeniški šport

Trojica mladih članov KK Perutnina Ptuj v dresu reprezentance tekmuje v Italiji.
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Danilo Polajžer: »Zahvaljujem se Šahovski zvezi Sloveni-
je, da je organizacijo 25. državnega prvenstva zaupala prav 
našemu društvu ob njegovi 80-letnici. Zahvala gre tudi Me-
stni občini Ptuj za vso podporo, Hotelu Roškar iz Hajdoš za 
igralne in druge spremljajoče prostore, medijem za poroča-
nje in vsem drugim, ki so na kakršen koli način prispevali k 
dobri in uspešni izvedbi prvenstva. Čestitke pa si zaslužijo 
številni mladi šahisti, ki so se dokaj enakovredno kosali v 
močni članski konkurenci in prepričan sem, da se jih bo 
večina udeležila tudi 10. mednarodnega turnirja Ptuj Open 
2015 konec oktobra.«

Andraž Šuta: »Na začetku mi ni šlo najboljše, saj sem po 
dveh uvodnih zmagah doživel tudi dva zaporedna poraza. 
V nadaljevanju sem zabeležil štiri zmage in en remi, kar mi 
je prineslo visoko 6. mesto, ki ga nikakor nisem pričakoval 
in sem ga izredno vesel. Vesel sem tudi dobrih iger ostalih 
klubskih sotekmovalcev, kar je dobra popotnica za nastop 
na ekipnem mladinskem prvenstvu konec tega meseca.«

Naš tokratni sogovornik je vrhunski slovenski kanuist Sašo 
Taljat. Sašo in njegov moštveni kolega Luka Božič sta lani 
na svetovnem prvenstvu v Deep Creeku v konkurenci dvoj-
cev osvojila naslov svetovnih prvakov.

1. PRVE TRI ASOCIACIJE OB OMEMBI PTUJA?
Ptujski grad, Ptujsko jezero in Poetovio – rimsko mesto.

2. KAJ VAS PRI LJUDEH NAJBOLJ PRIVLAČI OZ. PRITEGNE?

Sproščenost.

3. KATERE OSEBNOSTNE LASTNOSTI PRI SEBI NAJBOLJ 
CENITE?
Odločnost in predanost.

4. KAJ NAJRAJE POČNETE V PROSTEM ČASU?
Počivam.

5. KAJ JE NAJPOGOSTEJE NA VAŠEM JEDILNIKU?
Testenine in meso.

6. KAM NAJRAJE HODITE NA DOPUST?
Na morje.

7. VAŠ NAJMANJ IN NAJBOLJ PRILJUBLJEN PREDMET V 
ŠOLI?
Najmanj sociologija in najbolj angleščina.

8. KDO SO ZA VAS NAJVEČJI ŠPORTNIKI/ŠPORTNICE 
DANAŠNJEGA ČASA?
Michael Phelps, Tina Maze, Usain Bolt in Novak Djoković.

9. KAKŠNO GLASBO NAJRAJE POSLUŠATE IN KDO SO 
VAŠI PRILJUBLJENI GLASBENI IZVAJALCI?
Aktualno glasbo, ki se vrti na radijskih postajah.

10. KATERI FILM STE SI OGLEDALI NAZADNJE IN KDO SO 
VAŠI PRILJUBLJENI FILMSKI IGRALCI/IGRALKE?
The departed. Leonardo Di Caprio, Catherine Zeta Jones in 
Matthew McConaughey.

11. KATERO KNJIGO STE PREBRALI ZADNJO IN KATERA 
JE VAŠA NAJLJUBŠA KNJIGA?
We were soldiers once … and young (Harold G. Moore, 
Joseph L. Galloway), najljubša pa mi je še vedno Ne gre 
samo za kolo – Lance Armstrong.

12. KDO JE VAŠ NAJBOLJŠI PRIJATELJ/PRIJATELJICA?
Voda.

13. KAKŠNE SO VAŠE SANJE?
Precej nerealne.

14. KAJ BI SPREMENILI V SVETU, ČE BI IMELI ČAROBNO 
PALICO?
Za en dan bi zamenjal vloge politikov in športnikov.

15. KAJ BOSTE POČELI PO ZAKLJUČKU KARIERE?
Hodil v službo.

Janko Bezjak

NEZNANO O ZNANIH

Sašo Taljat: »Moje sanje so 
precej nerealne«

Sašo Taljat

Ko smo v torkovi številki 
Štajerskega tednika zapisali, 
da bo državni prvak za leto 
2015 znan šele po odigranih 
zadnjih dveh krogih, so ne-
kateri menili, da je bila to le 
neke vrste »varovalna« napo-
ved. Vse od prvega kola je 
namreč vodil član domačega 
društva, VM Aleksander Be-
ljavski, pred zadnjim kolom 
celo točko pred zasledovalci 
brez poraza. Da pa so bila 
takšna predvidevanja upravi-
čena, je pokazalo prav zadnji, 
deveti krog, kjer se je potr-
dila znana resnica, da v šahu 
ni nič odločenega, dokler ni 
odigrana zadnja poteza.

Na dosedanjih 24. državnih 
prvenstvih v samostijni Slo-
veniji je naslove najboljšega 
osvojilo le 14 posameznikov 
in vprašanje je bilo, ali bo 
prav ptujski turnir dal novo, 
petnajsto ime, ali bo vendarle 
naslov ostal v rokah katerega 
od prisotnih štirih doseda-
njih prvakov. Že po nekaj za-
četnih kolih je bilo jasno, da 
se bo glavni boj za prvo me-
sto odvijal med dosedanjimi 
prvaki, le da je po štirih kolih 
najslabše kazalo drugemu no-
silcu, VM Mateju Šebeniku, 
saj je zaostajal že za točko in 
pol. Ves čas turnrija je vodil 
prvi nosilec VM Aleksan-
der Beljavski, ki je imel 
pred zadnjim kolom točko 
prednosti. Sledila sta mu VM 
Marko Tratar na drugem in 
MM Domen Krumpačnik 
na tretjem mestu. Vendar je 
VM Matej Šebenik nato odlič-
no nadaljeval in do konca 
nanizal štiri zmage, razen v 
sedmem kolu, ko je remizi-
ral s Tratarjem. Za priključek 
najboljšim je prav v zadnjem 
kolu zadal edini poraz Belja-
vskemu, kar je bilo ob vseh 
ostalih razpletih dovolj za 3. 
mesto, zmage pa se je veselil 
VM Marko Tratar. Ob tem 
je treba zapisati, da je vrstni 
red določil šele tretji krite-
rij, Buchholzov sistem, saj je 
Beljavski dosegel šest zmag, 
eno več od prvaka, vendar je 
državni prvak Tratar s peti-
mi zmagami in štirimi remiji 
ostal edini neporažen. 

Ves čas prvenstva se je do-
bro držal MM Domen Krum-
pačnik, ki je z vsemi tremi 
velemojstri tudi remiziral in 
pred zadnjim krogom zase-
dal tretje mesto. Vendar ga je 
poraz v zadnjem krogu proti 
MK Timu Janželju potisnil 
na sedmo mesto, kar pa je še 
vedno za dve mesti bolje od 
začetne pozicije.

Na prvenstvu se je izkazalo 
kar nekaj mladih, perspek-
tivnih šahistov, med temi je 

prav gotovo treba izpostaviti 
dva člana Šahovskega društva 
Ptuj. MK Andraž Šuta je po 
začetni poziciji zasedal 23. 
mesto, ob koncu pa je bil s 
6,5 točke na visokem 6. me-
stu in je osvojil največ ratin-
ških točk, kar 131. MK David 
Murko je bil dvakrat med 
turnirjem celo na visokem 5. 
mestu. Z dobrimi igrami si 
je v 8. kolu priboril nastop z 
VM Aleksandrom Beljavskim, 
ki ga je po solidni predstavi 
pričakovano izgubil. Žal pa je 
žreb v zadnjem krogu določil 
medsebojni dvoboj Davida 
in Andraža, ki ga je po težki 
borbi dobil slednji. Je pa Da-
vid kljub temu pristal na še 
vedno odličnem 10. mestu z 
novimi 57 ratiškimi točkami. 
Pohvalo si zasluži tudi Kle-
men Janžekovič iz domače-

ga društva, saj je bil po šestem 
kolu na visokem 12. mestu. 
Boljšo uvrstitev sta mu pre-
prečila brata Tomazini, Žan 
in Aljoša, saj je v nadaljevanju 
z obema izgubil, čeprav je pri-
kazal zelo dobre igre.

Nalogo glavnega sodnika 
je odlično opravil domači, 
mednarodni šahovski sodnik 
Boris Žlender, njegova po-
močnika pa sta bila Branko 
Orešek in Martin Majceno-
vič, vsi člani Šahovskega dru-
štva Ptuj. Denarne in praktič-
ne nagrade ter pokale sta na 
svečanem zaključku podelila 
predsednik Šahovske zveze 
Slovenije dr. Tomaž Subotič 
in direktor turnirja ter pred-
sednik Šahovskega društva 
Ptuj MM Danilo Polajžer.

Silva Razlag

Šah � Člansko državno prvenstvo

O prvaku odločil Buchholzov sistem

Foto: Črtomir Goznik

Državno prvenstvo v hotelu Roškar v Hajdošah je bilo odlično organizirano.

Foto: Črtomir Goznik

VM Marko Tratar (levo) pred srečanjem 7. kola z VM Matejem Še-
benikom

Foto: Črtomir Goznik

VM Aleksander Beljavski (desno) je na državnem prvenstvu osvojil končno 2. mesto.

DP, končni vrstni red: 
1. Marko Tratar (ŠK 

Branik Maribor), 2. Ale-
ksander Beljavski (ŠD 
Ptuj), 3. Matej Šebenik 
(ŠD Vrhnika), 4. Tim Jan-
želj (ŠK Ig) – vsi po 7 točk, 
5. Žan Tomazini (ŠK Sl. 
Bistrica), 6. Andraž Šuta 
(ŠD Ptuj) – oba po 6,5 
točk, 7. Domen Krumpač-
nik (Celjski ŠK), 8. Aljoša 
Tomazini (ŠK Sl. Bistrica) 
– oba po 6 točk, 9. Jernej 
Špalir (ŠK Krško), 10. 
David Murko (ŠD Ptuj) 
– oba po 5,5 točke ... 18. 
Caterina Leonardi (ŠK 
Komenda) 5 točk ... 25. 
Klemen Janžekovič (ŠD 
Ptuj) 4,5 točk …
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Ptuj � Osmi Terasafest 

Staro mestno jedro vabi v objem glasbe
Klub ptujskih študentov, ki osmo leto zapored organizira svoj lastni mednarodni poletni festival z 
naslovom Terasafest, vabi ta vikend na odlične glasbene dogodke.

Ob julijskih in avgustovskih 

petkovih in sobotnih večerih 

organizirajo glasbena popoto-

vanja, ki so se začela 24. julija 

in trajajo do 21. avgusta. O no-

cojšnjem dogodku je Sandra 

Križanec, zadolžena za odnose 

z javnostjo v KPŠ, povedala: 

»Letošnji nagrajenec Prešerno-

ve nagrade, saksofonist in skla-

datelj Jure Pukl in diplomant 

jazzovske univerze The New 

School for Jazz and Contempo-

rary Music v New Yorku, bob-

nar Žan Tetičkovič, se pred-

stavljata z novim projektom v 

trio zasedbi The NYC linEAR 

trio. Na kontrabasu se jima bo 

ekskluzivno pridružil priznani 

ameriški basist Marcos Varela.« 

Nastop omenjenega tria bo no-

coj ob 21.30 v najstarejšem slo-

venskem mestu mogoče prvič 

slišati na slovenskih tleh. Tudi 

jutrišnji dogodek veliko obeta, 

nastopil bo tandem All Strings 

Detached, ki ga tvorita Jana 

Beltran (vokal, elektroaku-

stična kitara, flavta) in Vesna 

Godler (vokal, električna bas 

kitara, boben). Še pred koncer-

tom pa bo izpeljano predava-

nje in pogovor z novinarjem in 

vojnim poročevalcem Erikom 

Valenčičem.

Terasafest – vrednost projek-

ta je 15.000 evrov – se zaključu-

je prihodnji vikend, ko se obe-

tata še dva odlična dogodka.

Dženana Kmetec

Foto: Matej Stegar

Terasafest traja mesec dni, v mestu pa pričara številne glasbene 
poslastice. Na fotografiji je utrinek z dogajanja na Ptujski noči.

Množico zbranih je na sve-

čani prireditvi, prirejeni v čast 

21 pomladi občine, nagovoril 

župan občine Juršinci Alojz Ka-

učič. V slavnostnem govoru je 

nanizal nekaj pomembnih do-

sežkov in pridobitev v zadnjem 

času ter znova izpostavil potre-

bo po izgradnji širokopasovne-

ga omrežja. Obenem pa še po-

udaril, da morajo biti ponosni 

na to, kar imajo.

Vrhunec prireditve pa je bila 

podelitev občinskih priznanj 

in plaket. Priznanja občinskega 

sveta, ki sta jih podelila župan 

Kaučič in častni občan Dejan 

Zavec, je prejelo sedem najza-

služnejših posameznikov in 

društev. Priznanje občinskega 

sveta so za vestno delo in trud 

v občinskem svetu v preteklih 

mandatih podelili Damjanu 

Šimenku, Janezu Krajncu in 

Francu Šmigocu. Priznanje so 

še prejeli Janko Berlak za dol-

goletno aktivno delo v Strel-

ski družini Juršinci, Društvo 

gospodinj Marta Juršinci ob 

20-letnici uspešnega delovanja 

društva, Irena Pranič za dolgo-

letno aktivno delo v Društvu 

gospodinj Marta Juršinci in 

Franc Križan za aktivno delo v 

Čebelarskem društvu Juršinci. 

Župan in podžupanja Dragica 

Toš Majcen sta v nadaljevanju 

podelila še plaketo občine 

Juršinci, ki jo je za dolgoletno 

aktivno delo v organih občine 

Juršinci prejel Simon Toplak, 

za uspešno delo na področju 

razvoja sadjarstva Kmetija 

Lovrec iz Kukave, za 75-krat 

darovano kri Ivan Šegula ter 

Drago Slameršak za več kot se-

demletno marljivo, predano in 

uspešno delo na mestu direk-

torja občinske uprave občine 

Juršinci.

Osrednjo slovesnost, na ka-

teri je spregovoril tudi posla-

nec DZ Andrej Čuš, so pope-

strili z zvoki narodno-zabavne 

glasbe, ki so jo izvedli učenci 

OŠ Juršinci. Sicer pa so na slo-

vesnosti podelili tudi pokale za 

najboljše športne in gasilske 

dosežke s tekmovanj, ki so se 

zvrstila v okviru občinskega 

praznika. Po uradnem delu je 

sledilo odprtje kulinarične raz-

stave Društva gospodinj Marta 

Juršinci ter družabno srečanje 

občanov.
Monika Levanič

Foto: ML

 S plaketo občine Juršinci, ki sta jo podelila župan Alojz Kaučič in podžupanja Dragica Toš Majcen, 
so bili nagrajeni: Simon Toplak, Turistična kmetija Lovrec, Drago Slameršak ter Ivan Šegula

Juršinci � Praznično ob 21. občinskem prazniku

Najzaslužnejšim podelili 
priznanja in plakete
Občina Juršinci je v minulih dneh praznovala 21. občinski praznik. Praznovanje so obele-
žili s paleto najrazličnejših dogodkov. Vrhunec praznovanja pa je bila osrednja proslava 
s podelitvijo občinskih priznanj in plaket.

Da bi spodbudili gibanje in 

aktivno počitnikovanje, so pri-

pravili številne ideje za izlete in 

doživetja v neposredni okolici, 

ki so zbrane na novi spletni 

strani www.nasvetzadobrose-

imet.si, ki sledi najnovejšim 

trendom na področju komuni-

kacije turističnih storitev. V so-

delovanju s priznano nutricist-

ko Mojco Cepuš pa njihovi ku-

harski mojstri ustvarjajo zdrave 

jedi za otroke in odrasle. Na 

osnovi termo-mineralne vode 

se v zdravstvenem centru 

Term Ptuj usmerjajo pred-

vsem na področje športne 

medicine in ortopedije, re-

habilitacije po operacijah 

in poškodbah gibalnega 

sistema in hrbtenice. V 

grand hotelu Primus so 

v te namene uredili tudi 

zdravstvene prostore in 

jih opremili z novo zdra-

vstveno opremo.

„V Termah Ptuj smo z 

dosedanjo sezono zelo za-

dovoljni. Hotelski gostje in 

gostje v apartmajih so v prvih 

Ptuj � Terme Ptuj so stare 40 let

Trudijo se za dobro p
Desetega avgusta letos so bile Terme Ptuj stare 40 let. V jubilejnem 
so ponudbo velnes centra Valens Augusta obogatili z najnovejšimi 
vanjem, spodbujajo zdravo prehranjevanje in tudi sicer na vsakem 
dobro počutje in zdravje svojih gostov.

Rogoznica � Spominska slovesnost ob dnevu spoš

Skrb vzbujajoče je, 
poskušajo razglasiti 
Prireditve ob prazniku mestne občine Ptuj so sklenili z nedeljsko spo
v domu krajanov na Rogoznici.
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Milena Mojzeš, izvršna 
direktorica Term Ptuj

Zbranim v domu je nekaj 

uvodnih domovinskih misli 

namenil predsednik združenja 

borcev za vrednote NOB Ptuj 

Stanislav Lepej. Na pomemb-

nost spoštovanja vrednost NOB 

in na enotnost Slovencev pa je 

v pozdravnem nagovoru opo-

zoril tudi župan MO Ptuj Miran 

Senčar.

Slavnostni govornik Mar-
jan Žnidarič, član sveta Zveze 

združenj borcev za vrednote 

NOB Slovenije, je poudaril, da 

se za drugo svetovno vojno ja-

sno ve, kdo in zakaj jo je zakrivil 

ter kdo je bil zmagovalec in kdo 

poraženec: »V današnjem času, 

po 24 letih samostojne Sloveni-

je, pa se hočejo poraženci te voj-

ne razglašati za zmagovalce. Ko 

letos vsa demokratična svetov-

na javnost praznuje 70-letnico 

konca druge svetovne vojne ter 

zmage nad nacizmom in fašiz-

mom, se človeku nehote vsilju-

je vprašanje, kje smo bili in kaj 

smo počeli Slovenci v tem apo-

kaliptičnem vojnem vrtincu. Se 

je na naših tleh bil osvobodilni 

boj za narodovo ohranitev ali 

državljanska vojna, ali pa smo 

bili priče zgolj boljševistični 

revoluciji in komunističnemu 

ekskluzivizmu ob koncu vojne, 

zakaj je manjši del slovenskega 

naroda videl večjega in nevar-

nejšega sovražnika v brezbo-

žnem komunizmu kot v genoci-

dnem nacizmu in fašizmu ter se 

zatekel v naročje okupatorjev, 

zakaj sta kolaboracionizem in 

narodno izdajstvo edino pri Slo-

vencih še vedno odprta tema, 

medtem ko je vsa demokratična 

Evropa že zdavnaj opredelila 

Srebrna plaketa 90-letni 
Stanislavi Zafoštnik

Na slovesnosti so izročili srebrno 
plaketo zveze združenj borcev za vre-

dnote NOB Slovenije Stanislavi Zafo-
štnik iz Dolene. Čeprav je 2. aprila letos dopolnila 90 let, 
je še vedno miselno vitalna in vneta zagovornica vrednot, 
za katere se je borila že od leta 1941 kot 16-letno dekle, 
kot aktivistka v takratni mladinski organizaciji in kasneje 
v OF v zahodnih Halozah. Z mladinci je zbirala sanitetni 
material, oblačila in hrano za partizanske kurirje in bila 
njihova obveščevalka. Po osvoboditvi pa je kot učiteljica 
službovala na več šolah, tudi v Kidričevem. Bila je med 
ustanoviteljicami Društva prijateljev mladine in dve leti 
tudi predsednica ter pobudnica kurirčkove pošte.

S
Sta

Foto: M. Ozmec

sedmih mesecih letos ustvari-

li za dobrih 25 odstotkov več 

nočitev kot v enakem obdobju 

lani. Obisk kampa je podoben 

lanskemu. Termalni park je v 

tem obdobju obiskalo za 16 

odstotkov več dnevnih kopal-

cev kot v enakem obdobju leta 

2014. Povečan obisk vodnega 

parka se nadaljuje tudi v glavni 

sezoni. Samo julija letos smo 

imeli za več kot 50 % več dnev-

nih kopalcev kot v enakem 

mesecu lani. Povečan obisk 

je posledica lepega vremena, 

adrenalinskega in zabavnega 

vodnega parka z največjim 

sistemom toboganov v Slove-

niji in z največjim toboganom 

(tajfunom), kot tudi vsega 

spremljevalnega dogajanja, s 

katerim obeležujemo 40 let 

Term Ptuj. Že tradicionalno 

pa smo v pomladanskih 

mesecih in v začetku pole-

tja gostili številne športne 

ekipe različnih panog. 

Poleti pa so naši gostje pari 

vseh starosti ter družine. 

Največ nočitev v juliju 

so ustvarili gostje iz Nizo-

zemske, germanskih trgov 

in držav vzhodne Evrope,“ 

je ob 40-letnici Term Ptuj 

povedala izvršna direktorica 
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Kidričevo � Pete počitniške ustvarjalne delavnice

Ustvarjalo je 45 otrok iz celotne občine
Minuli teden je DPD Svoboda Kidričevo v Parku mladosti pripravilo že 5. počitniške ustvarjalne 
delavnice, ki se jih je udeležilo prek 45 otrok iz Kidričevega in bližnje okolice.

Otroci iz občine Kidričevo 

so živahno ustvarjali pod vod-

stvom mentorice, likovne pe-

dagoginje Aleksandre Vido-
vič, ki ni skrivala zadovoljstva: 

»Zelo sem vesela, saj je odziv 

med našimi otroki na letošnjih 

ustvarjalnih delavnicah Svobo-

de še posebej dober; čez te-

den je namreč tukaj vsak dan 

ustvarjalo okoli 30 otrok, bilo 

pa jih je tudi več kot 45. Vesela 

sem, ker je s tem dosežen naš 

cilj, da med počitnicami zvabi-

mo čim več otrok v park in jih 

aktiviramo, kar je vsekakor bolj 

zdravo kot sedenje ob televiziji 

ali računalnikih. Ker je naslov 

letošnjih delavnic Moje Kidri-

čevo, smo pridno ustvarjali 

predvsem na temo Kidričevo 

in otroci.« 

DPD Svoboda je na podla-

gi javnega razpisa od občine 

Kidričevo za realizacijo poči-

tniških delavnic prejelo 100 

evrov. Kot je še dejala Vidovi-

čeva, so ta denar v glavnem 

porabili za nakup likovnega 

materiala ter malice in osvežil-

nih napitkov.

-OM

Foto: M. Ozmec

Udeleženci počitniških ustvarjalnih delavnic so z mentorico Aleksandro Vidovič sredi Parka mladosti 
poslikali tudi osrednji krog.

Foto: Martin Ozmec

Zbrane v domu, ki je včasih nosil ime Slovenskogoriške – Lackove čete, je med drugimi nagovoril 
tudi Marjan Žnidarič, ki je opozoril, da se poraženci druge svetovne vojne poskušajo razglašati za 
zmagovalce.

V haloških, slovenjegoriških in ormoških go-

ricah so klopotce večinoma že postavili, drugod 

jih bodo v prihajajočih dneh. Na Kogu in Sveti-

njah v osrčju ormoških goric jih bodo jutri, na 

prireditvah Dnevi turizma in Pozdrav trgatvi. 

Klopotce bodo postavili (ali pa so jih že) tudi na 

vseh ormoških turističnih kmetijah.

V Halozah se klopotci oglašajo že od aninega 

naprej. Konec julija so ga postavili na Turistič-

no-vinogradniški kmetiji Pungračič v Drenovcu, 

prvi avgustovski konec tedna na kmetiji Korpič 

v Dravcih, minulo soboto pri etnološkem muze-

ju na Gorci. Ob cesti Klopotcev v Malem Okiču 

– Slatini se od začetka avgusta bohotita dva klo-

potca velikana. Včeraj so klopotec postavljali na 

kmetiji Pintarjevih v Velikem Okiču, jutri bo ve-

selo dogajanje ob postavljanju klopotcev še pri 

vinogradništvu in vinarstvu Turčan v Turškem 

Vrhu, na Djočanovi kmetiji v Tržcu in pri cerkvi 

sv. Ane nad Borlom. Pri sv. Ani bodo klopotec po-

stavili člani haloškega društva vinogradnikov in 

sadjarjev. Društvo ima pri romarski cerkvi svoj vi-

nograd, skrbijo tudi za potomko najstarejše vin-

ske trte na svetu, ki raste ob cerkvi. Poleg organi-

ziranih društvenih prireditev bodo klopotce ob 

svojih goricah postavili tudi številni posamezni 

vinogradniki – tako v Slovenskih goricah kot v 

Halozah in Prlekiji. Ta konec tedna jih bodo mno-

žično postavljali tudi v vaseh občine Juršinci.

Minuli konec tedna je klopotec postavilo tudi 

Društvo vinogradnikov Sveta Trojica v Sloven-

skih goricah v vinogradu družine Žel na Vaneti-

ni. Predsednik društva Peter Leopold je ob tem 

povedal: »Pod klopotcem največkrat slišimo har-

moniko in petje vinskih napitnic; tako je v Sveti 

Trojici vsako leto pri enem od trojiških vinogra-

dnikov.“

Klopotec pa so postavili tudi na Ostragovi, na 

najvišjem vrhu občine Sveti Andraž. Ob tej prilo-

žnosti sta predsednica društva Mojca Druzovič 

in županja Darja Vudler podelili še priznanja 

članom za lansko vinsko letino. Vsi obiskovalci 

pa so imeli priložnost poskusiti tudi Andraževo 

vino – vino potomke najstarejše trte na svetu. 
MZ, ML

Foto: TM

Med goricami se sliši pesem klopotcev.

Podravje � Z gričev in goric se oglašajo klopotci

Grozdje zori, 
ko se klopotec oglasi
Po s trto zasajeni in soncem obsijani gričevnati pokrajini, ki se dviga levo in desno nad 
dravsko ravnico, se že oglašajo klopotci. Pesem klopotca iz vinogradov odganja ptice in 
v deželo kliče jesen – čas, ko narava obdari gospodarja.

Milena Mojzeš. V Termah Ptuj 

sledijo svojemu poslanstvu, 

ustvarjanju aktivnih doživetij 

na temelju bogate starorimske 

dediščine okolja in vključeva-

nja lokalnih posebnosti. „Ugo-

dna geografska lega, pristno 

gostoljubje, imidž živahnega 

k a r n e v a l -

skega mesta, sodoben grand 

hotel Primus z ustreznimi 

konferenčnimi in namestitve-

nimi kapacitetami ter razno-

lika doživetja na destinaciji z 

bogato kulturno dediščino so 

pomembni dejavniki, ki orga-

nizatorje (poslovnih) dogod-

kov prepričajo, da 

jih organizirajo na Ptuju. Tudi 

v prihodnje bomo z novimi 

produkti, s stalnim dvigom 

kakovosti storitev in gostoljub-

nim osebjem uresničevali naše 

glavno poslanstvo – ustvarja-

nje zadovoljnih gostov, ki se 

bodo v naše terme in okolje 

radi vračali,“ je še ob jubileju 

povedala Milena Mojzeš.
MG

očutje svojih gostov
letu, uvedli so številne novosti, ob najsodobnejši medicinski podpori 
medicinskimi tretmaji za oblikovanje telesa in naravnim pomlaje-
koraku poudarjajo, da so aktivna destinacija, ki se osredotoča na 

štovanja vrednot NOB

da se poraženci 
za zmagovalce

minsko svečanostjo ob dnevu spoštovanja vrednot NOB na Ptujskem, 

k a r n e v a l - kov prepričajo, da radi vračali,“ je še ob jubileju 

povedala Milena Mojzeš.
MG

Foto: Črtomir Goznik

V Termah Ptuj so zadovoljni z letošnjim obiskom kopalcev in s številom stacionarnih gostov.

njuno mesto, tako v nacionalni 

kot svetovni zgodovini?«

Zgodovina je svojo 
sodbo že dala …

Kot je še dejal Žnidarič, smo 

Slovenci ob koncu vojne enako-

pravno sedeli za mizo zmago-

valcev, kar je moralni kapital, 

ki smo si ga prislužili s svojim 

neprecenljivim prispevkom in 

žrtvami k skupni zmagi proti-

hitlerjevske koalicije in ga ne 

smemo zapravljati z nepotreb-

nimi političnimi razprtijami 

znotraj slovenske družbe: »Brez 

partizanskega osvobodilnega 

boja bi malo Slovencev dočaka-

lo maj 1945 na svojih domovih. 

Na dosežkih osvobodilnega boja 

v letih 1941–1945 v znatni meri 

temelji tudi današnja slovenska 

državnost.«

Dobro obiskano prireditev so 

s kulturnim programom oboga-

tili moški pevski zbor KD Rogo-

znica in folklorna skupina KD 

Rogoznica. Dan pred slovesno-

stjo so delegacije ptujske borče-

vske organizacije položile vence 

k spominskim obeležjem na 

ptujskem območju, po končani 

slovesnosti pa so venec položili 

še na dom krajanov v Rogoznici.

M. Ozmec
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Zdravstveni nasveti

V čem je lekarna 
drugačna od trgovine?

»Čeprav smo zasebni lekarnarji registrirani kot trgovinska dejavnost, 
lekarna opraviči svoje ime le, kadar lekarnar prepozna težave vsakega 
posameznika in mu svetuje izdelke, ki so prav zanj najprimernejši. Se-
veda ga po potrebi napoti tudi k zdravniku. To pomeni, da lekarnar ne 
uporablja samo znanja o izdelkih, ki jih ima na policah, ampak aktivno 
vključi še razumevanje fi ziologije in patofi ziologije človeka. Ravno zato 
smo za izdajo zdravil magistri farmacije morali končati večletni študij in 
ga dopolniti še z mnogimi dodatnimi izobraževanji. Dober farmacevt se 
mora vseživljenjsko izobraževati, mora biti sposoben ločiti zavajajoče 
reklame od verodostojnih informacij in »stati« za izdelki, ki bodo ljudem 
dejansko v pomoč. Merilo za izbor nikoli ne bi smel biti lasten zaslužek.«

Na receptu, ki ga predpiše zdravnik, so vsi podatki. Navedeno 
je ime zdravila, količina in doziranje. Zakaj so torej za lekarniškim 
pultom magistri farmacije in ne zgolj pismeni ljudje?

»Razlogov je več. Prvi je gotovo farmacevtovo osebno pojasnilo o 
načinu jemanja. Ob zapisovanju doziranja na etikete, ki jih nalepimo na 
originalne škatlice, razlagamo, kdaj in na kak način se zdravilo zaužije. 
Pomembna vloga farmacevta je, da pred izdajo zdravila bolniku vsebin-
sko kontrolira recept, kar vključuje na primer preverbo doz za določeno 
starost oziroma težo. Prav tako ne smemo spregledati, kadar je navodi-
lo na receptu drugačno od navodila, ki je priloženo k zdravilu. Večkrat 
opozorimo tudi na težave, ki jih lahko bolnik pričakuje zaradi zdravila ali 
zaradi kombinacije zdravil, oziroma zdravil in hrane. Kadar je predpisan 
več kot en izdelek, pogledamo, da izdelki morda niso podvojeni in to še 
posebej takrat, ko prihajajo recepti iz različnih ambulant in ustanov. Pod-
vojenosti na prvi pogled ni lahko opaziti, saj se zdravila zaradi proizvajal-
ca pogosto razlikujejo v imenu, medtem ko je aktivna učinkovina enaka. 
Lahko pa vsebujejo celo različne substance, mehanizem delovanja pa je 
po enakem principu.

Druge naloge farmacevta obsegajo še druga preverjanja, na primer 
v zvezi z datumi. Takó je obdobje, v katerem lahko predpisano zdravi-
lo v lekarni dobite, omejeno na maksimalno en mesec. To obdobje je 
krajše pri antibiotičnem zdravljenju in tudi pri tistih zdravilih, kjer je treba 
oddati receptni obrazec in njegovo kopijo. Da zadostimo takim in po-
dobnim predpisom, v nekaterih situacijah sprašujemo tudi po osebnih 
dokumentih.

Vsa preverjanja opravimo v tako kratkem času, da obiskovalec v glav-
nem opazi le komentarje posameznih faz ali ko se kje kaj zatakne. Seve-
da je za tako delo potrebne tudi nekaj kilometrine.«

Kako in ali sploh sodelujete z zdravniki?
»Z zdravniki pogosto stopimo v stik, vendar najmanjkrat zaradi slabe 

berljivosti zapisanega na receptu, saj je v zadnjem času večina receptov 
natisnjenih. Preverjamo pomisleke zaradi doz posameznih zdravil ali za-
radi kombinacij zdravil pri enem bolniku. Zelo redko se dogovorimo tudi 
za spremembo terapije. 

Do postavljanja vprašanj lahko privede uporaba zdravila za zdravlje-
nje na področju, ki ni navedeno v navodilih, in neobičajno doziranje. Po-
gosta so tudi opozarjanja na pravila Zavoda za zdravstveno zavarovanje. 
Ta se seveda neprestano spreminjajo. Iz prve roke obveščamo o trenu-
tnem pomanjkanju ali ukinitvi zdravila, dajemo informacije o doplačilih ... 
O vsem tem tečejo vsakodnevni, predvsem telefonski kontakti.

Družimo se tudi na strokovnih srečanjih, kjer lahko skupaj obdelamo 
posamezne teme in se tako izognemo morebitnim kasnejšim nespora-
zumom.«

Zdravstveni domovi, zasebne ordinacije in bolnišnice se prito-
žujejo, da težko shajajo z denarjem, ki je namenjen zagotavljanju 
dejavnosti. Ste lekarne v drugačnem položaju?

»Za razumevanje fi nančnega položaja lekarn je treba najprej vedeti, 
da se cene zdravil na recept določajo izven lekarn in nanje nimamo prav 
nobenega vpliva. Plačani smo po točkah za storitev izdaje zdravil na 
recept in nam je pravzaprav bolje, če so zdravila cenejša, saj tako zanje 
zalagamo manj denarja. Tudi vrednost točke ne določamo sami, ampak 
jo sporoča Zavod za zdravstveno zavarovanje. Njena vrednost je pove-
zana s sredstvi, ki so bila za lekarništvo predvidena na letnem nivoju. Če 
je storitev glede na razpoložljiva sredstva v nekem obdobju preveč, se 
vrednost točke enostavno zniža. Najlažje bi to pojasnila takole: število 
predpisanih receptov za zdravila in število receptov za magistralne izdel-
ke, ki so prilagojeni potrebam posameznika in jih zato sami pripravimo v 
lekarni, je največkrat višje od planov plačnika (ZZZS), denar pa je ome-
jen. Roko na srce, to v zdravstveni sferi ni izjemen dogodek.

Zavod za zdravstveno zavarovanje je tudi tisti, ki preverja, ali so vsi 
postopki, cene in količine predpisanih zdravil v skladu s pravili stroke in z 
njihovimi navodili. Kontrole potekajo občasno in zajemajo celotno pot od 
predpisa recepta do končnega uporabnika.

Približno enako dogajanje v cenovni politiki je tudi pri zdravilih, ki niso 
vezana na recept. Lekarna sama ima na končno vrednost zelo omejen 
vpliv.

Za delo z zdravili smo tudi lekarne vsako leto manj plačane, vendar 
mislim, da se dandanes nikjer ne cedita med in mleko. Tako se je povsod 
treba bolj racionalno organizirati. Odkar so lekarništvo uradno vzeli iz 
zdravstvene dejavnosti in ga prenesli v trgovino, se moramo za svoje 
obiskovalce pač še bolj potruditi. To zahteva zavzetost vseh, nagrado 
pa predstavljajo zadovoljni obiskovalci, ki se vračajo, in dober glas, ki 
prehaja lokalne okvire.«

V lekarništvu se že nekaj časa napoveduje nov zakon. Kakšne 
spremembe bi si želeli?

»Največja težava je sedanja neenakost med lekarnami. V isti dejav-
nosti, za katero veljajo enaki postopki in predpisi, smo v tem trenutku na 
primer tudi različno obdavčeni. To bi vsekakor najprej izenačila. Izenačila 
bi tudi možnost za odpiranje novih lokacij za vse lekarne. Sem za zdravo 
konkurenco, kjer ob enakih pogojih šteje predvsem kakovost storitev.«

Ur

Dirofilarioza ali srčna gli-

stavost je parazitarna bolezen 

predvsem psov in je prisotna 

pri nas v obmorskih krajih 

oziroma na območju celotne 

primorske že vrsto let. Zelo je 

razširjena tudi v hrvaškem pri-

morju, v Italiji (Padska nižina) 

in širše po Evropi. Kot zanimi-

vost naj napišem, da bolezen 

poznajo v Ameriki že od leta 

1845, ko je bila prvič opisana. 

Bolezen se počasi širi tudi v 

notranjost, saj živimo v času 

migracij prebivalstva v obmor-

ske kraje v času dopustov in ob 

koncih tedna. Pri tem sodeluje-

jo tudi psi kot hišni ljubljenčki, 

ki potujejo s svojimi družinami 

in so na tak način izpostavljeni 

okužbi, ki jo kasneje prinesejo 

tudi v domače kraje v notranjo-

sti. Najboljši pogoji za razvoj 

bolezni in njeno širjenje so pri 

temperaturah okolja nad 25 

stopinj in to je tudi eden od ra-

zlogov, da se bolezen pojavlja 

predvsem v toplih obmorskih 

krajih.

Dirofilaria immitis, imeno-

vana tudi srčna glista, je para-

zit, ki najpogosteje prizadene 

pse, dihurje in redkeje mačke. 

Parazit potrebuje za svoj razvoj 

vmesnega gostitelja, ki je v tem 

primeru komar. Komarji so v 

bistvu glavni krivci za širjenje 

bolezni. Več kot 30 različnih 

vrst komarjev lahko prenaša 

omenjeno bolezen. Odrasel 

parazit živi v svojem gostitelju 

v desni polovici srca in večjih 

žilah, ki povezujejo pljuča in 

srce. V kri izloča drobne ličin-

ke, ki jih imenujemo mikrofi-

larije. Komar se okuži, ko piči 

okuženega psa in sesa njegovo 

kri, v kateri so mikrofilarije. V 

komarju se v 14 dneh iz mikro-

filarij razvijejo večje larve in 

migrirajo v komarjeva usta. Ko 

tak komar piči naslednjega psa, 

ga tako okuži, saj vnese povzro-

čitelja bolezni direktno vanj 

skozi kožo. Larve ne vdrejo ta-

koj v krvni obtok živali, temveč 

ostanejo v podkožju vsaj 4 do 6 

tednov, lahko tudi dalj. Čas, ko 

vdrejo larve iz podkožja v krv-

ni obtok in se naselijo v srcu 

in večjih žilah, je lahko nekaj 

mesecev. Celoten razvoj para-

zita od takrat, ko komar piči 

psa, do odraslega parazita, ki je 

naseljen v srcu in reproducira 

mikrofilarije v krvni obtok, je v 

povprečju od 7 do 9 mesecev.

Klinična slika bolezni je 

zelo težko prepoznavna, saj 

so klinični znaki nespecifični. 

Okuženi psi lahko imajo pove-

čano telesno temperaturo, so 

apatični, težko dihajo, pogosto 

drgetajo, zelo hitro se utrudijo, 

kašljajo, postajajo slabokrvni, 

začnejo izgubljati telesno težo. 

Če je žival močno okužena, lah-

ko pride do zamašitve vitalnih 

srčnih krvnih žil in smrti živali. 

Omenjeni klinični znaki so ne-

tipični in so lahko prisotni tudi 

pri živalih, ki so srčni bolniki, 

pri erlihiozi, pri virotičnih ali 

kako drugače bolnih živalih, 

tako da lahko spregledamo 

osnovno bolezen. Še posebej 

problematično je to, da so kli-

nični znaki odvisni od stadija 

bolezni in se razvijajo oziroma 

stopnjujejo zelo počasi, kar 

pomeni, da jih zlahka spregle-

damo. Povsem normalno je, 

da v vročih poletnih mesecih 

otožnost živali in njeno nepri-

pravljenost za igro povežemo 

s poletno vročino, čeprav je 

lahko vzrok spremenjenemu 

obnašanju kužka dirofilarija.

Nadaljevanje prihodnjič
Emil Senčar, dr. vet. med.

Tačke in repki

Dirofilarioza ali srčna glistavost pri psih – I. del
Smo sredi poletja in obilica vprašanj lastnikov psov se nanaša na srčno glistavost: kako jo kužek lahko dobi, kako se lahko 
zavarujemo pred okužbo, kako se bolezen zdravi itd. Ker gre za zahrbtno in nevarno bolezen, katere preventiva pa je zelo eno-
stavna, in ker je prav v tem letnem času največja možnost okužbe našega psa, bom detajlno opisal bolezensko problematiko.

Foto: osebni arhiv

Vprašanja v zvezi z nego in 
zdravjem hišnih ljubljenčkov 
pošljite na naslov: 
nabiralnik@radio-tednik.si 
ali po pošti na: Uredništvo 
Štajerskega tednika, 
Osojnikova cesta 3, 2250 
Ptuj, za Tačke in repke.

Foto: Črtomir Goznik

Emil Senčar, dr. vet. med.

O javn i podobi Toma Cruisa si 
lahko mislimo, kar hočemo, zlasti 
o domnevnem skakanju na kavču v 
oddaji Oprah (ki se v resnici ni ni-
koli zgodilo), in še bolj o njegovi go-
reči pripadnosti scientologiji, toda 
dejstvo je, da bi kljub temu težko 
našli kakšen njegov fi lm ali vlogo, 
za katero bi lahko rekli, da je slaba, 
dolgočasna, nezanimiva ali zanič. 
Raznovrstnost njegove fi lmske 
kariere je namreč bogata z uspe-
šnim spogledovanjem z različnimi 
žanri in verodostojnimi dramskimi 
vlogami. Kljub dokazanemu široke-
mu razponu svojih igralskih veščin 
se je po izkušnji s Stanleyjem Ku-
brickom (Široko zaprte oči, 1998) 
odločil, da bo snemal le še akcijske 
in lahkotne fi lme. Osredotočenost 
na hitro fi lmsko prehrano in status 
akcijskega junaka je bila torej za-
vestna odpoved drugim možnostim 
in ne le izhod v sili, ker ne bi znal 
početi česa drugega.

Da mu je v tej odločitvi kljub ob-
časnim oviram vseeno uspelo, do-
kazuje navsezadnje tudi zadnji fi lm 
iz serije Nemogoča misija. V letu 

2015, ko velikih bankabilnih zvezd 
ni več (niti Schwarzenegger kot 
Terminator ne pritegne več), Tom 
Cruise ostaja edini pravi zvezdnik v 
hollywoodski puščavi računalniško 
ustvarjenih junakov in prizorov.

Toda prav zaradi tega je njegova 
bitka toliko težja, saj mora iz fi lma 
v fi lm dokazovati, da še vedno ve, 
zna in zmore. Zato je toliko bolj 
presenetljivo, da je peti del Misije 
nemogoče nekakšen korak nazaj k 
osnovam prvega fi lma in celo sta-
re serije, na kateri franšiza temelji. 

Medtem ko je bil četrti del prijetna 
osvežitev in pogumen korak naprej 
k trendom sodobnih akciad, se 
peti del kljub nekaj dih jemajočim 
akcijskim prizorom zdi kar neko-
liko omleden, počasen, ponekod 
razvlečen, že skoraj malce na 
meji dolgčasa. V tokratni narativ-
no precej umirjeni zgodbi napetost 
uspešno gradi le znameniti napev 
v vseh možnih glasbenih oblikah, 
ki ga avtorji izmolzejo do zadnje 
kaplje.

Scenarij Christopherja McQuar-
rieja je namreč kljub zgodbi o glo-
balni nevarnosti precej neizrazit v 
smislu, da bolj ali manj gledamo 
le skupino ljudi, ki se pogovarja-
jo med seboj. Kljub temu fi lm kot 
celota nekako še deluje, če si ga 
ogledamo doma na deževen dan, 
ni pa to fi lm, ki bi v kinu dal fi lmsko 
doživetje, ki pusti pečat, zlasti ne v 
luči svojega fantastičnega predho-

dnika, Protokola duh.
Čeprav naj bi franšiza govorila o 

skupini izurjenih vohunov, je jasno, 
da gre le za Toma Cruisa, ki znova 
dokazuje, da je nadčlovek, zmožen 
vsega, tudi v resnici, saj je tista dva 
divja akcijska prizora odigral kar 
sam, brez kaskaderjev. Čeprav se 
to zdi utrujajoče, pa Tomu vendarle 
moramo priznati, da je v svoji misiji 
nemogoče (obdržati status super-
zvezdnika iz krvi in mesa v digital-
ni sedanjosti) le uspel toliko, da je 
preživel vsaj do naslednjega fi lma. 
Kot vse kaže, bo to kar Top Gun 2.

Matej Frece

Filmski kotiček

Misija nemogoče: 
Odpadniška nacija

Mission Impossi-
ble: Rogue Nation
Igrajo:Tom Cruise, Jeremy 
Renner, Simon Pegg, 
Ving Rhames, Rebecca 
Ferguson, Alec Baldwin, 
Sean Harris, America 
Olivo, Hermione Corfield.
Režija: Christopher 
McQuarrie.
Scenarij: Christopher 
McQuarrie in Bruce 
Geller.
Žanr: vohunski, akcijski.
Dolžina: 131 minut.
Leto: 2015.
Država: ZDA.

V kinocentr ih Cineplexx



ki jo je izdalo ob svoji 120-le-

tnici, da bi lahko razpolagali 

vsaj z verodostojnimi podatki. 

Le kje so označevalne table in 

napisi, o katerih na Ptuju že 

toliko let govorimo in pišemo. 

Odprtih polj je še veliko, mesto 

zaradi tega predvsem izgublja. 

V nebo vpijoč problem je tudi 

fasada na objektu vinskega hra-

ma, kamor letno vstopi več kot 

10.000 obiskovalcev, pa se me-

sto tako ponaša v vinsko prete-

klostjo in tradicijo ter najnovej-

šimi vinskimi dosežki. V vsaki 

mestni ulici je nekaj podobnih 

cvetk. Večino bi bilo mogoče 

odpraviti že z nekaj sto evri. 

Za to pa imamo odgovorne la-

V teh dneh naj bi predstav-

niki Turistične zveze Slovenije 

v okviru projekta Moja dežela 

– lepa in gostoljubna ocenili 

staro mestno jedro. Razen ob-

novljenega Mestnega trga, ki je 

letos dobil tudi vinsko trto, in 

za vzorec novih korit na Prešer-

novi ulici, ki predvsem razbur-

jajo, nekih presežkov mesto ne 

bo moglo predstaviti. Lepo bi 

bilo izvedeti, koliko je stroka 

pri izbiri novih korit upošteva-

la zgodovinsko dediščino, ker 

si standardne komunalne opre-

me ne more privoščiti.

Kozmetični popravki, kot 

ureditev gred pri tržnici, so 

veliko premalo, da bi lahko 

bili zadovoljni, čeprav na drugi 

strani ne manjka poletnega do-

gajanja. Žal pa so dnevi po ptuj-

ski poletni noči bolj ali manj 

brez dogajanja. Ptujski poletni 

koledar bi morali tako zapolni-

ti, da bi vsak poletni dan vabila 

vsaj ena od mestnih prireditev. 

Ptuj še vedno nima vodometa, 

dve pipi na mestni tržnici, za 

kateri skorajda ne ve nihče, sta 

premalo, da bi bili obiskovalci 

v teh vročih dneh lahko zado-

voljni. Voda ob kavarni Evropa 

ni pitna. Vodomet ali mestni 

vodnjak v Prešernovi, ki ni 

bil nikoli dokončan, je v pre-

teklosti imel vsaj pipo, danes 

pa še tega ne več. Premalo je 

tudi klopi v mestu. Načrtovalci 

mestnega dogajanja pa bodo 

morali tudi krepko razmisli-

ti o bodoči mestni poti, ki bo 

s parkirišča na Bregu vodila 

skozi Jadransko ulico na Pre-

šernovo in na ptujski grad. Le 

kaj jim bodo pokazali, saj na 

tej poti razen MuziKafeja ni 

nobene trgovine s spominki 

oz. kakšne podobne prodajal-

ne. O fasadah in zapuščenih 

objektih oz. lokalih pa sploh 

ni vredno izgubljati besed. V 

teh dneh pa ni bilo nobenega 

veljaka, ki bi ponovno opozo-

ril na zaprte WC-je na ptujski 

avtobusni postaji, kar postaja 

že folklora zadnjih nekaj let. 

Kako je mogoče, da avtobusna 

postaja sploh funkcionira, če 

nima teh prostorov. Na sploh 

pa bo mesto letos ocenjevalce 

pričakalo z veliko manj cvetja 

kot v prejšnjih letih. TD Ptuj, ki 

je vsako leto poskrbelo za do-

datno mestno ocvetličenje, je 

bilo letos tudi ob to možnost. 

V mestu ob Dravi je bila eni 

od najstarejših turističnih dru-

štvenih organizacij „odvzeta“ 

skorajda vsa dejavnost, poveza-

na z mestom in njegovo lepšo 

urejenostjo. Če drugo ne bi za 

nekatere, ki ga ne poznajo, ki 

ne vedo ničesar o njegovem 

prispevku v mestu v preteklo-

sti, vzeli vsaj v roke brošuro, 

Foto: Črtomir Goznik

Cvetlične grede ob tržnici

Nagradno turistično vprašanje
KDAJ SO SE ODPRLE PTUJSKE TOPLICE?

 _________________________________________________

Ime in priimek: ____________________________________

Naslov: ___________________________________

Davčna številka:  __ __ __ __ __ __ __ __ __ __

Nagradno turistično vprašanje

Sklepno festivalsko dogajanje; urejenost mestnega jedra
Od ptujskih poletnih festivalov je v tem trenutku še aktiven TerasaFest, ki bo vrhunec dogajanja doživel ta konec tedna. Prihodnji teden, od četrtka do nedelje, bo Ptuj živel po rim-
sko s spektaklom poletja na Ptuju, VIII. rimskimi igrami s taborom pri I. Mitreju, sledila bosta 46. Festival narodno-zabavne glasbe Slovenije Ptuj (26. in 28. avgusta), vmes pa se bo 
pričel že tudi letošnji festival Dnevi poezije in vina. Folklorni kimavčevi dnevi pa bodo potekali od 2. do 5. septembra.

�

stnike, mar ne, in odgovorno 

oblast, ki jih mora spomniti, kaj 

je njihova odgovornost. 

Nagrado za pravilen odgo-

vor na predzadnje Nagradno 

turistično vprašanje, spraševali 

smo, kako se imenuje septem-

brski ptujski folklorni festival, 

Folklorni kimavčevi dnevi, bo 

prejel Marjan Kolar, Tržec 4 
a, Videm. Danes sprašujemo, 

kdaj so se odprle ptujske to-

plice, predhodnice Term Ptuj. 

Nagrada za pravilen odgovor 

sta vstopnici za kopanje v Ter-

mah Ptuj. Odgovore pričaku-

jemo v uredništvu Štajerskega 

tednika, Osojnikova 3, do 25. 

avgusta.
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Prispela sva že ob peti uri 

zjutraj, a je vrvež na postaji dal 

vedeti, da tu nihče več ne spi. 

Bila sva precej izven centra in 

le s težavo sva z najinim šibkim 

znanjem perzijščine končno 

našla javni prevoz do bivališča, 

ki ga nisva niti rezervirala. Ta-

ksistov je seveda spet mrgole-

lo, a kaj, ko noben ne zna črh-

niti nobene druge angleške be-

sedice razen 'Hej, mister'. Omi-

slila sva si še en hostel, ki je bil 

spet starodavni arhitekturni 

presežek, s klasično restavra-

cijo na sredi, strmimi kamni-

timi stopnicami in kamnitimi 

sobami s pisanimi mozaiki na 

oknih, kjer niti dve sobi nista 

bili enaki. Zgradba je bila zares 

ogromna, že takoj zjutraj pa sva 

naletela na nekega posebneža 

s Poljske, ki naju je zabaval z 

njegovimi popotniškimi zgod-

bicami. Zgodilo se mu je že 

ogromno nekih neprijetnosti 

in na koncu smo vedno znova 

ugotovili, da si je bil za vse kriv 

čisto sam. Na oko je spominjal 

ne enega od junakov risanke 

Lolek in Bolek. Odpravljal se je 

nekam na podeželje in spet je 

bilo pričakovati neko pripetijo.

V Shirazu je ogromno za-

nimivosti, ki sva si jih kljub 

skromno odmerjenemu času 

hotela ogledati. Vrtovi poma-

rančnih nasadov s pomenlji-

vim imenom Naranjestan so 

bili zelo vabljivi, v enem najsta-

rejših bazarjev stare Perzije sva 

se namenila poiskat spominske 

magnetke, za zvečer pa sva si 

prihranila obiske mošej, da jih 

vidiva pod različnimi barvami. 

V večjih mestih sva imela ve-

dno veliko oboževalcev, ki so 

prihajali do naju in bi se radi 

pogovarjali. Velikokrat so nama 

kaj pomagali, naju kam peljali 

ali naredili kakšno uslugo. Tudi 

zdaj sva naletela na mladeniča, 

ki je bil sicer s svojo angleščino 

dokaj reven, naju je pa peljal v 

Naranjestan ter razkazal bazar. 

Rože in vrtovi pomarančnih 

dreves zares dajo svoj pečat 

sredi puščavskega okolja, če pa 

k temu prištejemo še kakšno 

palačo, ki zmeraj spada zraven, 

pa dobimo čudovito kuliso, 

Foto: Dani Zorko

Vrtovi s palačo Naranjestan
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Piše: Dani Zorko � Perzija / Iran (17.)

V mestu vrtov in cvetja
Shiraz imenujejo tudi mesto vrtov in cvetja, predstavlja pa tudi perzijsko kulturno središče, saj sta se tu 
rodila dva od štirih najpomembnejših iranskih pesnikov, Hafez in Saadi. V mestu je res ogromno botaničnih 
vrtov, okrašenih z nam dobro znanimi mačehami, nemalo pa sem bil presenečen, ko mi je eno naključno de-
kle povedalo, da je Shiraz tudi vinska prestolnica države. Hja, ker vina tako ali tako nisi mogel dobiti nikjer, 
mi je to kaj malo pomagalo …

Foto: Dani Zorko

Grobnica Shah-e-Cheragh zvečer

Popaziti boste mo-
rali pri skupinskih 

opravilih. Dejstvo je, da vam bodo 
drugi ljudje ogledalo. Sodelovanje bo 
nekaj, kjer se boste pilili in spoznali 
svojo pravo pot. Poslovni uspehi se 
bodo stopnjevali in nekaj previdnosti 
ne bo odveč za tiste, ki so rojeni mar-
ca. V ljubezni bo barka mirno plula.

Označevalo vas bo delo 
in delavne obveznosti. 

Popaziti boste morali, da bodo vaše 
misli svetle. Zdi se, da prihaja za 
vas obdobje povečane romantike, 
skladnosti in potrebe po harmoniji. 
Zvezdni utrinki bodo vir navdiha 
in imeli boste svojo muzo. Koristne 
učinke bo imelo gibanje. 

Sprejeti boste morali 
dodatno odgovornost. 

Spremljal vas bo notranji nemir. 
Glede na to, da je avgust poletni me-
sec, bi bilo modro, da se odpravite na 
krajši oddih. Privlačile vas bodo vse 
tiste dejavnosti, ki nekoliko odstopa-
jo. Pred vami je teden, ko boste znali 
reči bobu bob.

Mlada Luna vam 
bo podarila ogromno 

notranje moči in volje. Jasno je, da 
boste tako lažje kos zastavljenim 
nalogam. Službene obveznosti ki 
prinašajo neko odločnost. Vsekakor 
bo modro, da boste prisluhnili glasu 
svojega srca. Ljubezenska sreča se 
nasmiha najpogumnejšim. 

Pozitivne učinke 
boste doživeli doma 

in v okrilju svojega doma. Po zvez-
dnih namigih bo pred vami mnogo 
prijetnosti v ljubezni. Dejstvo je, da 
bo pogovor tisti, ki bo prinesel neko 
blagostanje. Zadeve se bodo obrnile 
v vašo korist. Resnica pa je, da ne 
boste smeli spregledati smerokazov. 

Vaša zaupnica in uči-
teljica bo narava. Po 

temeljiti analizi boste ugotovil, da 
ste na pravi poti. Na delovnem me-
stu se bo treba prilagajati in enkrat 
vam bo to bolj in drugič manj uspe-
lo. Ugoden čas je za fi nance. Prav 
možno je, da se boste odpravili po 
nakupih. Iz majhnega raste veliko.

Vaši zastavljeni cilji se 
bodo nekoliko spreme-

nili. Na morebitne probleme boste 
morali pogledati iz drugega zornega 
kota. Pred vami je čas, ko se bodo 
zadeve obračale v vašo korist. Močno 
bo izstopala resnost in povečana od-
govornost. Fizična energija vam bo 
nekoliko nihala.

Poglobili se boste v svet 
skrivnosti. Jasno je, da 

se bodo zadeve zasukale v vašo ko-
rist. Pomembno bo, da se odločno 
soočite s tistim, kar ste odlašali. Bli-
zu vam bodo znanja iz duhovnosti 
in ezoteričnih zakonitosti. Ne smete 
spregledati smerokazov in morebi-
tnih opozoril. 

Sledili boste osebni le-
gendi. Prijateljevi na-

migi vam bodo okrepili zaupanje. 
Čas bo namenjen odkrivanju novih 
obzorij in priložnosti. V ljubezni vas 
bo spremljala magnetična energija 
in tako se bodo stvari uredile v vašo 
korist. Tisto, česar ne boste mogli po-
vedati na glas, si zapišite. 

Obdobje bo prineslo 
mnogo resnosti, skla-

dnosti in doslednosti na delovnem 
mestu. Vrhove usode boste osvajali 
na počasen in temeljit način. Pod-
laga bo skalnata in morebitne ovire 
bodo šola prihodnosti. Sreča v lju-
bezni se bo lesketala na prijeten in 
romantičen način. Sprostite se!

Odprle se vam bodo 
nove poti in priložno-

sti. Toda vseeno boste morali biti 
nekoliko bolj previdni in se zadev 
lotili iz prave strani. Resnica bo, da 
dogodkov ne boste smeli prehitevati. 
Prosti čas bo priložnost za sprostitev. 
V tem tednu boste močno povezani 
s tujino!

Zapluli boste po nekoli-
ko bolj mirnem morju. 

Zadeve se bodo postopoma uredile 
v vašo korist. Spremljala vas bo no-
tranja moč. Čas bo ugoden, da bo-
ste naredili zaključke. Kajti tako se 
vam odpirajo nova obzorja resnice. 
Pričakovati je premik v pogledu ve-
čje vsote denarja! 
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drugi sicer malo čudno gledali, 

a se niso pustili motiti pri moli-

tvi in poljubljanju zaprte kamre 

njihovega kralja. Ampak kako je 

to od znotraj okrašeno! Vse je 

v keramiki ali majhnih koščkih 

stekla in sploh ne moreš loči-

ti, kaj je pravo srebro ali zlato, 

ker se preprosto vse sveti. In 

tja lahko pride praktično vsak 

moški. Prostori okrog trga so 

razdeljeni v muzeje, najbolj pa 

me je presenetilo, da imajo šiiti 

tukaj tudi posebne svetovalce, 

ki svetujejo ljudem z različnimi 

težavami v življenju. Kar koli 

te tare, za vse dobiš odgovor 

tukaj. In to nama je upravnik 

razlagal smrtno resno.

Ko smo se poslovili, sva se 

tam še malo potikala naokrog. 

Seveda so naju zasrbeli prsti 

in sva naredila nekaj fotogra-

fij, a vrli upravnik nama je po-

zabil povedati, da je to tukaj 

prepovedano. Sicer bi se tega 

lahko spomnila tudi sama, a 

to sva ugotovila šele, ko so 

proti nama prihrumeli starejši 

možje, na videz zelo zagreti in 

našpičeni verniki, ki so nama 

kratko-malo pokazali pot ven. 

A naslednji večer sva bila bolje 

pripravljena že nazaj.

kjer bi ugajalo imeti kakšen 

vikend. Najin prijatelj s pre-

senetljivo zahodnjaškim ime-

nom Martin naju je seznanil 

tudi z upravnikom, ki pa tudi 

ni znal niti besedice angleško, 

pa nama je takoj pripravil tra-

dicionalni čaj. Na bazarju sva le 

s težavo našla najine magnetke 

in spet sva se prepričala, da 

Iranci nikakor niso barantači, 

ampak dokaj pošteno nastavijo 

ceno, tudi za tujce.

Zvečer sva si šla ogledat mo-

šejo Kralja luči ali po njihovo 

'Shah-e-Cheragh'. Gre v bistvu 

za mavzolej in romarski kom-

pleks z dvema grobnicama 

bratov Imama Alija, ki ga na 

sredi krasi ogromen trg z vo-

dnjakom. Na vstopu policija 

preverja obiskovalce, in ko sva 

prišla midva, naju je en poli-

cist ločil od drugih ter naju 

nekam peljal. Nisva vedela, kaj 

sva zagrešila, vse je bilo čudno. 

A možak naju je peljal k uprav-

niku kompleksa, ki naju je lepo 

posedel in postregel. Tega pa 

še res nisem doživel. Več kot 

eno uro sva bila njegova gosta, 

pogovarjali smo se vse mogoče 

prepovedane stvari, na koncu 

pa sva se morala vpisati še v ča-

stno knjigo gostov. Res zanimiv 

pristop. Ker je imel čas, naju je 

peljal še v grobnici, kjer so naju 

Foto: Dani Zorko

Vrvež pri kosilu v najinem bivališču
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Poletni spektakel na 
Ptuju, kot organizatorji 
predstavljajo Rimske 
igre, ne sme stati več kot 
20.000 evrov, od tega jih 
bo 4.000 prispevala MO 
Ptuj. Veliko jim pomagajo 
tudi v podjetju Javne 
službe Ptuj. Andrej Klasinc 
pravi, da si večino denarja 
zaslužijo sami, že med 
letom nastopajo doma in 
v tujini, izdelujejo oljenke, 
medaljone,… V prihodnje 
želijo biti še bolj tržno 
naravnani. Največji strošek 
predstavlja hrana, saj 
morajo za svoje Rimljane 
zagotoviti več kot 3000 
obrokov in tudi pijačo.

Ptuj � VIII. Rimske igre

Ptuj ima največjo rimsko vojsko in ljudstvo Rima
Poetovio je bil pred 2000 leti mogočno mesto. Zgodbo uspešnega rimskega obdobja na območju Ptuja je pred osmimi leti pričelo obujati društvo za rimsko zgodo-
vino in kulturo Ptuja – Poetovio LXIX. Po zaslugi društva, članov iz več kot 40 društev, ki so to zgodbo vzeli za svojo, bo mesto lahko pozdravilo že VIII. Rimske igre z 
več kot 800 Rimljani iz šestih držav, Italije, Avstrije, Poljske, Hrvaške, Srbije ter Bosne in Hercegovine. Ptuj ima že v tem trenutku največjo rimsko vojsko in ljudstvo 
Rima, poudarja Andrej Klasinc.

w w w. t e d n i k . s i                       t e d n i k @ t e d n i k . s i

Se želite naučiti kuhati? 

Morda le dobiti kakšno 
kuharsko idejo? 

Prijavite se v brezplačno KUHARSKO PREO-
BRAZBO! S pomočjo priznanega kuharja Vlada 
Pignarja se boste v dveh mesecih izpopolnili v 
kuharskem znanju, pridobili dragocene izku-
šnje in kak  nov zanimiv recept. 

V KUHARSKO PREOBRAZBO se prijavite z 
izpolnjenim obrazcem, ki ga pošljete na Radio 
Tednik Ptuj, d.o.o., Osojnikova cesta 3, Ptuj, 
ali pošljete elektronsko sporočilo na natalija.
skrinjar@radio-tedni.si. Vaše prijave spreje-
mamo do ponedeljka, 24. avgusta. 

Kuharska preobrazba
Ime in priimek: __________________________

Naslov, kraj: ____________________________

Starost: _____

Telefonska številka: ______________________

Elektronska pošta: _______________________

Zakaj ste se prijavili v kuharsko preobrazbo?

_____________________________________
_____________________________________
_____________________________________
_____________________________________
_____________________________________

���������	�
�

Izbrane kandidate bomo izboru obvestili telefonsko.

Pridobljene osebne podatke prijavljenih ne bomo posredovali tretji osebi in so namenjeni zgolj izbiri kandidatov, ki bodo sodelovali pri preobrazbi.

Foto: Črtomir Goznik

Andrej Klasinc, predsednik društva za rimsko zgodovino in kultu-
ro Ptuja: „Več kot 800 udeležencev iz šestih držav bo predstavilo 
življenje in običaje v starem Rimu. V društvu že osem let pripra-
vljamo eno največjih predstavitev rimskega obdobja v tem delu 
Evrope, obujamo več kot 2000-letne zgodbe in zgodovino našega 
lepega mesta.“

Že v tem trenutku društvo 

razpolaga z več kot 1300 rim-

skimi kostumi, ki bodo na ptuj-

ske ulice in trge pripeljali gladi-

atorje, legionarje, senatorje, ve-

stalke in druge Rimljane. Danes 

je že mogoče reči, da rimska 

zgodba Ptuja živi, da se nadgra-

juje in širi po Sloveniji in v tuji-

no. Po zaslugi društva Poetovio 

LXIX se rimske igre razvijajo v 

mednarodno prepoznaven do-

godek, ki bodo s pomočjo mre-

že povezanih mest v prihodnje 

še bogatejše. Ciljajo pa tudi na 

evropski denar, saj želijo, da 

so ptujske Rimske igre najbolj 

prepoznaven rimski dogodek 

v tem delu Evrope. Po besedah 

predsednika društva Andreja 

Klasinca bodo obiskovalci že 

prihodnje leto lahko okusili 

rimsko življenje v rimskem 

kampu Poeotovio, ki je njihov 

največji projekt in bo kot sta-

cionarni tabor živel najmanj 

sto dni v letu. Gradili ga bodo 

po etapah, dokončali v nekaj 

letih. V rimskem kampu na 

Štukih bodo predstavili replike 

rimskih spomenikov, postavili 

peči za keramiko, oživele bodo 

nekatere obrti, kmetijstvo, 

skratka vrniti se bo mogoče v 

nekdanji Poetovio. Četrtega ju-

nija 2016, ko naj bi tudi odprli 

stacionarni rimski kamp Poeto-

vio, pa bodo skupaj z društvom 

Cesarsko-kraljevi Ptuj na Ptuju 

pripravili zgodovinski dan, ki 

bo še ena nadgradnja ptujskega 

vračanja v nekdanja obdobja, 

ko je mesto najbolj cvetelo. Pr-

vič pa bodo postavili tudi tabor 

na Panorami, ki naj bi prav tako 

v prihodnjih letih pričela svojo 

rimsko zgodbo.

Osme rimske igre se bodo 

začele 20. avgusta z odprtjem 

pri I. mitreju, kjer bodo posta-

vili tudi velik tabor. 21. avgusta 

bo v taboru potekala velika 

večerna zabava, v soboto, 22. 

avgusta, pa bodo Rimljani pre-

plavili ptujske ulice in trge. 

Osrednje dogajanje bo na me-

stni tržnici in pred Orfejevim 

spomenikom. Tudi letos bodo 

obiskovalcem ponudili rimske 

jedi in pijače, lahko bodo tudi 

oblekli rimska oblačila. V ne-

deljo, 23. avgusta, zadnji dan 

iger, bo v taboru živahno ves 

dan, ob 13. uri pa vabijo tudi 

na zanimivo dirko kvadrig. V 

ptujsko rimsko zgodbo se bodo 

poglobili tudi najmlajši, zanje 

so pripravili otroški tabor, 

ki bo trajal tri dni. V letošnje 

rimsko dogajanje se vključuje 

tudi PM Ptuj-Ormož. V Salonu 

umetnosti bodo v sodelovanju 

z muzejem antičnega stekla iz 

Zadra, 21. avgusta, odprli raz-

stavo rimsko steklo Hrvaške – 

reliefni žigi delavnic.

Na rimsko zgodbo so po-

nosni tudi v MO Ptuj, župan 

Miran Senčar je obljubil, da 

bodo društvo za rimsko zgodo-

vino in kulturo Ptuja v rimskih 

zgodbah Ptuja v prihodnje še 

izdatneje podprli kot doslej.
MG
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w w w. t e d n i k . s i                       t e d n i k @ t e d n i k . s i

Mestni kino Ptuj
Od petka, 14., do nedelje, 16. avgusta: 17.00 Minioni, 

18.50 Razuzdanka, 21.00 Pleme.

Petek, 14. avgust
8:00 Cirkovce, njiva Intek: regijsko tekmovanje oračev Podravja 2015, Kmetij-

sko-gozdarska zbornica Slovenije, Zavod Maribor, Zavod Ptuj in Občina 
Kidričevo

9:00 Kog: Dnevi turizma na Kogu 2015, kegljanje, DU Zarja Kog
15:00 Drstelja, okrepčevalnica Lacko: postavitev klopotca z družabnimi igrami
18:00 Zavrč, kulturna dvorana v Goričaku: 19. praznik občine Zavrč, razstava 

pripomočkov za čebelarjenje, 15.00 dan odprtih vrat PGD Zavrč, 18.00 
društveni večer

18:30 Kog, Košarkina klet: Dnevi turizma na Kogu, V babičini kuhinji ob vinu in 
glasbi, vinsko kulinarično doživetje, ob 20.00 nočni turnir ŠD Kog

21:30 Ptuj, Slovenski trg: Terasafest KPŠ, Drumlessness, 23.00 linEAR trio

Sobota, 15. avgust
10:00 Spodnja Voličina, cerkev sv. Ruperta: tradicionalen blagoslov zelišč, ob 11. 

uri odprtje vrtov pri sv. Rupertu
10:00 Vurberk, župnijska cerkev: farno žegananje s slovesno mašo, družabno 

srečanje po maši na gradu, Turistično društvo Vurberk
10:00 Zavrč, Turški Vrh: dan odprtih vrat kleti Turčan, Vinogradništvo in vinarstvo 

Janžekovič – Turčan
12:00 Dornava, njiva za baročnim dvorcem: tekmovanje v oranju s traktorji 

starodobniki, 9.00 prijava tekmovalcev v Novi vasi pri Markovcih, med 13. 
in 16. uro tekmovanje oračev, razstava stare in nove kmetijske tehnike, de-
monstracija tehnike in oborožitve slovenske vojske, kmečka tržnica, pečeni 
vol, Društvo Vitezi - Pesničarji

14:00 Cirkulane, Veliki Vrh, pri cerkvici Svete Ane nad Borlom ob društvenem 
vinogradu: postavitev društvenega klopotca, Društvo vinogradnikov in 
sadjarjev Haloze

14:00 Destrnik, prireditveni prostor pred gasilsko-turističnim domom: 34. kmečki 
praznik, postavitev klopotca, 15.00 4. kmečke igre, 20.00 zabava z Modri-
jani, Turistično društvo Cerkvenjak

14:00 Kog: Dnevi turizma na Kogu 2015, vinski festival, postavitev klopotca, obisk 
vinskih kraljic iz celotne Slovenije

14:30 Osluševci, pri železniški postaji: turnir v odbojki na mivki, Športno društvo 
Stanica

15:00 Tržec, pri Djočanovi domačiji: postavitev klopotca in vožnja po reki Dravinji 
z rečnim splavom, Etnografsko društvo Tržec

15:00 Zg. Leskovec, igrišče: 20. kmečki praznik na temo Skozi 20 let delovanja 
TD Klopotec Leskovec v Halozah, kuhanje kurjega ajmohta, 18.00 kulturni 
program in podelitev priznanj

17:30 Zavrč, kulturna dvorana v Goričaku: 19. praznik občine Zavrč, odprtje 
energetsko prenovljene kulturne dvorane z okolico, 18.00 osrednja priredi-
tev ob občinskem prazniku

18:00 Devina: postavitev klopotca, Društvo vinogradnikov Ritoznoj
19:00 Ptuj, Slovenski trg: Terasafest KPŠ, predavanje in pogovor z Erikoma Valen-

čičem, 22.00 All Strings Detached
20:00 Ptuj, park za Cidom: koncert ptujskega pevca Sama Kodele in Leteče ladje

Nedelja, 16. avgust
10:00 Vurberk, Dom krajanov: Velikošmarenski kolesarski maraton, startnina 15 

evrov, Turistično društvo Vurberk
14:00 Destrnik, prireditveni prostor pred gasilsko-turističnim domom: 34. kmečki 

praznik, povorka starih kmečkih običajev, 15.30 predstavitev projekta
14:00 Kog: Dnevi turizma na Kogu 2015, vinogradniške igre, Športno društvo 

Kog

Prireditvenik 

Praznik! Mega sobotna
 aktivnost tokrat velja 

izjemoma v petek, 
14.8.2015

����������
���������	

Seznam vseh prodajaln Perutnine Ptuj d.d. na www.perutnina.si

botPraznik! Mega so

�	
��
�������
	
�
�

Praznik! Mega so

����������
�� ���������������������������� ����������������������������������������

+

15. avgust 2015

�������	�
�



petek � 14. avgusta 2015 23Oglasi in objave

Zdaj ne trpiš več, draga mama.
Zdaj počivaš. Kajne, sedaj te nič več ne boli.
A svet je mrzel, prazen, opustošen
za nas, odkar te več med nami ni.
  (S. Makarovič) 

ZAHVALA
7. avgusta 2015 je prenehalo biti pleme-
nito srce drage mame in življenjske sopo-
tnice

Matilde Žuran
IZ PESTIK 5
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste počastili njen spomin in 
jo pospremili na zadnji poti. Hvala sorodnikom, prijateljem, 
sosedom, znancem, ki ste nam izrekli sožalje, darovali cvetje, 
sveče in za svete maše. Hvala osebju Ginekološko-onkološkega 
oddelka UKC Maribor, pogrebnemu podjetju Mir, govornici, 
pevcem, godbeniku za odigrano Tišino, nosilcem prapora in 
križa ter duhovniku za opravljen cerkveni obred.
Vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani z besedami 
upanja in tolažbe, še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: Marjan, hči Valentina s Klemnom 
in hči Monika z Gregorjem

ZAHVALA

Ob izgubi drage tete

Nade Zelenko, 
rojena Bezjak
1923–2015

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom 
Šuen – Bogša in Petrovič, g. župniku za opravljen cerkveni 
obred in sv. mašo. Hvala pevcem za izbrane pesmi. Zahva-
ljujemo se osebju Doma za starejše Juršinci za skrb v času 
bolezni.

Petra z družino

Spomini so kot iskrice,
ki pod pepelom tlijo,
a ko jih razgrneš,
vedno znova zaživijo.

V SPOMIN
13. avgusta je minilo 5 let, odkar nas 
je za vedno zapustil

Robert Belšak
IZ UL. BORISA KRAIGHERJA 16, KIDRIČEVO
Hvala vsem, ki mu prižgete svečke in se z mislijo spomnite 
nanj.

Tvoji najdražji

Minilo je leto dni,
ko zaprl trudne si oči,
sedaj mirno spiš,
a v srcih naših še živiš.

SPOMIN

Ivan Tacinger
MEDVEDCE 15

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu.

Tvoji najdražji

Vse odhaja kakor tiha reka, 
le spomini spremljajo človeka, 
v trpljenju zaprla si trudne oči,
sedaj nič več ne boli.

SPOMIN
17. avgusta minevata dve leti, odkar 
nas je zapustila

Frančiška Mohorko
IZ KUNGOTE 20

Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu in ji prižgete 
svečko.

Tvoji najdražji

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, 
dedija, brata in strica ...

Franca Petka
IZ GRAJENE 2 A

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem, znancem, sodelavcem in bivšim sodelavcem, 
članom ZŠAM Ptuj, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti, darovali sveče, cvetje, za svete maše in nam izrekli 
sožalje.
Vsem še enkrat hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

ZAHVALA

Ob prerani smrti dragega sina

Ignaca Perneka
Z ORMOŠKE CESTE 47, PTUJ

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znan-
cem in prijateljem, pogrebnemu podjetju Javne službe, 
gospodu župniku za cerkveni pogreb in sveto mašo, gospe 
govornici za slovo, pevcem za odpete žalostinke, godbe-
niku za odigrano Tišino ter Društvu slabovidnih Ptuj.
Hvala vsem za darovane sveče, cvetje in svete maše.
Vsem skupaj lepa hvala za tako številno spremstvo na 
zadnji poti.

Žalujoči: ata in mama ter ostali sorodniki

Mali oglasi PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
možnost odkupa tudi na panju. 
Prodamo tudi drva za kurjavo. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3 d, 
3250 Rogaška Slatina, tel. 041 
785 318.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, jelšo, brezo, lipo ... Opravi 
pa tudi sečnjo in spravilo lesa. 
Nudi žagan les, letve, morale, 
obloge in drva za kurjavo. Tel. 
041 403 713.

ODKUP pitanih krav in telic za 
zakol. Plačilo takoj + (davek). 
GSM 040 647 223, Marjan Po-
lajžer, s. p.

NESNICE, rjave, grahaste, črne, 
pred nesnostjo. Perutninarstvo, 
Vzreja nesnic Tibaot, Babinci 
49, Ljutomer, tel. (02) 582 14 
01.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

OKNA, ROLETE, ŽALUZIJE, KO-
MARNIKI, ugodne cene. Janez 
Belec, s. p., Trnovska vas 50, 
tel. 041 884 841; janez.belec@
gmail.com.

IZDELAVA energetskih izkaznic 
za vse vrste objektov in stano-
vanja. Energetska izkaznica 
in tehnično svetovanje, Janko 
Bohak, s. p., Sovretova pot 41, 
Ptuj, tel. 041 760 884, več na 
www.enekas.si.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino ter 
zelo kakovostne smrekove pelete, brez-
plačna dostava, ugodna cena. Horvat – 
drva, Moškanjci 1 d. Tel. 051 667 170.

PVC-OKNA in vrata, fasade ter izved-
ba predelnih sten, spuščenih stropov in 
izdelava mansardnih stanovanj – ugo-
dno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 52, 
Ormož, telefon 041 250 933.

PO UGODNI ceni prodajajo in dostavi-
jo les za ostrešje in žagovino za piščan-
čje in druge farme, ter kamen škrilavec 
za oblaganje škarp in coklov. Mirko 
Hartman, Loška Gora 15 b, Zreče, te-
lefon 040 693 428.

PRODAM 2 visoko breji kravi, možna 
menjava za nebrejo kravo ali telico. Te-
lefon 041 971 258.

PRODAMO metrska drva, suha, ugo-
dna cena, možna dostava, ter kupimo 
mlado jalovo kravo za zakol ali nadalj-
njo rejo. Tel. 040 727 779.

DELO

VOZNIKA C-, E-kategorije, koda 95, iz-
kušnje v mednarodnem prometu, špe-
dicija, smer EU, zaposlim. Lamot, Ulica 
svobode 13, 2204 Miklavž, tel. 040 
296 391.

IŠČEMO kozmetičarko z večletnimi iz-
kušnjami. Prednost imajo kandidati z 
več izkušnjami iz pedikure in manikire. 
Prošnje na BOS, d. o. o., Majšperk 39, 
2322 Majšperk.

DOM-STANOVANJE

NUJNO iščem stanovanje v zameno za 
pomoč na kmetiji ali v gospodinjstvu. 
Telefon 041 393 105.

ODDAMO dvosobno opremljeno sta-
novanje na Ptuju. Informacije na telefon 
041 576 150.

NEPREMIČNINE

POSLOVNE prostore na Ormoški ces-
ti za različne dejavnosti, relacija Ptuj–
Ormož, oddam v najem za določen 
čas, do 1 leta. Vulkanizerstvo, avtopral-
nica, Branko Kolarič, s. p., Ormoška 
cesta 81 a, Ptuj. Telefon 041 622 341.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce, razglednice, 
gašperje in drobnarije. Plačam takoj. 
Telefon 041 897 675.

KMETIJSTVO

NESNICE, rjave, cepljene, v začetku 
nesnosti, prodajamo vsak dan od 8. 
do 17. ure. Soršak, Podlože 1, Ptujska 
Gora.

PRODAM dvobrazdni plug in železno 
brano za Tomo Vinkovič ter 200-litrsko 
traktorsko škropilnico s 50-metrsko cev-
jo in priključek za nizko škropljenje ple-
vela. Telefon 761 6351.

PRODAM bukovo hlodovino za drva z 
dostavo ter rezan les, deske, letve, šta-
fl e, mostnice. Pila les, d. o. o., Bezen-
škovo Bukovje 7, Frankolovo. Telefon 
031 649 201.

KUPIM traktor Ursus, IMT, Zetor, Deutz, 
Štore ali Univerzal in traktorske priključ-
ke. Tel. 041 235 349.

VRTIČKARJI, POZOR, ponujamo vam 
predelan konjski gnoj v 60-kg vrečah, 
cena vreče 7 € s prevozom, nagrada na 
10 vreč liter domačega bučnega olja. 
Tel. 02 720 81 08 ali 031 273 577.

KUPIMO vse znamke traktorjev in vso 
kmetijsko mehanizacijo, lahko tudi 
slabše kakovosti ali nepopolne. Telefon 
041 923 197.

PRODAM 2 telički simentalki. Telefon 
041 848 359.

PRODAM teličko simentalko, staro 4 
mesece. Telefon 051 228 975.

PRODAM 1,5 hektarja koruze za silažo. 
Telefon 782 17 81.

Sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: Pogovorna 
oddaja VTV Velenje – gozdovi, Stanje v gozdar-
stvu v Sloveniji, Slovenski gozdovi po žledolomu, 
Sečnja v gozdovih in aktualna zakonodaja, Izogib 
nesrečam pri podiranju dreves; Koncert narodno-zabavne glasbe, 3. del, 
nastopajo: Vesele Štajerke, Okrogli muzikanti, Ansambel Mira Klinca, an-
sambel Modrijani, Alpski kvintet, Navihanke.

Ni besed več tvojih,
ni več stiska tvojih rok,
ostal le nate nam spomin je,
a ob spominu trpek jok.
Ne mine ura, dan in noč,
med nami vedno si navzoč,
v naših srcih ti živiš,
zato pot nas vodi tja,
kjer tihi dom le rože zdaj krasijo
in svečke ti v spomin gorijo.

V SPOMIN
Danes mineva eno leto, odkar nas je zapustil naš dragi 
mož, oče in dedek

Lovrenc Šalamun
IZ BIŠA 61, TRNOVSKA VAS
Hvala vsem, ki se ga z lepo mislijo spominjate in prižigate 
sveče.

Vsi tvoji najdražji



Kot omenjeno, se je propad 

in zaraščanje ribnikov začelo 

pred dvema letoma, ko je za-

radi dotrajanost popustil jez 

na ribniku in je voda iz ribni-

ka poplavila hišo enega izmed 

domačinov. Od takrat je ribnik 

zaraščal, letos pa je bil izpra-

znjen še drugi ribnik. Kdo je 

izpustil ribnike, ne vedo na 

občini, ne ve niti tamkajšnje 

turistično društvo, prav tako 

se ugiba o upravljanju z rib-

niki, konkretnih oseb se ne 

navaja. Na spletni strani gradu 

sicer piše, da ribnika upravlja 

Ribiška družina Štatenberg, ki 

pa glede na spletno bazo Ajpes 

(kjer so zabeležena društva, 

podjetja) ne obstaja, prav tako 

ne Ribiški klub Štatenberg.

Znano je, da so bili ribniki 

Makole � Štatenberška (izpraznjena) ribnika v nikogaršnji lasti

Odkar se je utrgal jez, 
ribniki ne zanimajo nikogar
Ribnika na Štatenbergu sta bili pred 40 leti del letoviškega kompleksa Dvorca Štatenberg in sta gostila številne kopalce od 
blizu in daleč. Nato sta bili več let priljubljena točka ribičev. Pred dvema letoma je zaradi nevzdrževanja popustil jez, tako se 
je izpraznil prvi ribnik, pred časom pa je bil izpraznjen še drugi. Kdo je odprl zapornico, se ne ve. Prav tako pa ni jasno, kdo 
je lastnik ribnika, državni inštitucije si namreč (nezaželeno) lastništvo podajajo kot vroč kostanj.

Danes bo sončno, popol-
dne ali zvečer lahko nastane 
kakšna vročinska nevihta. 
Najnižje jutranje temperatu-
re bodo od 13 do 20, ob mor-
ju okoli 22, najvišje dnevne 
od 30 do 36 stopinj C.

Obeti
V soboto bo delno jasno 

s spremenljivo oblačnostjo, 
čez dan bodo nastale krajev-
ne plohe in nevihte. Nekoliko 
manj vroče bo. V nedeljo bo 
spremenljivo do pretežno 
oblačno, pojavljale se bodo 
plohe in nevihte. Osvežilo 
se bo. 

Napoved vremena za Slovenijo

Vabljeni.

osvezitev v Pomaranci 

Med prepirom je sin očeta udaril 

v obraz, oče pa ga je s kuhinjskim 

nožem zabodel v ledveni del hrbta 

in ga lažje poškodoval, so sporočili 

s Policijske uprave Maribor.

Ker je bila rana manjša, je poško-

dovani sprva odklanjal zdravniško 

pomoč, sin in njegova mama pa sta 

do prihoda policistov pobegnila iz 

hiše. 

Policisti so sinu izdali plačilni na-

log, očeta pa bodo kazensko ovadili 

zaradi suma storitve kaznivega de-

janja lahke telesne poškodbe. (sta)

Podlehnik � Oče sina zabodel v hrbet

Polnočni obračun s pestmi in nožem
Na območju policijske postaje Podlehnik je nekaj po polnoči s torka na sredo 
prišlo do prepira med močno vinjenima 54-letnim očetom in 30-letnim sinom. 
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Pred dvema letoma, ko je po-
pustil jez, se je začel začetek 
konca štatenberških ribnikov.

del štatenberškega komple-

ksa, ki ga je kupil Impol. To 

nam je član upravnega odbora 

Vlado Leskovar tudi potrdil in 

nam predložil zakupno po-

godbo. Pogodba je bila podpi-

sana leta 1992 za obdobje 30 

let. V tej pogodbi še piše, da 

mora zakupnik v tem obdo-

bju zemljišče na svoje stroške 

vzdrževati ter da zakupna po-

godba preneha, če je ribnik 

uničen zaradi višje sile, če 

zakupnik zemljišče uporablja 

v nasprotju z določili. Pred 

23 leti je ribnike v zakup dal 

izvršni svet skupščine občine 

Slovenska Bistrica. »Ribniki so 

v lasti kmetijsko-zemljiškega 

skalda in trenutno z njimi ne 

upravlja nihče. Družba Štaten-

berg bi v skladu s pogodbo o 

najemu teh zemljišč nekaj let 

še imela pravico za njihovo 

uporabo, vendar zaradi izre-

dno visokih stroškov za njiho-

vo vzdrževanje in za popravilo 

jezu tega ne namerava izvajati. 

Tudi do sedaj je to vse izvaja-

lo neodvisno ribiško društvo, 

ki pa je prenehalo obstajati, 

ker so njegovi člani ocenili, 

da takih stroškov ne zmorejo 

več in da se zahteva tudi daleč 

preveč njihovega osebnega žr-

tvovanja,« je povedal Vlado Le-

skovar, ki naj bi bil ravno član 

tega društva.

Kmetijski sklad in 
Arso sta dvignila 
roke od ribnikov

Sicer pa se od lastnika oziro-

ma upravljavca pričakuje, da 

že zaradi spodobnega odnosa 

do lastnine popravi jez in vzdr-

žuje okolico. A tudi pri odgo-

voru na vprašanje lastništva se 

zaplete. Kot so nam pojasnili 

na skladu kmetijskih zemljišč, 

sta ribnika po zakonu o Skladu 

kmetijskih zemljišč in gozdov 

RS z dnevom uveljavitve zako-

na (11. 3. 1993) prešla v last RS 

in v upravljanje Skladu. »Zaradi 

tega je bila sklenjena pogodba 

o prenosu z Občine Slovenska 

Bistrica (zdaj Občina Makole) 

na Sklad, vendar pa so zemlji-

šča na podlagi kasneje spreje-

tega in sedaj veljavnega Zako-

na o vodah prešla v upravljanje 

Agencije RS za okolje (Arso),« 

so povedali na skladu.

Z vprašanjem glede lastni-

štva smo se nato obrnili še na 

Arso, kjer pa lastništvo zani-

kajo. Na Arsu so namreč de-

jali, da so ribniki Štatenberg 

v lasti Republike Slovenije in 

obsegajo kmetijsko, gozdno 

in vodno zemljišče in da je kot 

začasni upravljavec v zemlji-

škem katastru na obeh parce-

lah zaveden Sklad kmetijskih 

zemljišč in gozdov RS. »Vodna 

zemljišča na navedenih parcel-

nih številkah nikoli niso bila 

v upravljanju Arsa. Prav tako 

Arso ni nikoli izvajal nobenih 

aktivnosti na samih ribnikih 

ali odvodniku iz njih. Ribniki 

Štatenberg so grajeno javno 

dobro, ki bogatijo turistično 

ponudbo dvorca Štatenberg. 

Dvorec Štatenberg v okviru 

svoje turistične dejavnosti po-

nuja tudi ribolov, ribnike pa 

upravlja Ribiška družina Mako-

le. Po neuradnih informacijah 

pa ribnike upravlja društvo 

Ribiški klub Štatenberg. Za 

izvajanje dejavnosti ribolova 

navedeno društvo nima po-

deljene vodne pravice. Zaradi 

vsega navedenega smo na Arso 

mnenja, da je smotrno poiska-

ti drugega zainteresiranega 

lastnika za navedene parcele, 

ki bi pristopil k celoviti rešitvi 

ureditve in sanacije ribnikov 

in ki bi z ribniki upravljal kot 

dober gospodar,« je povedala 

Verica Vogrinčič z Arsa. A tudi 

podatki agencije za okolje niso 

celoviti, saj ribiško društvo Ma-

kole ne obstaja, še pred naje-

tjem ribnikov pa je treba najti 

lastnika.
Mojca Vtič
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